
سخنگوی وزارت کشور گفت: تصمیم شورای حل اختلاف 
قوا در مورد خالقی به وزارت کشور ابلاغ نشده است.

حسینعلی امیری در مورد احتمال تغییر استانداران گفت: 
در وزارت کشور اصل بر عدم تغییر استانداران و فرمانداران 
است، مگر اینکه خودشان بخواهند استعفا بدهند یا کسی 
اصرار بر بازنشستگی داشته باشد.او با بیان اینکه با وجود 
اینها ما مرتب استانداران و فرمانداران را ارزیابی می کنیم، 

عنوان کرد: در مورد استاندار خوزستان؛ خودشان تقاضای 
بازنشستگی کرده بودند چند بار هم برای این درخواست 
اصرار داشت حتی قبل از عید نوروز به وزیر کشور این مسئله 
را گفت و آقای رحمانی فضلی اصرار داشتند که اجازه بدهید 
اول انتخابات مرحله دوم هم تمام شود، بعد به این موضوع 
رسیدگی می کنیم.سخنگوی وزارت کشور در ادامه یادآور 

شد: بعد از برگزاری مرحله دوم انتخابات ...

همزمان با هیاهوی ترکیب راه یافتگان به مجلس شورای اسلامی، فراکسیون ها، کمیسیون ها و همچنین ریاست بهارستان، 
مجلس خبرگان رهبری و اهمیت آن به حاشیه رانده شد. انتخاباتی که برخلاف تصور، شگفتی هایی مانند رای نیاوردن آیات 
یزدی ومصباح داشت و از سوی دیگر استقبال پرشور و کسب رتبه اول منتخبین تهران توسط آیت ا... هاشمی رفسنجانی که 
سال ها سیر نزولی در سیاست داشت را به خود دید. شاید بسیاری مجلس خبرگان را به نسبت مجلس شورای اسلامی کم 
اهمیت تلقی کنند و شاهد بر این مدعا را تنها دو جلسه آن در سال بیاورند. ولی باید اشاره کرد هرچند در این مجلس، تصمیمات 
اندکی اتخاذ می شود، اما بزرگی تصمیمات دارای اهمیت است، به حدی که شاید مسیر و آینده نظام را تعیین کند. در این بین 

نقش ریاست و هیات رئیسه این مجلس را نمی توان نادیده گرفت ...

گزارشی از ضیافت شام حزب اعتدال و توسعه 
برای منتخبان مجلس دهم

ضیافت بزرگان 
در سالن 

اجلاس سران

چرا احمدی نژاد نمی خواست
 اوراق ایران تبدیل به ارزهای دیگر شود؟ 

بازخوانی 
پرونده ای از 

جنس ناآگاهی

با  توسعه شامگاه سه شنبه  و  اعتدال  همایش حزب 
حضور محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
باقر  محمد  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  جنتی  علی 
علی  ریزی،  برنامه  و  مدیریت  سازمان  رئیس  نوبخت 
لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی، محمدرضا عارف 
رئیس فراکسیون امید و جمعی دیگر از منتخبان مردم در 
مجلس دهم در سالن اجلاس سران برگزار شد. به گزارش 
جماران، نخستین سخنران این همایش مرتضی بانک بود 
که پیام انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی را 
وحدت، انسجام و ایجاد امنیت خاطر در جامعه دانست 
و با بیان اینکه انتظار از مجلس دهم ایجاد وحدت برای 
همدلی  با  کرد:  امیدواری  ابراز  است،  اساسی  تصمیمات 
مسئولان در جهت اهداف انقلاب اسلامی بتوانند تأثیرات 

عمیقی را در آینده کشور به وجود آورند...

در ماجرای بلوکه شدن اوراق قرضه و دارایی های چند 
میلیاردی ایران توسط محاکم آمریکایی نکات مبهم فراوانی 
وجود دارد که تنها با بازخوانی تاریخ می توان به بخشی از ان 

دست پیدا کرد.
بزرگ ترین سوالی که همچنان بدون پاسخ مانده است 
این است: چرا احمدی نژاد نمی خواست دارایی های ایران از 
آمریکا خارج شود؟ برای یافتن پاسخ این سوال باید قدری 
به گذشته برویم. ابتدا اطلاعاتی در مورد میزان و نحوه و 

محدودیت های خرید اوراق بین المللی را مرور می کنیم.
چرا بانک های مرکزی در کشورهای دیگر سرمایه گذاری 

می کنند؟ ...
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رئیس سازمان زندان ها: 

»بابک زنجانی« در انفرادی است 

رئیس کل بانک مرکزی:

ارز امسال تک نرخی می شود

چه کسی جایگزین آیت الله یزدی  می شود؟ 

وزن کشی خبرگان

خرید 30 هزار رای در انتخابات مجلس؟!

سخنگوی وزارت کشور:

 تصمیم شورای حل اختلاف قوا
 در مورد خالقی ابلاغ نشده است
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روزنامه صبح ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی وظیفه امت اسلام را مبارزه برای روشنگری دانستند 
و گفتند: متأسفانه بعضی دولت های اسلامی به ملت هاشان خیانت می کنند و با 
طاغوت اعظم که آمریکا است همکاری می کنند؛ این گرفتاری امروز دنیای 

اسلام و منطقه ما است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری،  ایشان 
روز چهارشنبه در دیدار اساتید، قاریان و حافظان برتر شرکت کننده 
در سی و سومین دوره مسابقات بین المللی قرآن کریم، این مطلب 
را بیان کردند. حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 

اسلامی، ایمان به خدا و کفر به طاغوت را مبنای اصلی و واقعی اقتدار دانستند و با تاکید بر 
اینکه امریکا »طاغوت اعظم« و »شیطان اکبر« است، گفتند: امروز مهمترین وظیفه علما، 
روشنفکران و نخبگان، »روشنگری« و »جهاد تبیینی« در قبال فریبکاری های طواغیت 
است و امت اسلامی نیز باید فریب وعده های قدرتها را نخورد و از تهدیدهای آنها هم 
نهراسد. رهبر انقلاب اسلامی ضمن قدردانی از برگزارکنندگان و دست اندرکاران این 
مسابقات، قرآن را محور »وحدت امت اسلامی« خواندند و افزودند: در شرایطی که سیاست 
های استکبار بر ایجاد اختلاف و درگیری میان مسلمانان است، امت اسلامی باید با تمسک 

به این نعمت بزرگ الهی در مسیر وحدت و انسجام حرکت کند ...

رهبر معظم انقلاب:

آمریکا »طاغوت اعظم« و »شیطان اکبر« است
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 4 هزار پلیس نظم و امنیت 
جشن نیمه شعبان را تأمین می کنند

فرمانده انتظامی استان قم:

2

بدینوسیله به اطلاع کلیه مالکین پلاک های واقع در طرح تقاطع غیرهم سطح 

کمربندی امام علی)ع( و بلوار حضرت معصومه)س( می رساند؛ باعنایت به تبصره 

2 ماده 4 لایحه قانون نحوه تملک و خرید املاک و اراضی واقع در طرح )طبق 

نقشه(، جهت انجام تشریفات واگذاری املاک فوق از مورخ 30 اردیبهشت ماه 

1395 به مدت 15 روز به واحد توسعه و تعریض شهرداری منطقه 6 مراجعه نمایند. 

بدیهی است در غیر اینصورت شهرداری قم برابر مقررات اقدام خواهد نمود.

آگهــی  تملـک

روابط عمومی شهرداری منطقه 6 قم
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آیت الله مکارم شیرازی؛

نباید دور خود را خط بکشیم
آیت الله مکارم شیرازی گفت: عقیده ما بر این نیست که دور خود را خط کشیده و با 

دیگر کشورها ارتباط نداشته باشیم؛ ولی باید عزت و ذلت را نیز در نظر بگیریم.
به گزارش خبرگزاری »حوزه« آیت الله مکارم شیرازی صبح دیروز در درس خارج فقه 
در مسجد اعظم قم با اشاره به سفارش جبرئیل به نبی مکرم اسلام )ص(، اظهار داشت: 
در این سفارش آمده است: »أتانِی جَبرِیلُ فَقالَ یا مُحَمّدُ عِش ما شِئتَ فَإنّك مَیِّتٌ وَ أحبِب 
ما شِئتَ فَإنّك مُفارَقَهٌ وَ اعمَل ما شِئتَ فَإنّك مَجزِیٌّ بهِ. وَ اعلَم أنّ شَرَفَ المُؤمِنِ قِیامُهُ باِللّیلِ 
وَ عِزّهُ استِغناؤُهُ عَنِ النِّاس/ جبریل پیش من آمد و گفت اى محمّد هر چه میخواهی زنده 
بمان که عاقبت خواهی مرد، هر چه را میخواهی دوست بدار زیرا از آن جدا خواهی شد و 
هر عملی را دوست داری انجام بده که جزایش را خواهی دید و بدان که شرف مؤمن بپا 
خاستن شب است و عزت وى بی نیازى از مردم«. این مرجع تقلید تأکید کرد: باید بدانیم 
که زن، زندگی، فرزند، مال و اموال همیشگی نیست و حساب و کتابی در کار است که روزی 
باید پاسخگو باشیم. آیت الله مکارم شیرازی اظهار داشت: برخی از اسم مردن وحشت دارند؛ 
چراکه به زندگی دل بسته اند و فکر می کنند رفتن از دنیا برای دیگران است. این مفسر 
قرآن کریم با اشاره به فراز پایانی این سفارش، ابراز داشت: عزت و آبروی کشور به این است 
که وابسته به دیگران نبوده و دست نیاز به سوی دیگران دراز نکند. این استاد برجسته حوزه 
خاطرنشان ساخت: بیچاره کسانی هستند که وابستگی اقتصادی، سیاسی و فرهنگی دارند و 
این حرکت ذلت است. وی در پایان تصریح کرد: عقیده ما بر این نیست که دور خود را خط 
کشیده و با دیگر کشورها ارتباط نداشته باشیم؛ ولی باید عزت و ذلت را نیز در نظر بگیریم.

آیت الله هاشم زاده هریسی:

آیت الله هاشمی قصد ندارد
 برای ریاست خبرگان کاندیدا شود

یک عضو مجلس خبرگان گفت: آقای هاشمی علاقه  و قصدی نسبت به کاندیداتوری 
برای ریاست خبرگان ندارد، مگر آنکه از ایشان تقاضا یا درخواستی در این زمینه انجام شود.

آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به پرسشی درباره 
پیش بینی اش از ترکیب هیئت رئیسه مجلس خبرگان پنجم اظهار کرد: در رابطه با ترکیب 
هیئت رئیسه خبرگان آنچه تاکنون مشخص شده، این است که آیت الله هاشمی رفسنجانی 
علاقه و قصدی نسبت به کاندیداتوری برای انتخابات هئیت رئیسه ندارد، مگر آنکه در 
فرصت باقی مانده تا افتتاحیه مجلس خبرگان، شرایط دیگری پیش آید و از ایشان تقاضا و 
درخواست شود که در انتخابات شرکت کنند. نماینده مردم آذربایجان شرقی در مجلس 
خبرگان با بیان اینکه آیت الله هاشمی نمی خواهد با کاندیداتوری در انتخابات هیئت رئیسه 
خبرگان حساسیت ها را افزایش دهد، گفت: ایشان به دنبال حاکم شدن آرامش هستند و 
می کوشند تا ضمن همراهی و مساعدت با هیئت رئیسه مجلس خبرگان، کمتر به شکل 
مستقیم درگیر جریانات و مسائل شوند و در عوض فضا را برای بهتر پیش بردن امور توسط 
هیئت رئیسه خبرگان فراهم کنند. هاشم زاده هریسی با اشاره به اینکه رویکرد رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در برخورد با اتهاماتی که از سوی برخی از رسانه ها به وی وارد 
می شود، کاهش تنش ها و پرهیز از دامن زدن به اختلافات است، اظهار کرد: آیت الله هاشمی 
دربرابر هجمه هایی که از سوی برخی رسانه ها یا اشخاص به وی وارد می شود در مقام 
پاسخگویی برنمی آید؛ چراکه اگر ایشان پاسخ این موارد را بدهند، اختلافات و تنش ها بیشتر 
می شود، بنابراین سکوت پیشه می کنند و با همین هدف جلوگیری از ایجاد حساسیت ها 

بوده است که تاکنون نخواسته اند برای ریاست خبرگان کاندیدا شوند.

معاون اول قوه قضاییه:

طبق قانون با فائزه هاشمی برخورد می شود
معاون اول قوه قضاییه گفت: دیدار فائزه هاشمی با یکی از اعضای فرقه بهاییت زشت 

و قبیح بوده است.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در حاشیه مراسم تودیع و 
معارفه رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح در جمع خبرنگاران در پاسخ به سئوالی درباره 
برخورد قوه قضائیه با فائزه هاشمی در راستای دیدار اخیرش با یکی از اعضای فرقه بهائیت 
گفت: کار فائزه هاشمی زشت و قبیح بود و با آن طبق قانون برخورد می شود. تا جایی که 
رصد کردم بسیاری از مردم و علما و شخصیت ها این کار را تقبیح کردند و زشت تر از آن، 
این بود که حتی پدرشان هم سفارش کردند، اما او عذرخواهی نکرد. وی ادامه داد: دستگاه 
قضایی هر جرمی را که اتفاق بیفتد به طور مقتضی دنبال می کند و بر اساس قانون با او رفتار 
می شود. محسنی اژه ای در ادامه در پاسخ سئوال دیگری در خصوص دستگیری خانمی 
که گفته می شود از عوامل انفجار دفتر حزب جمهوری در اوایل انقلاب بود، گفت: متاسفانه 
رسانه های مختلف از خودشان حدس و گمان هایی در خصوص برخی مسائل دارند و این 
را به عنوان یک خبر منتشر می کنند؛ این چیز خوبی نیست. وی افزود: در خصوص این 
قضیه نیز از افرادی اسم بردند که فلان کس دستگیر شده و یا فرضا فلان آقا دستگیر شده 
است. طبق قانون کسانی که تحت تعقیب باشند و خارج از ایران باشند از طریق دستگاه 
قضایی و پلیس اینترپل دنبال می شوند و این هم یکی از آن موارد است. این فرد اتهاماتی 
داشته و بر اساس این اتهامات از مدتها قبل اقدام قضایی شکل گرفته و پلیس او را دستگیر 
کرده و الان آن طور که شنیده میشود در بازداشت آنها نیست، اما این بدان معنا نیست که 
او را دیگر رها کرده و دنبال نخواهد کرد. وی افزود: کماکان دستگاه ذی ربط دنبال او هستند 
و چون در حد اتهام است تحت تعقیب قرار گرفته و اگر ان شاءالله مسترد و در اینجا محاکمه 

شد شما در جریان قرار خواهید گرفت.

سخنگوی وزارت امورخارجه:

حمایت از عراق و سوریه 
حمایت از امنیت جهانی است

سخنگوی وزارت امور خارجه با محکوم کردن عملیات های تروریستی روز سه شنبه در 
بغداد گفت: حمایت از عراق و سوریه در مبارزه علیه تروریسم حمایت از امنیت جهانی است.

به گزارش ایرنا از مرکز دیپلماسی رسانه ای وزارت امورخارجه، حسین جابری انصاری 
عملیات گروه تروریستی داعش در شهرک صدر بغداد که به شهادت و جراحت بیش از 
200 شهروند بی گناه عراقی منجر شد را به شدت محکوم کرد. وی با تسلیت به خانواده 
های آسیب دیدگان و دولت و ملت عراق، تشدید اقدامات جنایتکارانه تروریست ها علیه 
شهروندان عراقی را منفعلانه و ناشی از تداوم شکست های آنان در میادین نبرد دانست و 
اظهارداشت: تروریست ها برای جبران ناکامی های خود و با سوء استفاده از شرایط سیاسی 
عراق از هیچ فرصتی برای انتقام از ملت، دولت، ارتش و نیروهای مردمی عراق دریغ نمی 
کنند. سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین تقویت کمک های مؤثر به دولت و ملت عراق 
در مبارزه علیه تروریسم و جریان های تکفیری را مسئولیتی منطقه ای و بین المللی بیان 
کرد و افزود: تروریسم تکفیری تهدیدی جهانی و فرامرزی است و عراق نیز همانند سوریه 
در خط مقدم مبارزه با تروریست ها قرار دارد؛ از این رو حمایت از عراق و سوریه در مبارزه 
علیه تروریسم، حمایت از امنیت جهانی است. جابری انصاری با تقدیر از عملکرد ارتش و 
نیروهای مردمی عراق در جبهه های نبرد علیه تروریست ها، مردم و مسئولان و جریان 
های سیاسی این کشور را به حفظ وحدت، افزایش هوشیاری و نیز سرعت بخشیدن به 
روند توافق برای حل مسائل و مشکلات سیاسی جاری عراق فراخواند. وی تاکید کرد: در 
شرایط حساس امنیتی عراق، تثبیت روند سیاسی و تقویت نهادهای قانونی، عاملی مهم در 
مسیر ناامیدی و ناکامی تروریست ها و حامیان آنان است. به گزارش ایرنا، پایتخت عراق روز 
سه شنبه شاهد چهار مورد انفجار خونین بود که براثر آن دهها نفر از شهروندان بیگناه این 

کشور کشته یا زخمی شدند.

رئیس کل بانک مرکزی:

ارز امسال تک نرخی می شود
رئیس کل بانک مرکزی، یکسان سازی نرخ ارز را از برنامه های امسال این بانک برشمرد 
و گفت: با توجه به فسادآور بودن بازار دو نرخی ارز، بانک مرکزی امیدوار است امسال بتواند 

موضوع یکسان سازی نرخ ارز را عملیاتی کند.
به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، ولی الله سیف 
در دیدار با رئیس و اعضای کمیسیون های اقتصادی، برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
نهم افزود: نظام بانکی ما شرایط ویژه ای را پشت سر می گذارد و انباشتی از مشکلات دهه 
های گذشته در نظام بانکی کشور وجود دارد. وی با بیان اینکه بهره وری نظام بانکی به 
دلایل مختلفی کاهش یافته است، اظهارداشت: مطالبات غیرجاری در شبکه بانکی یکی از 
این مشکلات است که خوشبختانه از 15 درصد کل تسهیلات نظام بانکی به 12.5 درصد 
کاهش یافته است. وی ادامه داد: همچنین 18 درصد از منابع بانکی نیز مطالبات از دولت است 
و 15 درصد نیز به دارایی های غیرعملیاتی برمی گردد؛ مجموع آن حدود 45 تا 50 درصد 
کل تسهیلات بانکی است که دارایی منجمد و غیرقابل استفاده است. رئیس کل بانک مرکزی 
درباره رقابت مخرب بین بانک ها برای جذب سپرده و افزایش نرخ سود بانکی نیز گفت: بانک 
ها به دلیل عطش زیاد به نقدینگی و پاسخگویی به سپرده گذاران خود، با هم رقابت می کنند 

تا نرخ های سود را افزایش دهند و از این طریق سپرده جذب کنند. 
به گفته وی، در همین فضا موسسه های غیرمجاز نیز به فعالیت خود ادامه می دادند که 
پس از تلاش های بانک مرکزی این فشار تاحدودی فروکش کرده است. وی با اشاره به حضور 
بانک مرکزی در بازار بین بانکی با ارائه منابع محدود که توانست نرخ سود بین بانکی را از 29 به 
17 درصد کاهش دهد، افزود: نرخ تورم درحال حاضر 11.2 درصد است و برنامه بانک مرکزی 
کاهش مستمر آن تا رسیدن به تورم تک رقمی است. وی اضافه کرد: بانک مرکزی درصدد 

است نرخ سود بانکی را متناسب با نرخ تورم کاهش دهد. 
رئیس شورای پول و اعتبار با تاکید بر ضرورت تحرک در تولید و رشد اقتصادی با توجه 
نامگذاری سال جاری به عنوان »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل«، گفت: فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب تکلیف ویژه ای را برای نظام بانکی در سال جاری ایجاد کرده است بنابراین اقدامات 
جدی را در ماه های گذشته انجام دادیم و نشست های مشترکی با وزارت صنعت، معدن و 

تجارت در این خصوص داشته ایم.

آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار رئیس جمهور کرواسی:

همکاری با کشورهای اتحادیه اروپایی 
برای تقویت اقتصاد و صنعت موثر است

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن استقبال از توسعه مناسبات با کرواسی گفت: 
می دانیم همکاری با کشورهای اتحادیه اروپایی برای تقویت اقتصاد و صنعت مؤثر است.

آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی عصر دیروز -چهارشنبه- در دیدار خانم کیتاروویچ 
رئیس جمهور کرواسی، با اشاره به استقلال سه کشور کرواسی، بوسنی و هرزگوین و 
اسلوونی و درگیری های خونین آن زمان، گفت: با اینکه به خاطر آن جنگ ها ناراحت 
بودیم، اما به احترام مردم، استقلال آن کشورها را به رسمیت شناختیم. وی با یادآوری 
سفر خویش به اروپا در سال های قبل از پیروزی انقلاب اسلامی و ورود به یوگسلاوی آن 
روزها، گفت: وجود مساجد خوب و تمیز برایم جالب بود که در مسجدی در زاگرب نماز 
خواندم. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با ابراز خرسندی از پایان رکود در روابط دو 
کشور و آغاز رفت وآمدهای سیاسی، پارلمانی و اقتصادی، گفت: از تمایل دولت شما برای 
توسعه مناسبات استقبال می کنیم، چون می دانیم همکاری با کشورهای اتحادیه اروپایی 
برای تقویت اقتصاد و صنعت مؤثر است. هاشمی رفسنجانی با تأکید بر نقش بالکان برای 
گسترش همکاری ها، به طرح انتقال انرژی از ایران به اروپا اشاره کرد و گفت: علی رغم 
اهمیت این خط لوله و تمایل اروپایی ها، هنوز بعضی از سیاست های آمریکا مانع تراشی 
می کند. وی خطاب به رئیس جمهوری کرواسی، گفت: ایران محدودیتی برای مبادلات 
همه جانبه با کشور شما ندارد، می توانید براساس ظرفیت کشور خود برای گسترش 
همکاری ها در همه جوانب برنامه ریزی کنید. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام تعامل 
دو کشور را برای منطقه و حتی نظام بین الملل مؤثر دانست و گفت: با سفر شما و ترکیب 

هیأت، همکاری های دو کشور در هر سطحی قابل افزایش است.

لاریجانی در دیدار رئیس جمهوری کرواسی:

باید از ظرفیت های موجود در برجام استفاده کرد
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: میان ایران و کرواسی زمینه های فعالیت و سرمایه 
گذاری های اقتصادی زیادی وجود دارد و باید از ظرفیت های موجود در توافق هسته ای 
استفاده کرد و جهت افزایش سطح این فعالیت ها، روابط بانکی را تسهیل نمود تا تجار دو 

کشور بتوانند به راحتی با یکدیگر وارد داد و ستد شوند.
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی عصر دیروز -چهارشنبه- در دیدار با 
»کولیندا گرابار کیتاروویچ« رئیس جمهوری کرواسی گفت: اکنون سطح روابط اقنتصادی 
میان دو کشور پایین است و زمان آن فرا رسیده که از ظرفیت های دو کشور جهت افزایش 
مراودات اقتصادی و تجاری استفاده کنیم. وی با اشاره به ظرفیت های موجود جهت سرمایه 
گذاری در ایران اظهار داشت: راه آهن و حمل و نقل ریلی، صنایع دریایی و انرژی از جمله 
حوزه هایی است که در حال حاضر برای ما اهمیت فراوانی دارد و زمینه های سرمایه گذاری 
در آنها فراهم است. رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: نگاه ملت ایران به کشور 
کرواسی مثبت است و همین نگاه باعث می شود که بتوانیم در زمینه توریسم و گردشگری 
فعالیت خوبی داشته باشیم، زیرا ایرانیان علاقه مند به سفر هستند و از طرف دیگر در 
صنعت هتل سازی زمینه سرمایه گذاری در ایران فراهم است. لاریجانی در ادامه با اشاره 
به اوضاع منطقه خاطرنشان کرد: تروریسم پدیده ای است که ناامنی در منطقه و برخی از 
کشورهای اروپایی را سبب شده است و متاسفانه تاکنون ناتو و ائتلاف 60 کشور، کار مهمی 
انجام نداده اند. وی تاکید کرد: برای برقراری صلح و نابودی تروریسم باید کشورها به درک و 
فهم مشترک در این خصوص برسند و با عزم و اراده بین المللی با آنها مبارزه کنند که البته 

تنها راه مبارزه در این خصوص روش نظامی گری نخواهد بود.

سخنگوی وزارت کشور:

 تصمیم شورای حل اختلاف قوا
 در مورد خالقی ابلاغ نشده است

سخنگوی وزارت کشور گفت: تصمیم شورای حل اختلاف قوا در مورد خالقی به وزارت 
کشور ابلاغ نشده است.

به گزارش ایلنا، حسینعلی امیری در مورد احتمال تغییر استانداران گفت: در وزارت 
کشور اصل بر عدم تغییر استانداران و فرمانداران است، مگر اینکه خودشان بخواهند استعفا 
بدهند یا کسی اصرار بر بازنشستگی داشته باشد.او با بیان اینکه با وجود اینها ما مرتب 
استانداران و فرمانداران را ارزیابی می کنیم، عنوان کرد: در مورد استاندار خوزستان؛ خودشان 
تقاضای بازنشستگی کرده بودند چند بار هم برای این درخواست اصرار داشت حتی قبل 
از عید نوروز به وزیر کشور این مسئله را گفت و آقای رحمانی فضلی اصرار داشتند که 
اجازه بدهید اول انتخابات مرحله دوم هم تمام شود، بعد به این موضوع رسیدگی می کنیم.

سخنگوی وزارت کشور در ادامه یادآور شد: بعد از برگزاری مرحله دوم انتخابات تقاضای 
بازنشستگی استاندار خوزستان به جریان افتاد.امیری در مورد موضوع مینو خالقی گفت: 
در این مورد مسئله جدیدی هنوز به ما ابلاغ نشده است البته بنده هم از طریق رسانه ها 
خبرهایی در مورد تصمیم هیات حل اختلاف قوا شنیده ام اما هنوز به شکل رسمی 
تصمیمی به ما ابلاغ نشده است.قائم مقام وزارت کشور تاکید کرد: هنوز تغییری در وضعیت 
خانم خالقی صورت نگرفته است. ما به شکل مرتب و به مناسبت های مختلف با اعضای 
شورای نگهبان جلسه و صحبت داریم، اما موضوع جدیدی به ما ابلاغ نشده است.او گفت: 
ما چند بار در این مورد با شورای نگهبان رایزنی کردیم و استدلال های خود را گفته ایم اما 
در شرایط او تغییر جدیدی حاصل نشده و رسما هم از هیات حل اختلاف قول چیزی به ما 
ابلاغ نشده است.امیری در مورد منتشرکننده عکس های منسوب به خالقی خاطرنشان کرد: 
افراد و سایت منتشر دهنده شناسایی و به قوه قضاییه اعلام شد دادسرای عمومی تهران در 

حال پیگیری مسئله است و ادامه کار را باید از قوه قضاییه پیگیری کنید.

رئیس سازمان زندان ها: 

»بابک زنجانی« در انفرادی است 
رییس سازمان زندان ها توضیحاتی را درباره بابک زنجانی و نسرین ستوده و شعار امسال 

سازمان زندان ها ارایه داد. 
به گزارش ایسنا، اصغر جهانگیر در حاشیه مراسم تودیع و معارفه رییس سازمان قضایی 
نیروهای مسلح در جمع خبرنگاران درباره اولویت های کاری این سازمان در سال 95 گفت: 

کاهش جمعیت کیفری به جد پیگیری می شود. 
وی افزود: شعار امسال ما زندان پاک حق هر زندانی، است. از تخلفات داخل زندان 
مانند ورود اشیا ممنوعه و مواد مخدر جلوگیری خواهد شد. وی گفت: متاسفانه علی رغم 
پیگیری ها اعتبار لازم برای تهیه بادی اسکنر نداشتیم، امیدواریم با کمک دولت و مجلس 
این مشکل حل شود. او افزود: ما باید اشتغال را در زندان واقعی کنیم. جهانگیر در خصوص 
اظهارات نسرین ستوده مبنی بر تلاش برای رهایی تعدادی از زندانیان محکوم به قصاص 
گفت: بدون هماهنگی با قوه قضائیه چنین امکانی وجود ندارد، ضمن اینکه تا کنون چنین 
درخواستی نشده است. جهانگیر در خصوص بابک زنجانی نیز گفت: وی همچنان در 
انفرادی است ولی با برخی مقامات قضایی ملاقات هایی در رابطه با بازگرداندن پول هایش 
داشته است. وی افزود: ما در تلاشیم بازدید نمایندگان مجلس و مسئولان کشوری را از 

زندان ها تسهیل کنیم تا اعتبارات لازم را در اختیار ما بگذارند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

توسعه موشکی ایران قابل گفت وگو نیست 
یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
استقرار سامانه موشکی ناتو در رومانی به نوعی مقابله با توان موشکی ایران است و ناتو هم 
نگران روسیه و هم نگران ایران است به جهت اینکه محور مشترکی در حال شکل گیری است. 
سید حسین نقوی حسینی در گفت وگو با ایسنا در خصوص استقرار سامانه موشکی در 
رومانی اظهار کرد: برآوردی که از تحرکات ناتو در شرق به عمل می آید این است که ناتو هم 
نگران روسیه و هم نگران ایران است؛ نگران ایران به جهت اینکه سردمدار مبارزه با استکبار 
جهانی و نظام سلطه است و این پیام برد داشته و اثر می گذارد . وی افزود:  اینکه ناتو نگران 
روسیه است، به جهت این می باشد که یک رقابت تاریخی بین روسیه و آمریکا وجود داشته 
و به ویژه اینکه مواضع ایران و روسیه هم در بسیاری از مسائل بین المللی به هم نزدیک 
است. در واقع محور مشترکی بین ایران و روسیه در حال شکل گیری است و هر دو این 
مسائل غربی ها نگران می کند. این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
هم چنین اظهار کرد: بنابراین هدف آمریکایی ها هم روسیه است و هم ایران و قطعا یکی از 

اهدافشان مقابله با توان موشکی جمهوری اسلامی ایران است. 
وی تاکید کرد: اما ما با تمام توان توسعه برنامه موشکی خود را ادامه می دهیم و منتظر 
توصیه و تصمیم کسی نمی مانیم و این را برای دفاع از کشورمان لازم می دانیم. بنابراین 

توسعه موشکی ما قابل مذاکره و گفت وگو نیست. 

فاطمه حسینی:

مطالبات مردم باید اولویت مجلس دهم باشد 
منتخب مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: حل مشکلات اقتصادی و 

معیشتی و بهبود وضعیت اقتصادی کشور از مهم ترین مطالبات مردم است. 
فاطمه حسینی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه توجه به مسائل اجتماعی و زیست 
محیطی از دیگر مطالبات جامعه است، اظهار کرد: این مطالبات باید در اولویت مجلس دهم 
قرار گیرد.  وی در ادامه با اشاره به ضرورت همکاری دولت و مجلس برای تحقق اهداف 
اقتصاد مقاومتی افزود: مجلس با ریل گذاری در حوزه اقتصادی می تواند راه های رسیدن 
به اقتصاد مقاومتی را تسهیل کند. یکی از مهم ترین حوزه هایی که مجلس به آن می 
تواند وارد شود، اقتصاد دانش بنیان است. مجلس با قانون گذاری و نظارت بر اجرای قوانین 
می تواند زمینه شکوفا شدن اقتصاد مقاومتی را فراهم کند. کشور ما نیروی انسانی خوب 
و جوانان تحصیلکرده ای دارد و با تقویت اقتصاد دانش بنیان می توانیم به اهداف اقتصاد 

مقاومتی دست پیدا کنیم. 

اخبــار

رهبر معظم انقلاب اسلامی وظیفه امت 
اسلام را مبارزه برای روشنگری دانستند و 
گفتند: متأسفانه بعضی دولت های اسلامی 
به ملت هاشان خیانت می کنند و با طاغوت 
اعظم که آمریکا است همکاری می کنند؛ این 
گرفتاری امروز دنیای اسلام و منطقه ما است.

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
ایشان روز چهارشنبه  مقام معظم رهبری،  
برتر  حافظان  و  قاریان  اساتید،  دیدار  در 
شرکت کننده در سی و سومین دوره مسابقات 
بیان  را  این مطلب  قرآن کریم،  بین المللی 
رهبر  خامنه ای  الله  آیت  حضرت  کردند. 
معظم انقلاب اسلامی، ایمان به خدا و کفر به 
طاغوت را مبنای اصلی و واقعی اقتدار دانستند 
و با تاکید بر اینکه امریکا »طاغوت اعظم« و 

»شیطان اکبر« است، گفتند: امروز مهمترین وظیفه علما، 
روشنفکران و نخبگان، »روشنگری« و »جهاد تبیینی« در 
قبال فریبکاری های طواغیت است و امت اسلامی نیز باید 
فریب وعده های قدرتها را نخورد و از تهدیدهای آنها هم 
نهراسد. رهبر انقلاب اسلامی ضمن قدردانی از برگزارکنندگان 
و دست اندرکاران این مسابقات، قرآن را محور »وحدت امت 
اسلامی« خواندند و افزودند: در شرایطی که سیاست های 
استکبار بر ایجاد اختلاف و درگیری میان مسلمانان است، 
امت اسلامی باید با تمسک به این نعمت بزرگ الهی در مسیر 
وحدت و انسجام حرکت کند. حضرت آیت الله خامنه ای 
یکی از برکات جلسات قرآنی را انسِ قشرهای مختلف مردم 
به ویژه جوانان با قرآن برشمردند و خاطر نشان کردند: امت 
اسلامی، امروز بیش از هرزمان دیگر نیازمند تعالیم و مفاهیم 
و معارف قرآن است زیرا واقعیات زندگی مسلمانان، فاصله 

زیادی با قرآن دارد.
ایشان با اشاره به تلاش گسترده قدرتهای طاغوتی برای 
ضربه زدن به اسلام و امت اسلامی، گفتند: آنها می دانند 
که اگر مسلمانان قدرت داشته باشند و صدای آنان رسا و 
بلند باشد، قادر به ظلم به ملتها نیستند و موضوع فلسطین 

سپرده  فراموشی  به  اسلامی  کشور  یک  غصب  به عنوان 
نخواهد شد. رهبر انقلاب اسلامی، رمز غلبه بر این توطئه 
ها را تمسک به قرآن و بدست آوردن مبانی اصلی قدرت 
دانستند و افزودند: قدرت واقعی در »ایمان و پایداری« و »کفر 

به طاغوت« است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اظهار تاسف از تمسک برخی 
کشورهای اسلامی به طاغوت به جای تمسک به خدا، تاکید 
کردند: کشورهایی که در منطقه، مجری سیاستهای امریکا 
هستند، در واقع به امت اسلامی خیانت و زمینه نفوذ امریکا 

را فراهم می کنند.
ایشان، ایمان و پایداری ملت ایران و ایستادگی آنان در 
مقابل زیاده خواهی های امریکا را عامل اصلی اقتدار جمهوری 
اسلامی ایران دانستند و تاکید کردند: علت هراس قدرتها از 
ملت ایران و انواع توطئه ها برضد این ملت، اقتدار بر مبنای 
اسلام، است و دشمن از »اسلام مقتدر« و »اسلام شجاع« 
می ترسد. رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه مواضع و 
اصلی  عامل  ایران،  اسلامی  جمهوری  صادقانه  عملکرد 
تاثیرگذاری ایران در میان مسلمانان و یکی دیگر از عوامل 
اقتدار نظام اسلامی است، خاطر نشان کردند: تاکنون نه 
وعده های طواغیت توانسته ملت ایران را فریب دهد و نه 

تهدیدهای آنها موجب ترس ملت شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای یکی از نیازهای 
مبرم دنیای اسلام را، فریب نخوردن در قبال 
وعده های قدرتها و نهراسیدن از تهدیدهای 
آنها دانستند و افزودند: امروز مهمترین وظیفه 
همه در امت اسلامی به ویژه علما، روشنفکران 
و تحصیل کردگان کشورهای اسلامی، مبارزه 
برای روشنگری و جهاد تبیینی درباره حقایق 
ایشان، ظهور گروههای  است.  اسلام  دنیای 
تروریستی تکفیری در منطقه و ایجاد جنگ و 
اختلاف میان مسلمانان به نیابت از دشمنان را 
نتیجه گمراهی و فقدان روشنگری برشمردند 
و گفتند: باید از محافل قرآنی برای روشنگری، 
استفاده کرد و کسانی که از کشورهای مختلف 
به این محافل می آیند، باید ملت های خود را 

ارشاد و آگاه کنند. 
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه کمک و نصرت الهی 
منوط به حرکت ملت های اسلامی است و این حرکت در 
گرو جهاد تبیینی است، خاطر نشان کردند: تردیدی وجود 
ندارد که »جبهه کفر«، سرانجام در مقابل »جبهه اسلامی 
مبارز و مجاهد« وادار به عقب نشینی خواهد شد. پیش از 
سخنان رهبر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین 
محمدی نماینده ولی فقیه و رئیس سازمان اوقاف و امور 
خیریه، شعار سی و سومین دوره مسابقات بین المللی قرآن 
کریم را »یک کتاب، یک امُت« خواند و گفت: در این دوره 
از مسابقات 1۳0 نفر در رشته های حفظ و قرائت قرآن از 70 

کشور شرکت کردند.
وی با گرامی داشت یاد و خاطره شهدای فاجعه منا به ویژه 
شهدای قرآنی، خاطرنشان کرد: حضور قاریان روشندل از 
کشورهای مختلف برای نخستین بار، تجلیل از خانواده های 
شهدای قرآنی و شهدای مدافع حرم، فراخوان مقالات و 
پژوهش های قرآنی و برپایی نمایشگاه و محافل قرآنی از جمله 
فعالیت های انجام گرفته در سی و سومین دوره مسابقات 

بین المللی قرآن کریم است.

رهبر معظم انقلاب:

آمریکا »طاغوت اعظم« و »شیطان اکبر« است
اخبار

اکثر  گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  دبیر 
فرماندهان ایران جوان بودند و به خوبی جنگ را اداره کردند. 
وقتی امام من را فرمانده سپاه کرد 27 ساله بودم. زمانی که 
جنگ به پایان رسید، من ۳5 ساله بودم. فرماندهان لشکرها 
هم همه جوان بودند. این اعتماد به جوانان را در انقلاب و 

دفاع آزمودیم و نتیجه گرفتیم باز هم می توانیم.
محسن رضایی روز گذشته در یادواره شهیدان نمکی و 
66 خانواده دارای سه شهید و بیشتر در شهرستان سنندج 
اظهارداشت: ما مخالف برجامی که رهبر انقلاب مشروط 
پذیرفتند نیستیم، از این تصمیم هم حمایت می کنیم؛ اما 
این قدرت درونی ما که می تواند ما را از موانع عبور بدهد را 
نباید نادیده گرفت. باید تولید ملی را در خیابان ها و کوچه 

ها حمایت کرد. این راه پیشرفت ماست.
 وی ادامه داد: در سوریه و عراق حضور داریم به دلیل 
بعد انقلابی مان که خودمان را از مسلمانان جهان جدا نمی 
دانیم و همین طور برای تضمین امنیت مردم کشورمان. در 

این کشورها هم به ارتش مردمی و نیروهای مردمی شان 
کمک می کنیم. در عربستان نمی تواننداین کار را بکنند 
چون از مردمشان می ترسند. ما با اعتماد به مردم به این 
موفقیت ها رسیده ایم. افتخار می کنم که زمانی همسنگر 
فرزندان شما بودم و آرزو می کنم این راه ادامه پیدا کند. 

امیدوارم راه شهدا را فراموش نکنیم.

ما مسیر جهاد را بدون پشیمانی ادامه می دهیم
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: ما مسیر 
نگرانی  ادامه می دهیم. همه  پشیمانی  بدون  را  جهاد 
دشمنان ما از خط مستقیم جمهوری اسلامی است که 
مسیر برحق نجات بشریت و انهدام ظلم است و وجود دنیا 
را از مفاسد پاک می کند. لذا از جوانان کردستان و ادامه 
راه شهدای کردستان می ترسند. برای همین از ماهواره ها 
و شبکه های مجازی سوءاستفاده می کنند تا جوانان را 
مقابل این راه سربلندی قرار بدهند. آنها می ترسند از اینکه 

مردم آینده ایران مانند مردم انقلابی سالهای گذشته باشند. 
هزینه هایی هم ایجاد کردند و سد ساختند در مقابل ما و 
به همین دلیل مقاومت می کنیم و ادامه می دهیم و این 
راه را برای آزادی، سرافرازی و پیشرفت ادامه می دهیم. 
فرمانده سپاه پاسداران در دوران دفاع مقدس تصریح کرد: 
راهی که متکی به مردم است و مهم این است که همه این 
راه را ادامه بدهند دولتمردان، مجلسی ها، پاسداران، مردم، 
روشنفکران و جوانان ادامه بدهند. تردید خطرناک است. 
نباید تجدید نظر کرد. ما از مردمی کردن امنیت و دفاع 
و انقلاب بهره بردیم. مسولان کشور باید اقتصاد را مردمی 
کنند. اقتصاد مقاومتی را که پایه اش مردمی کردن است 
را اگر به راه بیندازند، سرزمین ما آباد می شود. کارخانجات 
ثروت تولید خواهند کرد. کشاورزی فعال خواهد شد. ما از 
مقام معظم رهبری برای توجه به کردستان ممنون هستیم؛ 
اما می خواهیم که ثمرات این سرمایه گذاری های دولت ها 

را مردم کردستان حس کنند.

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام:

مخالف برجامی که رهبر انقلاب مشروط پذیرفتند نیستیم

و  ایران  اسلامی  جمهوری  روسای 
جمهوری کرواسی بر اراده جدی دولت های 
خود برای توسعه و تحکیم روابط دو جانبه 
و نیز همکاری های منطقه ای و بین المللی 
تهران – زاگرب بویژه در راستای مبارزه با 

تروریسم و افراط گرایی تأکید کردند.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن 
مراسم  از  پس  و  چهارشنبه  روز  روحانی 
امضای اسناد همکاری میان دو کشور، در 
نشست مشترک خبری با خانم »کولیندا 
به عنوان  از کرواسی  گرابار کیتاروویچ«،  
کشور دوست جمهوری اسلامی ایران در 
منطقه بالکان یاد کرد و اظهار داشت: ایران 
بلافاصله استقلال کرواسی را به رسمیت 
و  روابط خوب  زمان  همان  از  و  شناخت 

دوستانه ای بین دو کشور برقرار بوده است.
کرد:  خاطرنشان  جمهوری  رییس  
کرواسی به دلیل داشتن مشترکات تاریخی 
موقعیت  و  جایگاه  و  ایران  با  فرهنگی  و 
جغرافیایی که از آن برخوردار است، می تواند 
دروازه ای برای ارتباط ایران با اتحادیه اروپا 
باشد و از این لحاظ بسیار حائز اهمیت است.

اینکه روابط  به  با اشاره  دکتر روحانی 
تهران – زاگرب در طول چند سال گذشته 
به دلیل تحریم ها، متناسب با ظرفیت های 
دو کشور نبوده است،  گفت: در جریان این 
را  کشور  دو  روابط  گرفتیم  تصمیم  سفر 
در زمینه های مختلف اقتصادی، بویژه در 
حوزه انرژی و حمل و نقل هر چه بیشتر 
توسعه دهیم. رییس  جمهوری اضافه کرد: 
و  اقتصادی  عالیرتبه  هیات  یک  حضور 
تجاری کرواسی در این سفر، نشانگر اراده 
سیاسی دولت کرواسی برای توسعه روابط 
اقتصادی با ایران است. دکتر روحانی با بیان 
اینکه در جریان گفتگو با همتای کروات 
خود، ظرفیت های دو کشور برای توسعه 
روابط و سرمایه گذاری های مشترک مورد 
اظهار  است،  گرفته  قرار  بررسی  و  بحث 
داشت: در جریان مذاکرات، توانمندی های 
جمهوری اسلامی ایران در زمینه خدمات 
فنی- مهندسی و نیز ظرفیت هایی که در 
ایران برای سرمایه گذاری در حوزه تکنولوژی 
وجود دارد، با یکدیگر تبادل نظر کردیم. 

رییس  جمهوری اضافه کرد: دو طرف علاوه 
بر مسایل اقتصادی، علاقمندی خود را برای 
توسعه روابط علمی، فناوری و دانشگاهی، 
مورد تأکید قرار دادند. دکتر روحانی با اشاره 
به اینکه توریسم و گردشگری  از دیگر موارد 
مورد اهمیتی بود که دو طرف بر آن تأکید 
کردند، گفت: جاذبه های تاریخی و طبیعی 
فراوانی در دو کشور دارد که می تواند زمینه 
فعالیت تهران و زاگرب در حوزه  برای  را 
گردشگری افزایش دهد. رییس  جمهوری، 
بررسی شرایط منطقه بالکان و لزوم ثبات و 
انسجام بیشتر در آن منطقه و نیز مسایل 
مهم منطقه خاورمیانه را از دیگر محورهای 
مذاکرات خود با رییس  جمهوری کرواسی 
برشمرد و اظهار داشت: کشورهایی که با 
از موارد  معضل تروریسم مواجه هستند، 
مورد بحث دو طرف بود و موضوع مبارزه 
با تروریسم و لزوم همکاری دو کشور و نیز 
همکاری های ایران با اتحادیه اروپا و ضرورت 
توجه به این مسأله از سوی همه کشورهای 
به عنوان یک معضل منطقه ای و  جهان 
جهانی، مورد تأکید قرار گرفت. دکتر روحانی 
در ادامه با اشاره به اینکه امسال یکصدمین 
سال به رسمیت شناخته شدن دین مبین 
اسلام در کرواسی است، اظهار داشت: رییس 
مردم  احترام  به  نسبت  کرواسی  جمهور 
کشورش به دین مبین اسلام، تأکید دارند 
و در جریان مذاکرات خود لزوم همفکری 

و هماهنگی پیروان ادیان بزرگ آسمانی و 
وحدت و انسجام همه ادیان در شرایطی 
که بیش از گذشته به آن نیاز داریم، مورد 
تأکید قرار گرفت. رییس  جمهوری خاطر 
نشان کرد: از اینکه رییس  جمهور کرواسی 
در این سفر، مفتی اعظم زاگرب را به عنوان 
عضو هیأت همراه به تهران آوردند، به معنای 
احترام دولت کرواسی به دین مبین اسلام، 

تلقی می کنیم.
رییس جمهوری کرواسی:
ایران از نقش کلیدی 

در منطقه برخوردار است
کیتاروویچ«  گرابار  »کولیندا  خانم 
این  در  نیز  کرواسی  جمهوری  رییس 
تهران  به  سفر  خبری،  مشترک  نشست 
ایجاد و توسعه روابط  را نقطه عطفی در 
دو کشور بویژه در زمینه اقتصادی دانست 
اقتصادی  همکاری های  داشت:  اظهار  و 
جمهوری اسلامی ایران و کرواسی در سطح 
فضای  امروز  و  ندارد  قرار  رضایت بخشی 
بیشتری برای توسعه همکاری ها ایجاد شده 
که باید از آن استفاده کنیم. رییس جمهوری 
کرواسی با اشاره به اینکه زاگرب از اهداف 
جمهوری اسلامی ایران برای مدرن کردن 
صنعت و زیرساخت های اقتصادی خود آگاه 
اظهارداشت: شرکت های جمهوری  است، 
کرواسی می توانند در تمام این زمینه ها با 
شرکت های ایران همکاری کنند. کیتاروویچ 

خاطر نشان کرد: کرواسی می تواند مسیر 
به  ایران  انرژی  انتقال  برای  خوبی  بسیار 
اتحادیه اروپا باشد. رییس جمهوری کرواسی 
در ادامه به همکاری دو کشور در خصوص 
مسایل منطقه ای و بین المللی اشاره کرد 
از نقش  ایران  و گفت: جمهوری اسلامی 
کلیدی در منطقه برخوردار است و کرواسی 
به عنوان عضو اتحادیه اروپایی از اقدامات 
ایران در کاهش تنش در منطقه حمایت 
می کند. کیتاروویچ تصریح کرد: کرواسی به 
همکاری های خود با ایران برای ریشه کنی 
تروریسم و افراط گرایی، بویژه در کشورهای 
افغانستان، سوریه و عراق، ادامه خواهد داد. 
رییس جمهوری کرواسی همچنین با اشاره 
به یکصدمین سالگرد به رسمیت شناخته 
شدن اسلام در کرواسی، اظهار داشت: بسیار 
خرسند هستیم که رابطه ما با مسلمانان 
در سطح بسیار عالی قرار دارد و کرواسی 
الگویی برای همزیستی پیروان  به عنوان 
ادیان در قاره اروپا تبدیل شده است و ما به 
این روند ادامه می دهیم. وی همچنین با 
تبریک توافق هسته ای جمهوری اسلامی 
داشت:  اظهار  بزرگ،  قدرت های  با  ایران 
برجام موجب گسترش روابط بین ایران با 
کشورهای جهان خواهد شد و کرواسی از 
گسترش روابط ایران با اتحادیه اروپا به طور 

کامل حمایت می کند.
ایران و کرواسی دو سند 

همکاری امضا کردند
و  ایران  اسلامی   همچنین جمهوری 
و  روابط  تعمیق  برای  کرواسی  جمهوری 
تفاهم  یادداشت  و  سند  خود،  مناسبات 
و  موافقتنامه  این  کردند.  امضا  همکاری 
روز چهارشنبه  تفاهم همکاری  یادداشت 
های  هیات  مشترک  نشست  از  پس 
حجت  حضور  در  و  کشور  دو  عالیرتبه 
الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی 
و خانم »کولیندا گرابار کیتاروویچ« روسای 
جمهوری اسلامی ایران و کرواسی به امضا 
رسید. موافقتنامه همکاری های اقتصادی و 
یادداشت تفاهم همکاری های اتاق بازرگانی 
توسط  که  بود  اسنادی  کرواسی  و  ایران 

مقامات ارشد تهران و زاگرب امضا شد.

دکتر روحانی در نشست مشترک با رییس جمهوری کرواسی:

کرواسی می تواند دروازه ای برای ارتباط ایران با اتحادیه اروپا باشد

مسئول روابط  عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران با بیان اینکه امروز با موج 
فزاینده تقاضا برای اعزام سوریه و عراق مواجه هستیم، تصریح کرد: جوانان زیادی از سراسر 

جغرافیای کشور و از قومیت های مختلف داوطلب هستند.
سردار رمضان شریف اظهارداشت: نیروهای مسلح به حدی از قدرت رسیده اند که دشمن 
جرأت نگاه چپ به این کشور را ندارد و این شعار نیست و یک واقعیت مسلم و انکار ناپذیر است. 
به گزارش انتخاب،  وی با اشاره به جمله ای از مقام معظم رهبری در مورد شهادت اظهار کرد: 
ایشان فرمودند »زنده نگه داشتن یاد و نام شهدا کمتر از شهادت نیست« با توجه به این فرمایش 
قطعاً خیر و برکات زیادی در این امر نهفته است و کسانی که برای برپایی این محافل زحمت 
می کشند نزد خداوند متعال مأجور است. مسؤول روابط  عمومی کل سپاه تصریح کرد: جهان 
عرب میلیاردها دلار ثروت و میلیون ها انسان دارد اما زیر بار خفت صهیونیست ها 50 سال از عمر 
خود را سپری کرده است. مسؤول روابط  عمومی کل سپاه پاسداران به توطئه دشمنان اشاره و 
خاطرنشان کرد: ما متاسف هستیم که در پنج سال اخیر آهنگ پیشرفت امت اسلامی به دلیل 
شیطنت دشمنان و جهالت حکام عرب وادار به یک عقب نشینی شد. اگر آهنگ شکست های 
صهیونیست ها مقابل رزمندگان فلسطینی و لبنان و پشتیبانی امت حزب الله علیه رژیم جعلی 
اسرائیل تداوم پیدا می کرد در سالهای اخیر اثری از اسرائیل باقی نمی ماند. وی اضافه کرد: 
این چیزی نیست که ما بگوئیم. برجسته ترین تئوریسین های دشمن اعلام کردند اگر آهنگ 
شکست های اسرائیل سلسله وار از جنگ ۳۳ روزه، 22 روزه و 9 روزه تداوم پیدا کند اسرائیل 
از صحنه روزگار محو می شود و پیش بینی امام راحل )ره( تحقق پیدا کرد. مسئول روابط  
عمومی کل سپاه پاسداران تصریح کرد: رفت و آمدهای آمریکا و کشورهای غربی در منطقه 
برای یک هدف آن  هم براندازی جمهوری اسلامی ایران که از نظر آنها بزرگترین برهم زننده 

امنیت صهیونیست ها است، صورت می گیرد. وی با اشاره به اینکه دست و پا زدن اروپا و غرب 
برای بهره گیری از اختلافات شیعه و سنی است، افزود: هدف اصلی آن ها برقراری امنیت برای 
صهیونیست ها است. مسئول روابط  عمومی کل سپاه در ادامه بیان کرد: همه دسیسه هایی که 
برای تأسیس داعش و القاعده کرده اند برای مقابله با جمهوری اسلامی ایران بوده است. این 
اعترافی است که اخیراً یکی از سردمداران آمریکایی ها در سازمان سیا اعلام کرد. شریف با بیان 
اینکه امروز با موج فزاینده تقاضا برای اعزام سوریه و عراق مواجه هستیم، تصریح کرد: جوانان 
زیادی از سراسر جغرافیای کشور و از قومیت های مختلف داوطلب هستند. وی گفت: چیزی که 
تحیر دشمن را واداشته این است که ۳7 سال است که بدترین سختگیری ها و هزاران توطئه 
را علیه ما طراحی کرده اند که یکی از آنها جنگ تحمیلی بوده، در فضای مجازی و فرهنگی 
چقدر برای کاهش ایمان جوانان کار کردند اما به خواسته خود نرسیده اند اخیرا می گویند به  نظر 
می رسد بخش عمده ای از سرمایه های حوزه فرهنگی برای تغییر رویکرد و سبک زندگی جوانان 
ایرانی کارایی لازم را نداشته است. وی ادامه داد: امنیت ایران به عنوان امن ترین کشور منطقه به 
واسطه خون شهداست و شهدا از ما حاکمیت ارزشهای اسلامی را می خواهند. زندگی مرفه و 
رفع بیکاری و گذشتن از منیت ها را برای همه مردم می خواهند. مسئول روابط  عمومی کل سپاه 
پاسداران اظهار کرد: آمریکاییها دیگر قدرتی ندارند آنها در حوزه نظامی که مدعی هستند خیلی 
قدرتمند هستند در مقابل فرزندان ملت روی خلیج فارس در شناور زانو زدند و وزیر امور خارجه 
و وزیر دفاع شان را به التماس وادار کردند. امروز هنوز پس لرزه های آن در جامعه نظامی آمریکا 
شاهد هستید. شریف تأکید کرد: در حوزه دفاعی ملت ما توسط وارثان بحق شهدا پاسداران و 
نیروهای مسلح به حدی از قدرت رسیده که دشمن جرأت نگاه چپ به این کشور را ندارد و این 

شعار نیست و یک واقعیت مسلم و انکار ناپذیر است.

سردارشریف:

با موج تقاضا برای اعزام سوریه مواجهیم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,547,000یک مثقال طلا

1,049,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,290,000سکه بهار آزاد ی

10,305,000سکه امامی

5,320,000نیم سکه

2,860,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

قائم مقام خانه کشاورز: 

مجلس نهم انتظارات کشاورزان را برآورده نکرد 
نمایندگان مجلس نهم آخرین روزهای کاری خود را می گذرانند و به گفته قائم مقام 
خانه کشاورز، این مجلس علی رغم تلاش هایی که در راستای ارتقا و بهبود معضلات بخش 
کشاورزی کرد، نتوانست انتظارات کشاورزان را برآورده کند که مجلس دهم باید به مهمترین 
چالش های جامعه کشاورزان از جمله اصلاح نظام بانکی برای این بخش و بازمهندسی 
کشاورزی در راستای اقتصاد مقاومتی توجه ویژه کند.  عنایت  الله بیابانی در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: در بخش کشاورزی و در مواجهه با معضلات و چالش های این بخش همواره 
برخوردهای ضعیفی از سوی نمایندگان مجلس صورت گرفته است که تنها در حد عکس 
العمل های شعاری بوده و حاصل نبود پشتوانه برای طرح لوایح و قوانین و اطلاعات درست 
به مجلس است، چرا که اکثر نمایندگان مجلس در کمیسیون کشاورزی دارای تخصص های 
مورد نیاز بخش کشاورزی نیستند که انتظار می رود متخصصان بخش کشاورزی یا نمایندگان 
در استان ها و مناطق پر تولید به کمیسیون کشاورزی راه پیدا کنند تا از طریق لوایح و قوانین 

مناسب بتوان تولید داخلی را تقویت کرد. 
درخواست کشاورزان از مجلس دهم

وی با بیان اینکه مجلس در دوره ای که رو به اتمام است، تلاش های بسیاری کرد اما در 
مقایسه با دیگر بخش ها مانند صنعت نتوانست انتظارات جامعه کشاورزی را برآورده کند، 
افزود: بودجه هایی که طی سال ها و دوره های گذشته مجلس برای بخش کشاورزی اختصاص 
داده ناچیز بوده و انتظار می رود در مجلس آینده وضعیت بخش کشاورزی از این نظر بهبود 
یابد. با توجه به اینکه در سال اقتصاد مقاومتی هستیم ضروری است مجلس در دوره جدید 
به تصویب لوایح و قوانینی بپردازد و مزیت های موجود در بخش های کشاورزی را تقویت 
کند.  قائم مقام خانه کشاورز ادامه داد: یکی از مشکلاتی که در بخش کشاورزی گریبانگیر 
بهره برداران این بخش بوده، مشکلات بانکی از نظر تسهیلات و سودهای بانکی است که با 
توجه به وضعیت خرده مالکی در حوزه های مختلف کشاورزی، پرداخت سودهای گزاف و غیر 
متعارف از توان تولید کنندگان خارج است و نتیجه این می شود که بدهی ها و جریمه های 
بانکی کشاورزان هر سال بیشتر و دولت مجبور می شود در برهه ای از زمان آن را مشمول 
بخشودگی اعلام کند. اما همچنان این بدهی ها پابرجا بوده و جرائم از سال  بعد از آن دوباره به 
بدهی های کشاورزان اضافه می شود.  بیابانی تصریح کرد: یکی از اصلی ترین مطالبات جامعه 
کشاورزی از مجلس آینده که به حق و عادلانه است، اصلاح نظام و قوانین بانکی برای بخش 
کشاورزی و تعیین تکلیف ریشه ای و اساسی برای جلوگیری از بروز چنین مشکلاتی است 
که باید در دستور کار نمایندگان آینده مجلس قرار گیرد.  وی با یبان اینکه باز مهندسی 
بخش کشاورزی از سوی نمایندگان و در جریان آزاد اطلاعات از ضرورت های کنونی در این 
زمینه است، گفت: معاونت پارلمانی خانه کشاورزی به زودی راه اندازی می شود تا بتوانیم در 
آینده ارتباط بسیار مناسبی بین جامعه کشاورزان و نمایندگان مجلس برقرار کنیم.  قائم مقام 
خانه کشاورز اظهار کرد: سال های پیش رو برای بخش کشاورزی سال های سختی خواهد بود 
باید مسئولانه و با تمام توان در مقابل مشکلات ایستادگی کرد و کشاورزان نیز باید وظایف 
ملی خود در بخش تولید از جمله افزایش بهره وری را بشناسند و همه تلاش خود را در این 

زمینه بکار گیرند. 

 وزیر راه و شهرسازی گسترش حمل و نقل ریلی و حومه ای، 
برنامه ریزی برای کاهش آلودگی هوا، جمع آوری آمار دقیق از میزان 
مهاجرپذیری و تهیه طرح های بهسازی را از مهمترین اقدامات در 

استان مرکزی برشمرد. 
عباس آخوندی در شانزدهمین جلسه ستاد ملی بازآفرینی شهری 
پایدار که با دو دستور کار بررسی گزارش وضعیت محدوده  ها و محلات 
بازآفرینی شهری و عملکرد ستادهای استانی و شهرستانی استان 
مرکزی و بررسی مصوبات و برنامه های پیشنهادی ستاد بازآفرینی 
دیروز  زیرمجموعه صبح  کارگروه های  و  تهران  شهری کلان شهر 
سه شنبه برگزار شد با بیان این که استان مرکزی از استان های مهم 
ایران است گفت: این استان در ایران مرکزی با قدمت تاریخی بسیار 
بسیار زیاد قرار دارد و بخش قابل توجه میراث معنوی ما به این استان 
تعلق دارد؛ استانی که تفرش، آشتیان، محلات ثلاث، عراق عجم همه 
در آن واقع شده و دارای میراث ارزشمندی از جمله میراث علمی، 

تجاری، صنعتی، منابع طبیعی است.
وزیر راه و شهرسازی افزود: استان مرکزی از نظر آب، هوا و زمین 
دارای ثروت های زیادی است و یکی از مناطقی محسوب می شود 
که در توسعه ملی ایران همواره نقش مهمی ایفا کرده است. باید به 
پشتوانه های این استان در جهت ملی و منطقه ای که از ارزش های 
بالایی برخوردارند توجه کنیم. آخوندی استان مرکزی را استانی با رشد 
صنعتی شدید دانست و گفت: بخشی از این استان تحت تاثیر رشد 
سریع تهران قرار گرفته و دچار عدم تعادل های جدی شده است؛ البته 
مدتی است توجه خوبی به این استان شده است. در حوزه حمل و نقل 
 ـاراک در دستور کار قرار گرفته است   ـقم  دو خطه کردن قطار تهران 
و در حال مذاکره هستیم تا بتوانیم قطار سریع السیر را در مسیر قم ـ 
اراک ایجاد کنیم. رونق حمل ونقل ریلی باعث می شود نظمی به رفت و 

آمد شهروندان داده شود و آلودگی هوا نیز تا حد زیادی کنترل شود.
وزیر راه و شهرسازی بر لزوم حمل و نقل ریلی در پیرامون اراک 
تاکید کرد و ادامه داد: می توانیم با توجه به شبکه ریلی موجود در شهر 
جدید مهاجران نیز ایستگاه های جدیدی را به وجود بیاوریم، ضمن 
این که در اطراف اراک نیز امکان راه اندازی حمل و نقل حومه ای وجود 
دارد و اگر در شورای استان نیز مطرح شود این کار شدنی است. این 
امر به اراک و پیرامون آن سامان می دهد و گامی موثر در کاهش 
آلودگی هواست زیرا اراک شهری است که با آلودگی جدی هوا نیز 
روبه روست. بنابراین در استان مرکزی و به ویژه شهر اراک باید ارتباطی 

بین حمل ونقل ریلی و توسعه شهری به وجود بیاوریم. باید بتوانیم 
در بخش سکونتگاه های غیررسمی پیشتاز باشیم و در طرح جامعی 
که تهیه می شود دسترسی ریلی مناسبی را برای ساکنان این مناطق 
پیش بینی کنیم، با این شرایط شاید بتوانیم بر وضع موجود غلبه بیابیم.

وی در ادامه سخنان به بحث مهاجرپذیری پرداخت و گفت: باید 
اطلاعات خود را در زمینه میزان مهاجرت پذیری شهرهایی مانند اراک 
افزایش دهیم. استان مرکزی مانند تهران در مقاطعی دچار روند سریع 
مهاجرپذیری شد. اگر آمار مربوط به روند مهاجرت را بدانیم می توانیم 
تصمیم گیری دقیق تری داشته باشیم. باید برنامه مشخصی در این 
زمینه داشته باشیم. این که روند مهاجرپذیری اراک ثابت باشد و ما 
میراث دار وضعیت گذشته باشیم، در نحوه برنامه ریزی ها تاثیر دارد. در 
دو شهر استان )اراک و ساوه( که عمدتا دچار مسئله بافت های ناکارآمد 
هستند باید طرح های بازآفرینی شهری را داشته باشیم و نه تنها در 
شهر اراک بلکه در پیرامون آن نیز بتوانیم طرح و فهم روشنی از شیوه 

فعل و انفعال بین مرکز شهر و پیرامونش داشته باشیم.
عضو کابینه تدبیر و امید بر وجود بافت های تاریخی در شهرهای 
دیگر استان مرکزی از جمله خمین، آشتیان، نراق و دلیجان تاکید کرد 
و گفت: بافت های تاریخی ارزشمندی در این شهرها وجود دارد که 

باید برای آن ها طرح های بهسازی و برنامه ریزی دقیقی داشته باشیم.
را  ناکارآمد شهری  بافت های  بهسازی  روند  در  تسریع  آخوندی 
منوط به برگزاری منظم ستاد ملی و استانی بازآفرینی پایدار شهری 
دانست و گفت: ستاد ملی بازآفرینی به طور منظم و هر دو هفته 
یک بار برگزار می شود. استان مرکزی و سایر استان ها نیز باید تقویم 
سالانه  و مشخصی برای برگزاری جلسات داشته باشند تا مطمئن 
شویم موضوعات و مشکلات این بافت ها در استان ها با جدیت رصد 
می شود. بخش عمده هماهنگی ها و تصمیمات در همین جلسات در 
سطح ملی، استانی و شهرستانی ایجاد می شود که ارزش فراوانی دارد.

نقش بانک مسکن در فرایند بهسازی و نوسازی بافت های ناکارآمد 

موضوع دیگری بود که آخوندی بر آن تاکید کرد و گفت: باید از 
مدیرعامل و مسئولان بانک مسکن در تهران و سایر استان ها نیز برای 
شرکت در جلسات ستاد ملی بازآفرینی دعوت شود. بانک مسکن 
بر اساس مصوبه جدید شورای پول و اعتبار که اخیرا به پیشنهاد ما 
تصویب شد در شهری مانند اراک 120 میلیون تومان به هر واحد 
مسکونی تسهیلات می دهد، شهروندان ساوه با این مصوبه می توانند 
80 میلیون تومان تسهیلات مسکن دریافت کنند که رقم بسیار بزرگی 

است. به اعتقاد من در این زمینه ما مشکل اطلاع رسانی داریم.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: حضور مدیران بانک مسکن در 
جلسات ستاد ملی و استانی می تواند کمکی جدی باشد برای این که 
این کانون توجه را به سمت بافت های هدف ببریم و آن ها را سامان 
دهیم. تقاضای من این است که جناب استاندار در برنامه جدید 
جلسات اختصاصی با بانک مسکن حضور داشته باشند و این مدیران 

در جلسات ستاد بازآفرینی نیز حضور پیدا کنند.
وی با تاکید بر اینکه نحوه اطلاع رسانی به مردم در زمینه تسهیلات 
بخش مسکن ضروری است گفت: باید شبکه یا وبسایتی وجود داشته 
باشد که مردم با مراجعه به آن به همه این اطلاعات دسترسی پیدا 
کنند و حتی بتوانند درخواست  بدهند. شبکه شهراه می تواند در این 
راه کمک زیادی کند. این شبکه باید در سراسر ایران این اطلاعات 
زیرساخت های  اطلاعات  وزارت  اگر  دهد.  قرار  مردم  اختیار  در  را 
لازم را برای این کار فراهم کند می توانیم هماهنگی بین شهرداری، 
مردم و ستاد بازآفرینی شهری را فراهم کنیم و اطلاعات را در اختیار 
مردم قرار دهیم. آخوندی افزود: به عقیده من میزان اطلاعاتی که 
در ستاد بازآفرینی وجود دارد با شهروندان فاصله زیادی دارد و مردم 
از بسیاری تصمیمات این ستاد مطلع نمی شوند. باید در زمینه این 
شبکه اطلاع رسانی فعالیت جدی داشته باشیم و دستورالعملی تهیه 
و آن را به تمام استان ها ارسال کنیم. وزیر راه و شهرسازی بحث مهم 
دیگر را اراضی موجود شهری دانست و در این باره توضیح داد: اراضی 
شهری باید پشتوانه اجرای طرح های بازآفرینی قرار بگیرد و ما در 
وزارت راه و شهرسازی با پیشرفت پروژه ها به صورت مرحله به مرحله 
از این طرح ها حمایت می کنیم. وی در پایان بر توانمندسازی ساکنان 
بافت های ناکارآمد شهری تاکید کرد و گفت: موضوعات متعددی در 
توانمندسازی و پیشگیری از گسترش این بافت ها مورد اهمیت است 
ضمن اینکه منابع مختلفی در سازمان ها وجود دارد که باید با ایجاد 

هماهنگی بتوانیم از این منابع به بهترین شکل بهره ببریم.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

راه اندازی قطار سریع السیر در مسیر قم-اراک

در پی حذف تعرفه ترجیحی واردات پوشاک از ترکیه 
در کتاب مقررات صادرات و واردات امسال، رییس اتحادیه 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان صنایع نساجی و پوشاک 
و  نداشته  پوشاک  بازار  بر  تاثیری  اقدام  این  کرد:  اعلام 
تاثیرگذاری تعرفه ترجیحی منوط به نزدیک شدن تعرفه 
واردات پوشاک به تعرفه قاچاق است؛ اقدامی که نیازمند 

حمایت همه جانبه از تولیدکننده داخلی است. 
به گزارش خبرنگار ایسنا،  بعد از برقراری تجارت ترجیحی 
بین ایران و ترکیه و کاهش تعرفه ها در چند دسته کالا، 
صنایع نساجی و پوشاک داخلی نسبت به این اقدام اعتراض 
کرده و معتقد بودند که برقراری تجارت ترجیحی با ترکیه 
در زمینه پوشاک، تولید داخل را در بخش صنایع نساجی با 

مشکلات بیشتری مواجه می کند. 
در نهایت هم حدود یک ماه قبل بود که پس از نارضایتی و 
اعتراضات فعالان صنعت نساجی نسبت به تعرفه ترجیحی با 
ترکیه در زمینه پوشاک، این تعرفه پس از بازنگری، در کتاب 

مقررات صادرات و واردات سال 95 حذف شد. 
اتحادیه  رییس   - حسین زاده  سعید  باره  این  در 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان صنایع نساجی و پوشاک - در 
گفت و گو با ایسنا، در ارتباط با تاثیرات ایجاد تعرفه ترجیحی 
با ترکیه در زمینه پوشاک و نیز حذف آن، گفت: نه ایجاد و 
نه حذف تعرفه ترجیحی در زمینه پوشاک با کشور ترکیه 

نتوانست مثمر ثمر باشد. 
وی افزود: تا زمانی که نتوانیم جلوی قاچاق را بگیریم این 
مشکل ادامه خواهد داشت، چراکه نرخ موجود هرچه باشد 
از نرخ قاچاق بالاتر است. به همین دلیل جاذبه ای برای مردم 
و واردکنندگان ایجاد نمی کند و تاثیری روی واردات ندارد؛ 
بنابراین طرح در نظر گرفته شده طرحی شکست خورده 

است. 
حسین زاده با اشاره به اینکه در صورت نظارت و جلوگیری 

از قاچاق می توانستیم بر توفیق این اقدام امیدوار باشیم،  بیان 
کرد: اگر تعرفه پوشاک وارداتی را خیلی پایین بیاوریم شاهد 

تبعات بسیار منفی برای تولیدکنندگان داخلی هستیم. 
رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان صنایع 
را  تعرفه ها  می خواهیم  اگر  داد:  ادامه  پوشاک  و  نساجی 
پایین بیاوریم باید از تولیدکننده داخلی حمایت کنیم. قرار 
بود حدود 16 هزار میلیارد تومان به تولیدکنندگان داخلی 
اختصاص یابد اما این اتفاق صورت نگرفته است تا همچنان 

مشکلات پا برجا باشد. 
وی همچنین در پاسخ به اینکه تعرفه ترجیحی باید چه 
تا در فرآیند واردات و خرید  میزان در نظر گرفته شود 

تاثیرگذار باشد؟ گفت: باید تعرفه ترجیحی نزدیک به نرخ 
قاچاق که حدود 20 درصد است، لحاظ شود اما اگر این اقدام 
صورت گیرد با توجه به اینکه هیچ حمایتی از تولیدکننده 
داخلی نداریم پیامدی جز ضرر برای تولیدکنندگان نخواهیم 
داشت.  حسین زاده هچنین پیشنهادش را برای تاثیرگذار 
بودن تعرفه ترجیحی نسبت به واردات کالاها این گونه ارائه 
کرد که زمانی می توانیم شاهد تاثیرگذاری این عمل باشیم 
که درآمدهای ناشی از واردات رسمی را به تولید داخلی 
اختصاص دهیم؛ به طور مثال صندوقی ایجاد کنیم و منابع 
شکل گرفته صندوق را در اختیار تولیدکنندگان داخلی 

بگذاریم. 

 با امضای قرار جدید گمرکی بین ایران و روسیه، رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و 
روسیه اظهار امیدواری کرد که با حل شدن مسائل گمرکی دو کشور، حجم مبادلات به 

بیش از دو میلیارد دلار برسد. 
به گزارش ایسنا، در جریان سفر رییس گمرک روسیه به ایران که به منظور حل فصل 
مشکلات و چالش های گمرکی که بین ایران و روسیه انجام شد، قراردادی به عنوان کانل 

سبز بین گمرکات دو کشور امضا شد. 
روابط تجاری ایران و روسیه که همواره از سطح قابل قبولی برخوردار بوده است و حجم 
روابط تجاری دو کشور در حال حاضر حدود 1.5 میلیارد دلار است که این رقم به اعتقاد 

رییس اتاق بازرگانی تهران با توجه به ظرفیت های موجود می تواند افزایش پیدا کند. 
طی دیدار و مذاکرات صورت گرفته بین رییس سازمان فدرال گمرک روسیه با رییس اتاق 
بازرگانی تهران و رییس اتاق بازرگانی ایران و روسیه تفاهم نامه گمرکی به منظور افزایش 
حجم مبادلات تجاری و البته ترخیص کالای ایرانی در گمرک روسیه و عدم انجام کنترل 

فیزیکی و پذیرش اظهارنامه گمرکی شرکت ها با حداقل اسناد به امضا رسید. 
اما رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه درباره این قرارداد جدید با روسیه می گوید 
این مذاکرات بین دو طرف بیشتر به منشور رفع نکات غیر شفاف در روابط گمرکی ایران و 
روسیه برگزار شد و قراردادی به عنوان کانال سبز بین گمرک دو کشور امضا شد که راه را 

برای اعتماد بین طرفین باز می کند. 
عسگر اولادی معتقد است که روسیه تبعیض گمرکی نسبت به ایران در مقایسه با سایر 
همسایه های خود قائل می شود و به کشورهای مثل آذربایجان،گرجستان، ارمنستان و 

قزاقستان قائل می شود و تخفیفات ویژه به آن ها می دهد که باید این رفتار تغییر کند. 

 
طبق اعلام اتاق بازرگانی، این عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گفته که در 
حال حاضر ایران با عراق و افغانستان روابط تجاری 10 میلیارد دلاری دارد و حجم روابط 
با روسیه حدود 1 میلیارد دلار است که این رقم نشان از گرفتاری های گمرکی بین ایران 

و روسیه دارد. 
عسگر اولادی معتقد است اکنون بزرگ ترین مشکل بین گمرک روسیه و صادرکنندگان 
و تجار ایرانی موضوع ارزیابی و عدم اعتماد به اسناد است. علاوه بر آن به غیر از مدارک 
اصلی مثل گواهی مبدا سخت گیری های دیگری را انجام می دهد و اعمال نظر شخصی 

می کند. 
او درباره جزئیات سفر رییس گمرک روسیه به ایران و مذاکرات انجام شده عنوان کرد 
که در جریان این گفت و گو ها موارد دقیق بررسی شد و با شفاف شدن مسائل قول هایی 
برای حل مشکلات داده شده است و دقیقا مشخص شده است که باید دقیقا چه اسنادی 
ارائه کنیم حتی پیش بینی شده است که اسناد پیش از رسیدن کالا ارسال شود تا کارها 
تسهیل شود و اگر اشکال دارد زودتر همه چیز حل شود تا کالا در گمرک روسیه متوقف 

نشود و رد شود برود. 
عسگراولادی پیش بینی کرد که که با حل مشکلات گمرکی بین ایران و روسیه حجم 
مبادلات دو کشور افزایش خواهد یافت و امکان رسیدن حجم روابط به بیش از دو میلیارد 

دلار وجود دارد. 
به گفته او، امید است ظرف دو ماه آینده با اجرای توافق نامه جدید بین گمرک ایران و 

روسیه مشکلات کنونی برای گسترش تجارت بین دو کشور برطرف شود. 

یک کارشناس مسکن گفت: اگر درآمدهای نفتی افزایش 
یابد و سیستم بانکی از پرداخت سودهای بالا دست بردارد 

می توان به رونق مسکن امیدوار بود. 
محمدمهدی مافی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: اگر 
مشکل نرخ های بانکی حل نشود بخش مسکن هیچ گاه از 
رکود درنمی آید. این میزان حجم نقدینگی با بهره های بالا 
ضداشتغال است که اشتغال را در همه بخش ها از جمله 

بخش پیشتاز مسکن تحت تاثیر قرار داده است. 
وی افزود: دولت می گوید ما دوست نداریم کاهش سود، 
دستوری باشد ولی به نظر من این پاک کردن صورت مساله 

است. دولت بسیار قوی است و بخش های اقتصادی در مقابل 
آن بسیار ضعیف هستند. لذا دولت می تواند با سیاست هایی 
که صورت می دهد بخش خصوصی را در راستای اهداف 

ملی هدایت کند. 
این کارشناس مسکن، نبود تناسب الگوی تولید با توان 
خرید و هم چنین نبود نقدینگی در بخش عرضه و تقاضای 
موثر را از دیگر مشکلات بخش مسکن عنوان و تاکید کرد: 
به نظر می رسد دولت بدون توجه به مسائل مهمی همچون 
اصلاح سیستم بانکی، تنها با ساده انگاری به مسائل جزئی 
همچون افزایش وام فکر می کند که با این اقدامات نمی توان 

به رونق مسکن در آینده ی نزدیک امیدوار بود. 
وی گفت: مردم حساب می کنند اگر به جای خرید مسکن 
پولشان را به بانک بسپارند در عرض چهار سال دو برابر 
می شود. این منجر به خروج سرمایه ها از بخش های تولیدی 
از جمله تولید مسکن شده و به اعتقاد من این مساله برای 

دولت های بعدی تبدیل به بحران می شود. 
مافی خاطرنشان کرد: تجربه نشان داده در مواقعی که 
فروش نفت بالا می رود بخش های اقتصادی راه می افتند. 
اما هم اکنون به دلیل کاهش قیمت نفت، دولت قادر به 
پرداخت بدهی خود به پیمانکاران بخش خصوصی نیست و 
طبعا به این پروژه ها ورود نمی کند. تا زمانی که این وضعیت 
ادامه دارد رکود از بخش مسکن رخت برنمی بندد. لذا اگر 
دولت بودجه لازم را به بخش های عمرانی ارایه بدهد و در 
کنار آن بخش تولید را تقویت کند، می توان به راه افتادن 
بخش مسکن امیدوار بود.  این کارشناس مسکن، نتایج طرح 
جامع مسکن به عنوان آخرین تحلیل وضعیت مسکن که 
توسط وزارت راه و شهرسازی ارایه شده نشان می دهد نیاز 
به مسکن هنوز در کشور وجود دارد. اما در شرایط فعلی 
بسیاری خانواده ها نمی توانند مسکن ایده آل خود را تهیه 
کنند. بنابراین به مسکن فرودست قانع شده اند. این نشان 
می دهد که نیاز مسکن وجود دارد اما نیاز موثر وارد بازار 
نمی شود.  وی با بیان این که مشکل تشکیل خانواده در 
کشور ما معضلی است که باید فکری برای آن کرد، افزود: 
یکی از ملزومات تشکیل خانواده توانایی تامین مسکن چه 
در بازار اجاره و چه در بازار خرید است اما متاسفانه چون 
توان خرید نیست، تشکیل خانواده اتفاق نمی افتد که قطعا 
در آینده می تواند معضلات اجتماعی برای کشور ایجاد کند. 

حذف تعرفه ترجیحی پوشاک ترک، تولیدکنندگان را راضی نکرد! 

جزئیات قرارداد جدید تجارت ایران و روسیه 

ارتباط مسکن با نفت و سودهای بانکی 

معاون سازمان توسعه تجارت: 

قانونی برای ممنوعیت واردات خودرو
 از آمریکا نداریم 

واردات خودرو از آمریکا در روزهای اخیر از موضوعات پر بحث در بخش تجارت و خودرو 
بوده و اظهارات متفاوتی درباره آن عنوان شده است، اما سخنان معاون سازمان توسعه تجارت 
حاوی نکات تازه ای است. وی گفته که ممنوعیت واردات خودرو از آمریکا قانونی نیست و 
نیاز به تصویب مجلس دارد، اما با این حال به دلیل حساسیت های به وجود آمده مانع از این 

کار شده ایم. 
محمدرضا مودودی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به موضوع ممنوعیت واردات خودرو از 
آمریکا گفت: به خاطر حساسیت های به وجود آمده، واردات خودرو از آمریکا ممنوع شده است 
ولی باید برای آن وجه قانونی تعریف شود، چرا که ما باید در نهایت از قوانین تبعیت کنیم و 

قانون باید به ما اعلام کند که چه کالاهایی نباید ثبت سفارش شود. 
وی در همین باره ادامه داد: این ممنوعیت در حال حاضر به صورت توصیه است و ما 
هم تبعیت کردیم. تا کنون هم چند درخواست ثبت سفارش واردات خودروهای آمریکایی 

داشته ایم ولی با وارداتی انجام نشده است. 
معاون سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به هیاهوی مربوط به ممنوعیت های تجارت با 
آمریکا مانند خودرو توضیح داد: بازاری مانند آمریکا برای فرش و زعفران ما یک بازار سنتی 
بوده است، به طوری که پیش از تحریم ها حدود 80 تا 90 میلیون دلار فرش و حدود 40 تا 
50 میلیون دلار زعفران و سایر کالاها به آن کشور صادر کرده  بودیم و اکنون دوباره باید این 

بازار 150 میلیون دلاری را احیا کنیم. 
وی ضمن بیان این که نباید رفتارهای رسانه ای و برخوردهای عمومی طوری باشد که 
وضعیت تجارت را تحت تاثیر قرار دهد، درباره موضوع واردات شورلت گفت: بر فرض این 
که آن 200 شورلت هم وارد ایران می شد، قیمتی حدود چهار تا پنج میلیون دلار داشت که 
در مقایسه با اعداد صادراتی ما به آمریکا خیلی کوچک تر است. ضمن این که شورلت یک 
خودروی عمومی و میان قیمت است که هر قشری می تواند از آن استفاده کند و در مقایسه 
با خودروهایی مانند مازراتی، بوگاتی، پورشه و خودروهای لوکس که اکنون هم در بازار ایران 

موجود است قابل توجه نیست. 

جمکران هم وای فایی شد 

در آستانه نیمه شعبان، مسجد مقدس جمکران تحت پوشش سرویس وای فای همراه 
اول نیز قرار گرفت. 

به گزارش ایسنا، اپراتور اول اعلام کرد که به منظور رفاه حال زائران مسجد مقدس 
جمکران در نیمه شعبان، با راه اندازی یک BSC و اضافه کردن 6 سایت دائمی و ۳ سایت 

سیار، ظرفیت شبکه این اپراتور نسبت به سال گذشته به بیش از ۳ برابر افزایش یافت. 
همچنین برای جلوگیری از بروز هر گونه مشکل ارتباطی در این ایام جشن و شادی، یک 

سوئیچ و یک BSC از استان اصفهان به عنوان پشتیبان در نظر گرفته شده است. 
علاوه بر این، برای افزایش ظرفیت اینترنت مشترکین همراه اول در جمکران، سرویس 
وای فای آفلودینگ )wifi offloading( نیز در این ایام راه اندازی شده است. دارندگان بسته 
های نوترینو می توانند در این مکان از وای فای پرسرعت همراه اول استفاده کنند. این 
سرویس برای نخستین بار توسط همراه اول و به مناسبت بهره برداری از خدمات و توسعه 
شبکه پهن باند استان قم، در اردیبهشت ماه سال گذشته و با حضور وزیر ارتباطات و فناوری 

اطلاعات، رئیس مجلس شورای اسلامی و استاندار قم راه اندازی شد. 
 wifi ،همراه اولی ها می توانند برای دریافت تنظیمات و استفاده از این سرویس نوین

گوشی خود را روشن و گزینه help را انتخاب کنند. 
قرار است همراه اول در چند نقطه از مسجد مقدس جمکران، ایستگاه هایی را برای 

پاسخگویی به مشترکین در خصوص نحوه استفاده از سرویس وای فای آماده کند. 
همچنین به مناسبت فرا رسیدن نیمه شعبان و میلاد با سعادت حضرت مهدی )عج(، 
همراه اول از ارائه آواهایی به این مناسبت در فهرست آواهای انتظار خود خبر داد. مشترکین 
این اپراتور می توانند با ارسال کد آوا به سرشماره8989 از بین آواهای »آه العجل ای امام 
زمان )عج( با کد 69564«، »سلام با کد 82447«، »به طه به یاسین با کد 4۳416«، »به 
طه به یاسین2 با کد 6۳815«، »روزی تو خواهی آمد با کد۳2572« و »عصر جمعه با امام 

زمان )عج( با کد ۳۳467«، آوای مورد نظر خود را فعال کنند. 

گارانتی کیسه هوای خودرو 10 ساله شد 
براساس یک قانون جدید خودرویی، خودروسازان و واردکنندگان خودرو موظفند عملکرد 

صحیح کیسه هوای خودروهای عرضه شده را تا حداقل 10 سال، تضمین کنند. 
به گزارش ایسنا، اصلاحیه آیین نامه اجرایی قانون حمایت از حقوق مصرف کنندگان خودرو 

چندی پیش از سوی معاون اول رییس جمهوری ابلاغ و اجرایی شد. 
در این قانون ضوابط فروش و خدمات پس از فروش خودروهای داخلی و خارجی عرضه 
شده در کشور مشخص شده است. طبق یکی از بندهای این قانون، مدت زمان گارانتی 
)تضمین( خودروهای سواری معادل دو سال یا 40 هزار کیلومتر کارکرد تعیین شده است. 

با این حال در این قانون عنوان شده که تمام عرضه کنندگان خودرو در کشور موظفند 
عملکرد صحیح کیسه هوای خودروهای عرضه شده را تا حداقل 10 سال، تضمین کنند. 

در این زمینه در تبصره 2 ماده 1۳ این قانون آمده است:" عملکرد صحیح سیستم و قطعات 
کیسه هوای خودرو صرفا مشمول دوره تضمین نبوده و براساس استانداردهای ابلاغی شامل 

دوران تعهد نیز می باشد". 
طبق این قانون مدت زمان دوره تعهد خودرو نیز 10 سال بعد از فروش آخرین دستگاه از 

آن مدل خودرو، تعیین شده است. 
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سجادی خبر داد: 

ثبت نام افشارزاده برای انتخابات ژیمناستیک
سرپرست باشگاه استقلال تهران برای انتخابات فدراسیون ژیمناستیک ثبت نام کرده 

است. 
به گزارش ایسنا، نصرالله سجادی در حاشیه برگزاری مجمع فدراسیون ژیمناستیک 

اعلام کرد که بهرام افشارزاده برای انتخابات این فدراسیون ثبت نام کرده است. 
افشارزاده هم اکنون سرپرستی باشگاه استقلال را بر عهده دارد و رییس دفتر و مشاور 

عالی وزیر ورزش و جوانان است. 
نصرالله سجادی هم چنین درباره زمان انتخابات فدراسیون کاراته و اینکه آیا این مجمع 
قبل از المپیک برگزار می شود یا نه؟ گفت: کاراته در حال حاضر به کار خود ادامه می دهد 

و مشکلی نیست. زمان مجمع نیز فعلا مشخص نیست. 
او درباره انتخابات فدراسیون های جودو و اسکی نیز گفت: ثبت نام این فدراسیونها به 

تازگی صورت گرفته و هنوز برای اعلام زمان مجمع زود است. 
سجادی در پاسخ به این سؤال که فدراسیون جودو در حال حاضر با سرپرست هدایت 
می شود آیا با توجه به شرایط المپیکی بودن این رشته بهتر نیست هر چه زودتر تکلیف 
سرپرست این فدراسیون مشخص شود یا خیر، گفت: هنوز چند روز بیشتر نیست که 
کاندیدها برای حضور در انتخابات فدراسیون جودو ثبت نام کرده اند و هنوز هیچ چیزی 

مشخص نیست.
 معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان در خصوص مهلت باقی مانده درباره 

حجاب بانوان بسکتبالیست نیز تصریح کرد: این سوالات را از خانم شهریان بپرسید.
 سجادی هم چنین در پاسخ به این پرسش که فدراسیون وزنه برداری برای برگزاری جام 
فجر با مشکل مالی مواجه است آیا وزارت حمایت خواهد کرد یا خیر؟ پاسخ داد: فدراسیون 
با هیچ مشکل مالی مواجه نیست. هفته گذشته ستاد مسابقات جام فجر در دفتر من برگزار 

شد و هیچ مشکلی در این باره وجود ندارد.

اظهارات مبهم درباره آینده آقای گل

 طارمی می رود یا نمی رود؟

معاون اقتصادی باشگاه پرسپولیس می گوید جلسه ای با وکیل مهدی طارمی برگزار 
نکرده است.

 در حالی که یکی از رسانه ها امروز مبنی بر جدایی قطعی از باشگاه پرسپولیس منتشر 
کرده بود، محمدعلی ترکاشوند در گفت وگو با ایسنا با رد این خبر گفت: عنوان شده 
ما امروز با وکیل طارمی جلسه ای برگزار کردیم که نتیجه آن جدایی مهدی طارمی از 
پرسپولیس بوده است. باید بگویم من و آقای طارمی امروز هیچ جلسه ای با وکیل مهدی 
طارمی و خود او نداشته ایم و نمی دانم چه کسی این خبر را در اختیار رسانه ها قرار داده 
است. او افزود: در آخرین جلسه ای که ما با طارمی برگزار کردیم، به توافقات خوبی رسیدیم 
و قرار بر این شد پس از پایان فصل طارمی به باشگاه بیاید تا قراردادش را امضا کند. الان 
هم منتظر هستیم که او پس از پایان دوران تعطیلات به باشگاه بیاید و قراردادش را امضا 
کند. این در حالی است که عبدالصمد ابراهیمی، وکیل این بازیکن در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: من امروز صبح به باشگاه پرسپولیس رفتم و در دیدار با ترکاشوند به او اعلام 
کردم که طارمی قصد تمدید قرارداد ندارد و می خواهد به اروپا برود. بنابراین فکر جایگزین 

مناسبی برای او در تیم تان باشید.

امیری:

 هنوز درباره پیوستن به هیچ تیمی
 تصمیم نگرفته ام

ملی پوش فوتبال ایران گفت که هنوز تصمیم قطعی برای انتخاب تیم جدیدش نگرفته 
است.

وحید امیری درباره توافق احتمالی با تیم های ایرانی گفت: چند پیشنهاد دارم اما هنور 
تصمیم نهایی را نگرفته ام و مشخص نیست در ایران یا خارج کشور فوتبالم را ادامه دهم.

وی درباره ی اینکه دوست دارد به استقلال یا پرسپولیس برود، بیان کرد: من بازیکن 
حرفه ای هستم و شرایط هر تیمی بهتر باشد آن را انتخاب خواهم کرد.

امیری تأکید کرد: سن و سال من به گونه ای است که باید تصمیمی بگیرم تا هم از 
نظر مالی و هم اینکه تیم بزرگ بودن، مناسب باشد. این فوتبالیست لرستانی در پاسخ 
به پرسشی که پیشنهاد خارجی دارد؟ گفت: چند پیشنهاد از تیم های عربی دارم و در 
نیم فصل علاوه بر این ها از لیگ چین هم پیشنهاد داشتم و مدیر برنامه هایم پیگیر است. 
وی درباره رفتن بیرانوند به پرسپولیس نیز گفت: علی دوست داشت به پرسپولیس برود و 

با توجه به پتانسیلی که دارد به نظرم می تواند در تیم جدیدش موفق شود.

مهدی ترابی:

 به اروپا فکر می کنم نه پرسپولیس
بازیکن تیم فوتبال سایپا می گوید به بازی در تیم های اروپایی فکر می کند و فعلا به 

پرسپولیس نمی رود.
مهدی ترابی درباره شایعه مذاکراتش با باشگاه پرسپولیس اظهار کرد: من در حال حاضر 
در تهران نیستم و هیچ گونه مذاکره ای هم با مسئولان باشگاه پرسپولیس انجام نداده ام. هر 
خبری در این زمینه منتشر می شود در حد یک شایعه است. ترابی در پاسخ به این سوال 
که آیا با باشگاه سایپا قرار دارد یا خیر گفت: بله من سه سال دیگر با باشگاه سایپا قرار دارم 
و اگر قرار بر جدایی باشد به رفتن به اروپا فکر می کنم و نمی خواهم فعلا به پرسپولیس 
بپیوندم. تنها چیزی که در حال حاضر روی آن فکر می کنم این است که بازی های خوبی 

انجام دهم و در فصل آینده در اروپا بازی کنم.

خبر بد برای استقلال؛ ابراهیمی مصدوم شد
هافبک ملی پوش استقلال در اواخر تمرین این تیم دچار مصدومیت شد.

تمرین عصر روز چهارشنبه استقلالی ها یک خبر بد برای هواداران این تیم داشت. امید 
ابراهیمی هافبک ملی پوش این تیم در اواخر این تمرین به دلیل تکل هرائر مگویان با 
مصدومیت مواجه شد و بلافاصله کادر پزشکی استقلال با گذاشتن یخ روی جای ضربه 
خورده او را به رختکن بردند.  هرچند هنوز میزان دقیق مصدومیت هافبک ملی پوش 
استقلال مشخص نیست اما این احتمال وجود دارد که ابراهیمی فینال جام حذفی را به 

دلیل مصدومیت از دست بدهد.

برای بازی رفت و برگشت؛

 نه عربستان به ایران برود، نه عراق به ریاض!

فدراسیون فوتبال عراق اعلام کرد که هر دو دیدار رفت و برگشت تیم ملی این کشور 
با تیم عربستان در زمین بی طرف و جایی غیر از ایران و عربستان برگزار خواهد شد.

فدراسیون فوتبال عراق درباره وضعیت میزبانی تیم ملی عراق از عربستان در ایران 
و برگزاری بازی برگشت این دو تیم در ریاض، اعلام کرد: »عبدالخاق مسعود« رئیس 
فدراسیون عراق در روزهای گذشته تماس های زیادی با کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا 
داشت. در نهایت فیفا موافقتش را برای برگزاری تمام مسابقات عراق در خاک ایران اعلام 
کرد.«در ادامه بیانیه فدراسیون فوتبال عراق آمده است: »فیفا به عراق این اختیار را داده 
است که برای بازی رفت با عربستان به دنبال زمین بی طرف دیگری باشد همانطور که 
عربستان هم باید برای بازی برگشت با عراق به دنبال زمین بی طرف باشد. فدراسیون عراق 

هم چند روز دیگر زمین بی طرف برای بازی با عربستان را مشخص می کند.«

کارلوس کی روش:

پنج بر صفر از رقیبان عقبیم اما می بریم
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران پس از برگزاری جلسه با رئیس 
فدراسیون، آخرین وضعیتش برای ادامه همکاری را تشریح کرد و 
گفت: بااینکه پنج بر صفر از رقیبان عقب هستیم اما در نهایت برنده 

می شویم.
به گزارش خبرنگار مهر، پس از انتخاب مهدی تاج به عنوان رئیس 
جدید فدراسیون فوتبال مهمترین پرسش در مورد تیم ملی ماندن یا 
جدایی کارلوس کی روش بود. در همین راستا نشست های پرتعدادی 
بین تاج و کی روش برگزار شد. کی روش امروز چهارشنبه در نشست 

خبری شرکت کرد تا نتیجه مذاکرات را تشریح کند.
24 بهمن استعفا کردم

کی روش در ابتدای نشست خبری اش گفت: من روز 24 بهمن 
ماه استفعا کردم تا دست فدراسیون فوتبال برای انتخاب باز باشد. در 
تاریخ 9 فوریه 2016 جلسه ای با هیات رئیسه داشتم که مشکلات 

در این جلسه مطرح شد.
در جلسه با تاج به دو نتیجه رسیدیم

وی افزود: بعد از آن هم از زمان ریاست مهدی تاج جلسات متعددی 
راجع به مشکلات تیم ملی داشتیم. ما در این جلسات به دو نتیجه 
رسیدیم. اول اینکه تاج به هیچ وجه موافق استعفا و توافق دو طرفه 

برای رفتن من نیست.
کی روش ادامه داد: دغدغه دوم موضوع اصلی در ذهن من بود. با 
مهدی تاج به این توافق رسیدیم که جام جهانی 2018 روسیه برای 

ایران از خردادماه شروع می شود.
رسیدن به اهدافمان آسانتر شد

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران که به نظر می رسد با تاج به توافقات 
خوبی رسیده است تاکید کرد: اولین مسابقه ما برای جام جهانی 
شهریور شروع می شود. با برداشت واحدی که با رئیس فدراسیون 

داشتیم، کسب اهدافمان آسانتر خواهد شد.
برای موفقیت حس فوریت باید جاری شود

کارلوس کی روش در ادامه این نشست خبری یادآور شد: این توافق 
ما به این منزله است که حس فوریت باید جاری باشد به این خاطر 
که در یک سال آینده موفقیت تیم ملی را تضمین کنیم و به جام 

جهانی برسیم.
عاشقان تیم ملی دست در دست هم بدهند

کی روش تاکید کرد: 5 ماه آینده تیم ملی پنج مسابقه اش را 
پشت سر می گذارد و این یعنی 15 امتیاز. در هفت ماه آینده 21 
امتیاز پشت سر گذاشته می شود. مطمئنا در سال آینده خیلی مسائل 
روشن می شود. همه با این تفکر موافق هستید که آینده تیم ملی 
اولویت نخست فوتبال ایران است و باید روحیه بسیار بالا و همکاری 
داشته باشیم تا به این هدف برسیم. تیم ملی نیاز دارد که همه کنار 
هم باشیم و با آنهایی که واقعا عاشق تیم ملی هستند نیاز داریم که 

دست به دست هم به این هدف برسیم.
مشکل با مرکز پزشکی فیفا کجاست؟

وی درباره اینکه مشکل مرکز پزشکی فیفا کجاست و آیا این مشکل 

را با فدراسیون حل کرده است یا خیر، گفت: مطلبی که در حال حاضر 
مهم است و باید در جریان باشید این است که نیاز به منابع کافی و 
حمایت لازم داریم. می خواهم یادآوری کنم ایران مقابل رقبایی چون 
کره جنوبی با سرمایه های بزرگ مالی و هواداران بسیار در فوتبال 

جهان بازی خواهد کرد.
کره جنوبی منابع بسیار خوبی دارد

سرمربی تیم ملی افزود: کره جنوبی یکی از حامیان اصلی جام 
جهانی 2014 و 2018 بوده و هست. نمی توانم اسامی آنها را ببرم 
چون جنبه تبلیغاتی دارد. تیمی که در گروه ماست منابع بسیار خوبی 

دارد.
پول چین را به ما بدهند جایزه بزرگی است

کی روش ادامه داد: رقیب دیگر ما چین است. آنها روز گذشته 
اعلام کردند که 50 میلیون دلار بودجه برای فوتبال خود دارند. اگر 
این پول برای تیم ملی ایران بیاید، جایزه بسیار بزرگی است که کمک 
زیادی به ما می کند. برنامه ریزی که آنها برای سالهای آینده کرده اند، 
بازگشایی 50 هزار آکادمی فوتبال است. یکبار دیگر تکرار می کنم که 
همه متوجه باشند. 50 هزار آکادمی فوتبال پایه تا یکی  دو سال دیگر 

در چین افتتاح می شود.
نیاز نیست در مورد قطر حرف بزنم

سرمربی تیم ملی خاطرنشان کرد: نیازی نیست راجع به رقیب 
بعدی یعنی قطر صحبت کنیم آنها میزبان جام جهانی 2022 هستند. 

شما یک سئوال از من پرسیدید و من هوشمندانه جواب شما را دادم. 
ما دیگر وقتی نداریم. هر شخصی هر چقدر از منابع مالی را هدر 
بدهد در راستای منافع ملی حرکت نکرده است. کار من این است که 

ضمانت کنم منابع مالی به سمت تیم ملی برود.
مسئولیت بزرگ مقابل غول های آسیا

سرمربی تیم ملی تاکید کرد: ما مسئولیت بزرگی مقابل غولهای 
بزرگ آسیا داریم. قبلا هم گفتم دو تیم دیگر از ما مدعی تر هستند؛ 
کره جنوبی و قطر. بعد هم ازبکستان و چین هستند بخصوص چین 
که برای جایگاه دوم می جنگد ولی ایران هم تمامی تلاشش را خواهد 
داشت. با در نظر گرفتن منابع محدودی که در اختیار داریم و با 
در نظر داشتن تجربه و هوشمندی خود. بخصوص شور و اشتیاق 

بازیکنان و هواداران.
اعتماد نداشتم الان اینجا نبودم

وی درباره اینکه آیا تضمینی برای عملی شدن قول های داده شده 
به تیم ملی دریافت کرده است یا خیر، گفت: اگر اعتماد نداشتم که 
قول های آقای تاج عملی نمی شود الان اینجا نبودم. خوب به یاد دارم 
که چندین بار اعلام کردم الان زمان وعده و وعید نیست. الان زمان 

بالازدن آستین و عملی کردن وعده هاست.
نباید اشتباهات گذشته تکرار شود

وی با اشاره به مشکل فینال جام حذفی، گفت: ما هفته آینده 
اردویی داریم و با مقدونیه بازی می کنیم. باز هم با مشکلاتی مواجه 

خواهیم شد چون برنامه تیم ملی که از ماه ها قبل تدوین شده با 
باشگاه ها تداخل دارد. این برنامه ای نبود که از قبل تنظیم کرده باشیم 
ولی تغییراتی را در روند تیم ملی خواهد گذاشت. چون نمی توانیم 
تعدادی از بازیکنان را در اختیار داشته باشیم. همین اتفاق هم قبل از 
جام جهانی برزیل رخ داد ولی مطمئنم با مدیریت تاج و اتحاد خانواده 

فوتبال ایران، نباید اشتباهات قبل تکرار شود.
همه باید به تیم ملی کمک کنند

شما راجع به تاج، کفاشیان، سازمان لیگ این صحبتها را مطرح 
کردید ولی بار دیگر باید بگویم به کمک همه نیاز داریم. هر کسی 
می تواند باید به تیم ملی کمک کند. درها روی همه باز است و ما به 
همه خوش آمد می گوییم. هر کسی با قلبی اکنده از محبت حتی اگر 

انتقاد داشته باشد، پذیرا می شویم.
5 بر صفر از حریفان عقب هستیم اما بازی را می بریم!

سرمربی تیم ملی فوتبال درباره جزئیات ادامه همکاری اش با تیم 
ملی و 11 درخواستش از فدراسیون فوتبال، گفت: الان مطمئن 
هستیم که از مشکلات اطلاع کامل داریم و تاج تا سرحد توان تلاش 
می کند راهکاریی را برای حل مشکلات ادامه بدهد. وقتی شما با 
مشکلاتی مواج هستید دو راه بیشتر ندارید. گزینه اول این است که 
اگر مشکل را حل نکنید، دچار مشکلات بزرگتر می شوید. گزینه دوم 
این است که دنبال یک راه حل باشید. ما الان با هم همکاری می 
کنیم که بهترین راه حل را پیدا کنیم. رقبای ما زمین های به مراتب 
بهتری از ما دارند. خب یک صفر به نفع آنها. منابع مالی بهتری دارند 
پس دو بر صفر به نفع آنها. چین، کره جنوبی و قطر بازیکنان خارجی 
خوبی در لیگ خود استخدام کرده اند. پس سه بر صفر به نفع آنها. آنها 
سرمربیان مطرح جهان را هم دارند؛ چهار بر صفر به نفع آنها. با پاداشها 
و مسائل مالی هم می شود 5 بر صفر. با این حال ایران بهترین آماده 
سازی را خواهد داشت و 6 بر 5 جلو می افتد. ما با حمیات پرشور 
هواداران و تلاش بازیکنان 8 بر 5 برنده می شویم. )در این هنگام 

خبرنگاران برای کی روش دست زدند.(
نمی توانید قهرمانی را بخرید

وی یادآور شد: امسال دو مثال خوب در دنیا رخ داد. مثال اول تیم 
لسترسیتی و مثال دوم تیم استقلال خوزستان. من باید بار دیگر به 
استقلال خوزستان و مربی اش تبریک بگویم. با این مثالها می توانیم 
فوتبال را زنده نگه داریم. شما نمی توانید قهرمانی را بخرید. اگر اینطور 
بود رئال مادرید همیشه قهرمان بود ولی اینطور نیست چون شما با 

یک تیم خوب و آمادگی خوب می توانید قهرمان شوید.
اعلام برنامه های تیم ملی

سرمربی تیم ملی تاکید کرد: این یک تصویر کلی بود. درباره 
جزئیات بعدا صحبت می کنیم. قسمت اول اردوی ما در تهران برگزار 
خواهد شد. بعد از آن به مقدونیه می رویم و با این تیم بازی خواهیم 
کرد. تا الان بازی دومی برای تیم ملی هماهنگ نشده است. اگر 
نتوانیم بازی دومی را هماهنگ کنیم، بازیکنان به تعطیلات می روند 

تا استراحت خوبی کنند.

سائول تا 2021 با اتلتیکو مادرید تمدید کرد
سائول نیگوئس تا سال 2021 در اتلتیکو مادرید ماندنی شد.

هافبک اسپانیایی تیم فوتبال اتلتیکو مادرید که در این فصل با درخشش خود به صعود 
تیمش به فینال لیگ قهرمانان کمک شایانی کرد قرارداد خود را تا 5 سال دیگر با این تیم 

تمدید کرد.
تک گل سائول در بازی رفت مقابل بایرن مونیخ تا حدود زیادی به صعود شاگردان دیگو 
سیمئونه به فینال لیگ قهرمانان اروپا کمک کرد تا این بازیکن نقش مهمی در موفقیت 

روخی بلانکو داشته باشد.
گفته می شد سائول پس از درخششی که در بازی های این فصل داشت مورد توجه چندین 
باشگاه بزرگ اروپایی قرار گرفته اما او با تمدید قرارداد خود خیال هواداران اتلتیکو را راحت 

کرد.

تمدید یک ساله قرارداد جان تری با چلسی
کاپیتان باشگاه چلسی قراردادش را به مدت یک سال تمدید کرد.

 مدافع کهنه کار آبی های لندن که در طول فصل صحبت های زیادی درباره رفتنش از 
چلسی به گوش می رسید، بالاخره قرارداد خود را تمدید کرد.

جان تری که در هر 4 قهرمانی چلسی در لیگ برتر حضور داشته، در این فصل صلابت 
گذشته را نداشت و شایعات زیادی مبنی بر جدایی اش از باشگاه در پایان فصل به گوش 
می رسید. البته واکنش منفی هواداران نسبت به جدایی تری، مسئولان چلسی را مجاب کرد 

که یک سال دیگر هم از این مدافع باتجربه استفاده کنند.

انتقاد کانیسارس از فهرست اسپانیا
 برای یورو 2016

د ر وازه بان پیشین تیم  ملی اسپانیا از فهرست اعلام شده اسپانیا برای یورو 2016 فرانسه 
انتقاد کرد.

روز سه شنبه فهرست اولیه )25 نفره( تیم  ملی اسپانیا برای یورو 2016 فرانسه توسط 
ویسنته دل بوسکه اعلام شد.

د ر وازه بان پیشین والنسیا در صفحه شخصی اش در توییتر نسبت به این موضوع واکنش 
نشان داد و به شدت از این فهرست انتقاد کرد و به خصوص از غیبت پاکو آلکاسر، بازیکن 

والنسیا با وجود این که تیمش فصل بدی را سپری کرد نمایش خوبی داشت.
او نوشت: اگر صادق باشیم انتقاد دیگری از فهرست دل بوسکه داشتم. او را به خوبی 

می شناسم. نمی دانم چرا مرا امیدوار کرد. پاکو آلکاسر را تحسین می کنم.

اولین گزینه جانشین نیمار در ترکیب برزیل 
برای کوپا آمه ریکا مشخص شد

سرمربی تیم ملی برزیل از هافبک تیم فوتبال بیجینگ گوان چین به عنوان گزینه احتمالی 
دریافت بازوبند کاپیتانی سلسائو در رقابت های کوپا آمه ریکا نام برد.

کارلوس دونگا اعلام کرد که احتمال دارد برای رقابت های کوپا آمه ریکای تابستان امسال 
که در آمریکا برگزار می شود، بازوبند کاپیتانی تیم ملی برزیل را به رناتو آگوستو، هافبک تیم 

فوتبال بیجینگ گوان بدهد.
با توجه به هشدار مسئولان باشگاه بارسلونا، نیمار تنها می تواند در یکی از دو تورنمنت 
تابستان امسال یعنی المپیک 2016 ریو و کوپا آمه ریکا حضور پیدا کند و برزیلی ها ترجیح 

داده اند که او در المپیک بازی کند، تورنمنتی که هرگز موفق به فتح آن نشده اند.
به این ترتیب نیمار نخواهد توانست در کوپا آمه ریکا بازی کند و طبق اعلام دونگا، آگوستو 
رناتو گزینه نخست فرماندهی سلسائو در زمین بازی خواهد بود. میراندا، مدافع اینتر هم دیگر 

گزینه کاپیتانی برزیل است.
دونگا در این خصوص به شبکه اسپورتی  وی گفت: ما باید دو سه بازیکن داشته باشیم که 
قادر باشند توجه سایر اعضای تیم را جلب و اطمینان حاصل کنند که تیم از هم نمی پاشد. 
یکی باید به پیاده سازی برنامه های تاکتیکی در زمین بازی کمک کند. تجربه رانو آگوستو در 

آلمان )برای بایرلورکوزن( به او برای متمرکز تیم روی اهداف، کمک خواهد کرد.
بازی بعدی تیم ملی برزیل، دیداری دوستانه برابر پاناما است که در تاریخ 29 ماه می )نهم 
خرداد( در شهر دنور آمریکا برگزار می شود. شاگردان دونگا پنج روز بعد اولین بازی خود را 
در مرحله گروهی کوپا آمه ریکا برابر اکوادور انجام می دهند و پس از آن هم به ترتیب برابر 

هائیتی و پرو بازی خواهند کرد.

رییس فدراسیون فو تبا ل با تایید دغدغه های سرمربی تیم 
ملی تاکید کرد که تمام تلاشش را به کار خواهد گرفت تا 
مشکلات تیم ملی حل شود. او گفت که ممکن است ما 
امکانات حریفان مان را نداشته باشیم اما در اینجا دولت و ملت 

پشت تیم ملی هستند.
مهدی تاج پس از انتخاب به عنوان رییس جدید فدراسیون 
فو تبا ل مهم تر ین دغدغه  خود را رفع موانع و مشکلات تیم 
 ملی فو تبا ل ایران عنوان کرد و در طول هفته  گذشته نیز به 
کرات جلسات طولانی مدتی را با کادرفنی تیم  ملی برگزار 

کرده است.
او پس از چندین روز مذاکرات با سرمربی تیم ملی با حضور 
در نشست خبری درباره جلساتش با کارلوس کی روش گفت: 
کی روش دغدغه هایی داشت و می گفت یک سال فرصت 

را از دست داده است. حرف او درست بود. ما امیدوارم که 
مشکلات را حل کنیم. مشکل اصلی او زمین بود. الان ما 

دستگردی و نفت و آکادمی را گرفته ایم.
رییس جدید فدراسیون فوتبال با بیان اینکه بحث جدی این 
جلسات برگزاری اردوها بود، افزود: در ادامه بحث سربازها و 
پاداش های ملی پوشان بود. ما همه پاداش های معوقه را دادیم. 
4 پاداش معوقه بود که پرداخت کردیم. عمده بحث کی روش، 
مسائل فنی بود. اعتقاد او این بود که ما در گروهی هستیم که 
کره جنوبی در آنجا حضور دارد که عمده اسپانسرینگ فیفا را 
انجام می دهند. چیزی حدود 40 درصد اسپانسرینگ فیفا 
دست کره ای هاست. پول زیادی در تیم ملی آنها وجود دارد و 

بازی های تدارکاتی خوبی آنها دارند.
وی ادامه داد: قطر هم در گروه ماست و آنها خیلی دلشان 

می خواهد که در روسیه باشند. آنها بازی های تدارکاتی خوبی 
را پیش بینی کرده اند. چین هم در 10 سال آینده می خواهد 

قدرت آسیا باشد و با برنامه جلو می رود.
تاج با تاکید بر اینکه ما دولت و ملت را پشت سر تیم  ملی 
داریم، گفت: ما هم ایران هستیم و کشور بزرگی هستیم. 
ممکن است امکانات این سه کشور را نداشته باشیم ولی دولت 
و ملت ما به دنبال این هستند که بیایند و محکم پشت تیم 
ملی بایستند. از آن طرف هواداران خونگرم ما حضور دارند که 

مشابه آن در آسیا کم است.
وی ادامه داد: سرمربی ما خیلی خوب است و از بهترین های 
آسیا است که مجموع این ها قابلیت های ماست. سعی ما این 
است که کلیه امکانات را فراهم کنیم و ان شاءالله این اتفاق هم 
رخ می دهد. در این مدت کوتاه هم دیدیم مشکلات زیادی را 
حل کردیم و امیدواریم باقی مشکلات هم حل شود. اولویت 

من در فدراسیون فوتبال، بحث تیم ملی بوده است.
او اضافه کرد: ما زمان زیادی را برای صحبت با کی روش 
گذاشتیم. کی روش استعفایی داده بود که مصر بر روی آن 
بود. من این استعفا را رد می کنم و ایشان کار را ادامه دهد. از 
رسانه ها هم متشکرم و از آنها یک خواسته دارم. 2018 برای 
ما از امروز شروع می شود و برای انگلیس و اسپانیا و امثال 
آنها خیلی بعدتر شروع می شود. این تفاوت ماست و ما باید از 
دوسال قبل پشتیبانی را شروع کنیم و رسانه ها می توانند در 
این فضا کمک کنند. مدیران، سرمربیان و همه اهالی فوتبال 
همکاری داشته باشند. یک جلسه قرار است با سرمربیان تیم 
های فوتبال خواهیم داشت و در آن جلسه کی روش هم 

خواهد بود. هر کمکی که باشد حتما آنها انجام می دهند.
به گزارش ایسنا، مهدی تاج پیش از آغاز این نشست خبری 
از خبرنگاران خواست تا در مقابل فدراسیون حاضر نشوند و 
برای تهیه خبر به کنفرانس های خبری و اعلام های قبلی 
فدراسیون توجه داشته باشند و اهالی رسانه هم از این ایده 

تاج استقبال کردند. 

تاج:  دولت و ملت پشت تیم ملی هستند

سخنگوی باشگاه پر سپولیس با ابراز ناراحتی از اتفاق رخ داده در جشن پایان فصل این 
باشگاه از علی پروین و علی دایی عذرخواهی کرد.

حسین عبدی درباره وضعیت باشگاه پر سپولیس، اظها ر کرد: از ابتدا که کار را شروع کردیم 
فراز و نشیب های زیادی داشتیم. در این میان نیز نقد هایی مطرح می شد که برخی از این 
نقدها منصفانه و برخی دیگر غیرمنصفانه بوده است، اما با این حال ما همه صحبت ها را 
گوش کردیم زیرا بر این باور بودیم که می خواهیم با تلاش کاری کنیم که باشگاه رو به سوی 

پیشرفت حرکت کند.
وی افزود: از همان ابتدا با چالش های مدیریتی زیادی مواجه بودیم، اما به  هر  حال باید فصل 
را آغاز می کردیم و به همین دلیل اولویت مان را برای فصل نقل و انتقالات قرار دادیم. در 
تلاش بودیم که از لحاظ اقتصادی باشگاه را به یک تعادل برسانیم که همین اتفاق هم رخ داد و 
پس از تلاش های شبانه روزی که انجام دادیم توانستیم با یک اسپانسر خوب قرارداد خوبی را 
ببندیم تا باشگاه در طول فصل مشکل مالی نداشته باشد. اگر خاطرتان باشد در همان ابتدای 
فصل تعداد زیادی از هو اد ا ران مقابل باشگاه جمع شدند و نسبت به عملکردمان در فصل نقل 
و انتقالات انتقاداتی را مطرح کردند، اما به  هر  حال ما توانستیم 80 - 90 درصد خواسته های 
سرمربی تیم را اجرایی کنیم تا او بتواند به کارش ا د ا مه  بدهد. البته در طول فصل هم اتفاقات 
غیر منتظره ای نظیر درگذشت کاپیتان تیم ما، "هادی نوروزی" رخ داد که البته بازیکنان به 

شدت از این موضوع ناراحت شدند.
عبدی در بخش دیگری از صحبت های خود درباره این که آخرین جلسه هیات مدیره چه 
زمانی تشکیل شده است، خاطر  نشان کرد: آخرین جلسه هیات مدیره بیستم فروردین ماه 
برگزار شد و دیگر تا به امروز جلسه ای را برگزار نکرده ایم. همان روز هم من تازه از مسافرت 
آمده بودم و بلافاصله از فرودگاه به باشگاه رفتم تا در جلسه هیات مدیره حاضر شوم. ان شا ء الله 
به زودی جلسه هیات مدیره برگزار می شود و در آن جلسه خیلی از این مباحث را که در این 

مدت رخ داده است را بررسی خواهیم کرد.
سخنگوی باشگاه پر سپولیس در ادامه درباره برگزاری جشن پایان فصل به میزبانی باشگاه و 
همین طور ناراحتی پیشکسوتان نیز، عنوان کرد: برای حضور در این مهمانی یک روز قبل از 
آن با من تماس گرفتند و گفتند که فردا جشنی به مناسبت آخر فصل برگزار خواهد شد، اما با 

توجه به این که دیر مرا به این مهمانی دعوت کردند و من برای روز دوشنبه از قبل بر نامه ریزی 
کرده بودم نتوانستم در این مراسم حاضر شوم، اما پس از این که شنیدم فردی به تقلید صدای 
علی پروین و علی دایی پرداخت است واقعا ناراحت شدم. به نظر من از پیشکسوتانی همچون 
علی دایی و علی پروین از بزرگان باشگاه پر سپولیس هستند و باید احترامشان حفظ شود چه 
در مهمانی شخصی و چه در یک مهمانی رسمی اگر قرار باشد با تقلید صدای این افراد بخندیم 
کار کاملا زشتی رخ داده است. به نظر من ما نباید به یکدیگر بخندیم،  بلکه باید با هم بخندیم.

عبدی تاکید کرد: به اعتقاد من این جشن می توانست بزرگتر برگزار شود تا پیشکسوتان 
باشگاه هم به آن دعوت شوند. به نظر من جای پیشکسوتان باشگاه که بزرگان این باشگاه 
هستند در این جشن خالی بود. با توجه به این که اتفاقات رخ داده هم من به عنوان سخنگوی 
باشگاه پر سپولیس به طور رسمی از پیشکسوتان باشگاه از جمله علی دایی و علی پروین 
عذرخواهی می کنم و امیدوارم که در آینده دیگر چنین موضوعاتی رخ ندهد. اگر هم لازم 
باشد خودم شخصا نزد این دو نفر خواهم رفت تا حضورا از آنها به خاطر اتفاقات رخ داده 

عذرخواهی کنم. 

با رسانه های  مدیر تیم  ملی فو تبا ل در نشست خبری 
گروهی در حمایت از حضور کی روش در تیم ملی ایران 
گفت که تیم های رقیب ما همواره از مربیان خارجی بزرگ 

استفاده می کنند.
افشین پیروانی درباره اینکه آیا پس از استعفا از حضور در 
سمت مدیر تیم ملی، قصد ادامه همکاری دارد یا نه؟ گفت: 
اگر استعفا داده بودم به این دلیل بود که چون با کی روش 
آمده بودم به لحاظ اخلاقی با رفتن او باید از تیم می رفتم. 
من قراردادی نداشتم ولی تعهد داشتم. من به عنوان نماینده 
کار  و  بودم  داده  علی"  "یا  با کی روش دست  ها  ایرانی 
قشنگی نبود اگر کار را رها می کردم. من هیچ گاه برای تیم 
ملی شرط نگذاشتم و اگر در آن مقطع من و کی روش 
استعفا دادیم برای کمبودها بود. مدیر تیم ملی فوتبال ادامه 
داد: من سه نکته را بگویم و امیدوارم به کسی بر نخورد. اول 

اینکه تیم های رقیب ما از مربیان بزرگی استفاده می کنند. 
شاید به برخی مربیان ما بر بخورد ولی ببینید که چین و 
قطر از مربیان بزرگی استفاده کرده اند و با برنامه ریزی و 
سرمایه گذاری به دنبال پیشرفت هستند. من بازیکن بوده ام 
و می دانم اگر در چمن خوب کار بکنید، بازی شما فرق 
می کند. از طرفی بازیکنان بزرگ خارجی هم موثر هستند. 
حضور آنها در سایر بازیکنان اثر گذار است. اگر من یک روز 
استعفا دادم برای این بوده که به تیم ملی توجه کنند. تیم 
ملی نیاز به حمایت دارد. نمی شود بدون امکانات کاری کرد. 
بیایید دست به دست هم بدهیم، باشگاه ها بیایند همکاری 
کنند. پیروانی اضافه کرد: جام جهانی ما از 2016 آغاز می 
شود و ما مثل فرانسه و ... نیستیم که همیشه جام جهانی 
برویم. ما ایرانیم و یکی در میان جام جهانی رفته ایم. بیایید 
حمایت کنیم از کی روش و تیم ملی تا به جام جهانی برویم.

حسین عبدی: به عنوان سخنگوی باشگاه از پروین و دایی عذرخواهی می کنم

پیروانی: هیچ گاه برای تیم ملی شرط نگذاشتم
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یک تیم تحقیقاتی بین المللی باتری را تولید کرده که با قرار گرفتن در اطرف وسایل 
الکترونیکی آنها را شارژ می کند.

به گزارش خبرگزاری مهر، یکی از موانع برای ارتقاء بیشتر وسایل الکترونیکی، عدم انعطاف 
پذیری آنها است که با ورود به این حوزه شاهد تحولی عظیم در صنایع الکترونیکی خواهیم بود.

یک تیم بین المللی به سرپرستی دانشگاه Illinois آمریکا باتری را طراحی کرده که کاملا 
انعطاف پذیر است و در زمان تمام شدن شارژ وسایل الکترونیکی می توان با پیچاندن آن به 
اطراف گجت مورد نظر، انرژی آن را دوباره تامین کرد.نکته قابل توجه درباره این باتری خارق 
العاده این است که می تواند خودش را شارژ کند. این باتری در واقع یک صفحه پلاستیکی 
انعطاف پذیر است که روی آن سلول های بسیار کوچکی از لیتیوم یون قرار گرفته اند.بر روی 
سلول های لیتیوم یون یک پنل خورشیدی بسیار کوچکی قرار دارد که تامین انرژی این 
باتری را عهده دار می شود. با ساخت این باتری می توان گفت پنجره ای جدید رو به صنعت 

الکترونیک باز شده است.   

تکنولوژی کاشت ایمپلنت به روش دیجیتال بومی سازی شد

کشف اولین یوکاریوت فاقد میتوکندری
محققان دانشگاه بریتیش کلمیبا می گویند میکروبی 
کشف کرده اند که در روده نوعی جونده آمریکای جنوبی 
به نام چین چیلا زندگی می کند و اساسا فاقد میتوکندری 

است.
 بر اساس آنچه در تمام کتاب های علمی عنوان شده است، 
سلول های پیچیده که به عنوان یوکاریوت شناخته می شوند 
میتوکندری  بمانند.  زنده  میتوکندری  بدون  نمی توانند 
همان اندامک کوچکی است که تنفس، قدرت حرکت و 
رشد سلول را کنترل می کند. می توان این طور تصور کرد 
که میتوکندری ها باتری های کوچکی هستند که انرژی را 
در درون سلول تبدیل می کنند، بنابراین سلول برای انجام 
تاکنون  ما  آنطور که  است.  وابسته   آنها  به  وظایف خود 
فهمیده ایم، میتوکندری ها نیروگاه های درون سلولی هستند.

اینطور تصور می شد که میتوکندری ها اجزای ضروری و 
غیرقابل جایگزینی برای سلول های یوکاریوتی هستند و در 
حقیقت یکی از نشانه های این سلول ها به شمار می روند. 
اما محققان دانشگاه بریتیش کلمیبا می گویند میکروبی 
کشف کرده اند که در روده نوعی جونده آمریکای جنوبی 
به نام چین چیلا زندگی می کند و اساسا فاقد میتوکندری 
است. بعد از تعیین توالی ژنوم میکروب های روده این جونده 
کوچک، مشخص شد که این میکروب فاقد هرگونه پروتئین 
میتوکندریایی است. این دستاورد همه را شگفت زده کرده 
است، چرا که بدون وجود میتوکندری سلول امکان ادامه 

حیات ندارد.
محققان بر این باروند که این میکروب احتمالا از روش 
دیگری برای فراهم کردن خوشه های سولفور آهن استفاده 

می کند که یکی از اصلی ترین وظایف میتوکندری هاست و به 
ساخت یک سری پروتئین های خاص کمک می کند. فرضیه 
این است که این میکروب احتمالا برخی ژن های باکتریایی را 

از آن ها می گیرد تا این عملکردها را به انجام برساند.
حاوی  ارگانیسم  میکرو  این  اجداد  که  آنجا  از 
میتوکندری های کوچکی هستند، محققان تصور می کنند 
تکاملی  تاریخ  در جریان  تازگی  اندامک همین  این  که 
از بین رفته است. هم اکنون محققان امیدوارند که دیگر 

یوکاریوت های فاقد میتوکندری را پیدا کنند.
ما  است. حالا  برخوردار  اساسی  اهمیت  از  این کشف 
می دانیم که یوکاریوت ها می توانند بدون هر گونه اثری از 
میتوکندری به خوبی زندگی کنند. پیش از این میکروبی 
در روده انسان کشف شده بود که فاقد میتوکندری کامل 
بود اما بقایایی از میتوکندری در آن وجود داشت. این کشف 
با مطالعات پیشین کاملا متفاوت است چرا که میکروب 
جدیدی که Monocercomonoides نام گرفته، کاملا فاقد 

میتوکندری است.
احتمالا به دلیل شرایط درون روده چین چیلا و نبود 
 Monocercomonoides اکسیژن در این محیط است که
مبدل های  بدون  که  یافته اند  تکامل  گونه ای  به 
دهند.  ادامه  خود  حیات  به  میتوکندری  یعنی  انرژی 
اکسیژن  بدون  محیط  یک  در   Monocercomonoides
فرآیندهای  از  بسیاری  از  لذا می توانند  زندگی می کنند 
بیوشیمیایی که همه سلول ها به آن نیاز دارند، بی نیاز باشند. 
برای تایید این یافته لازم است که آنالیز میکروسکوپی 

دقیق تری انجام شود.

در حالی که همه کتاب های درسی و علمی می گویند 
زندگی بدون میتوکندری غیرممکن است، این میکروب به 
گونه ای تکامل یافته است که می تواند بدون این اندامک به 
حیات خود ادامه دهد. این امر برای محققان شگفت انگیز 
است و نشان می دهد که حیات بی اندازه خلاق است و 

همیشه می تواند راهی برای تداوم خود پیدا کند. 

بازگرداندن حافظه با ایمپلنت های مغزی
گروهی از دانشمندان عالی رتبه در آمریکا بازگرداندن حافظه با استفاده از ایمپلنتهای 

مغزی کار می کنند.
دانشمندان آژانس پروژه های تحقیقات پیشرفته دفاعی آمریکا موسوم به »دارپا« که زیر 
نظر مستقیم وزارت دفاع این کشور فعالیت دارد در حال ساخت ایمپلنتهای مغزی هستند 

که شاید کلید معمای بازگرداندن حافظه میلیونها تن در سراسر جهان باشد.
هم اکنون میلیونها تن در سراسر جهان از ترومای مغزی یا مشکل از دست دادن حافظه 
رنج می برند و این نوآوری می تواند کمک شایانی به بازگشت دوباره آنها به زندگی عادی 

تلقی شود.
دکتر جاستین سانچز مدیر اداره فناوری های زیستی دارپا می گوید: ما در حال گشودن 
درهای تازه ای به سوی بیماران مغزی هستیم. ما تلاش می کنیم که به درک روشنی از 

این واقعیت برسیم که ایجاد تعامل با سیستم عصبی دقیقا به چه شکلی صورت می گیرد.
اگرچه این پروژه هنوز در مراحل بسیار اولیه خود قرار دارد اما دانشمندان دارپا تلاش می 
کنند تا با استفاده از این نوع ایمپلنتها و گامهای نخستینی نظیر استفاده از فهرست کلمات 
یا مرور خاطرات ساده به بیماران مغزی کمک کنند که حافظه از دست داده خود را بار 

دیگر بازیابند.
هنوز جزئیات زیادی از این پروژه منتشر نشده اما گفته می شود به ایجاد تحولی بنیادین 

در پزشکی مدرن منجر خواهد شد.

ساخت یک باتری جادویی

تکنولوژی کاشت ایمپلنت به روش دیجیتال، در راستای 
اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی در کشور، بومی سازی 
شد. به گزارش خبرگزاری مهر، بومی سازی و انتقال دانش 
تمام دیجیتال  به روش  ایمپلنت  تکنولوژی کاشت  فنی 
)DIOnavi( در راستای اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی 
در کشور، توسط تیم تحقیقاتی یک شرکت دانش بنیان 
انجام شد. با استفاده از این روش، کل فرآیند جراحی به 
وسیله فایل قالب دیجیتال یا همان اسکن دهان بیمار و فایل

CBCT )رادیوگرافی( فک بیمار در نرم افزار، شبیه سازی 
می شود و پس از آن، بهترین موقعیت کاشت ایمپلنت 
با توجه به کیفیت استخوان فک بیمار و محل قرارگیری 
سینوس یا عصب تعیین خواهد شد و طرح نهایی توسط 
متخصص فک و صورت یا جراح لثه، موردتایید قرار می 
گیرد. این فناوری مزایایی را برای داندانپزشکان و بیماران 
به همراه دارد که از جمله مزایای کاشت ایمپلنت به روش 
دیجیتال برای بیماران می توان به راحتی حین و بعد از 
جراحی برای بیمار )کاهش صدای آزاردهنده موتور ایمپلنت 
حین جراحی (، کاهش زمان مراقبت های بعد از جراحی به 
دلیل عدم برش لثه و عدم نیاز به بخیه، بدست آوردن زیبایی 

با کاشت و بارگذاری روکش ایمپلنت در یک جلسه و کاهش 
تعداد جلسات ویزیت برای یک ایمپلنت از 7جلسه به ۳ 
جلسه اشاره کرد. از سوی دیگر این روش برای دندانپزشکان 
نیز مزایایی به همراه دارد که شامل افزایش قدرت و دقت 
تشخیص دندانپزشک و قابل پیش بینی بودن مراحل درمان 
و نتیجه حاصله جراحی بدون برش بافت نرم)لثه(، طراحی 

جایابی صحیح و ایمن ایمپلنت قبل از جراحی و کاهش 
خطر آسیب به سینوس و اعصاب فک، ایمپلنت گذاری با 
اطمینان و درصد موفقیت بالا حتی برای افراد مسن، افراد 
دارای بیماریهای سیستمیک مانند دیابت، فشارخون بالا و 
غیره می شود. این فناوری در کنگره دندان پزشکان ایران در 

نمایشگاه بین المللی تهران، رونمایی شد.

اگر فشار خون بالا درمان نشود، به دلیل افزایش خطر بروز عوارض ناشی از آن مانند نارسایی 
قلبی و سکته مغزی، امید به زندگی کاهش پیدا می کند. 

قلب مانند یک پمپ طراحی شده است که خون را در داخل بدن ما به گردش در می آورد. 
خون از طریق شریان ها به عضلات و اندام های ما پمپ می شود. 

پمپ ها از طریق تولید فشار کار می کنند. به عبارت ساده تر، تولید فشار بیش از حد، باعث 
وارد آمدن فشار به خود قلب و عروق می شود. این حالت می تواند باعث نارسایی قلبی و یا 

پاره شدن یکی از سرخرگ ها شود. 
فشار خون بستگی به ترکیبی از دو عامل زیر دارد: 

1(قلب با چه فشار و نیرویی خون را در داخل بدن به گردش در می آورد. 
2(شریان ها به چه میزان تنگ یا سفت شده باشند. 

فشار خون بالا زمانی رخ می دهد که خون مجبور باشد با فشاری بیشتر از داخل سرخرگ 
ها حرکت کند. 

در حدود 10 میلیون نفر در بریتانیا به فشار خون بالا مبتلا هستند )تقریبا یک پنجم از 
جمعیت بریتانیا( 

فشار خون طبیعی چقدر است؟ 
فشار خون به کمک دو عدد اندازه گیری و بیان می شود. به عنوان مثال گفته می شود که 

"فشار خون 120 روی 80" یا "فشار خون 12 روی 8". 
1(عدد اول فشار خون سیستولیک است که نشان دهنده ی حداکثر فشار خونی است که 

بر اثر ضربان قلب در شریان ها به وجود می آید. 
2(عدد دوم فشار خون دیاستولیک است که نشان دهنده ی حداقل فشار خون موجود در 

شریان هاست و زمانی را نشان می دهد که قلب در حال استراحت و پر شدن مجدد است. 
واحد اندازه گیری فشار خون "میلی متر جیوه - mmHg" می باشد.فشار خون طبیعی برابر 

است با 120 روی 80 میلی متر جیوه. 
چه مقدار فشار خون را فشار خون بالا می نامند؟ 

با افزایش سن، به دلیل کاهش خاصیت ارتجاعی شریان ها، احتمال ابتلا به فشار خون 
بالا بیشتر می شود. لذا سن افراد یک فاکتور اساسی برای تعیین بالا بودن فشار خون افراد 

محسوب می شود. 
به طور کلی افرادی که به طور مداوم فشار خون سیستولیک آنها بالای 140 میلی متر جیوه 
و یا فشار خون دیاستولیک آنها بالای 85 میلی متر جیوه باشد نیاز دارند که برای کاهش 
فشار خون خود تحت درمان قرار گیرند.افرادی که در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی 
و عروقی مانند سکته مغزی یا آنژین صدری قرار دارند ممکن است با فشار خون پایین تر 
)1۳0 تا 140 میلی متر جیوه فشار سیستولیک و 80 تا 85 میلی متر جیوه فشار دیاستولیک( 
نیز تحت درمان قرار بگیرند.   علائم فشار خون بالا چه چیزهایی هستند؟یکی از بزرگترین 
مشکلات فشار خون بالا این است که به ندرت باعث بروز علائم می شود.این قضیه به این 

معناست که ممکن است تا زمانی که یکی از عوارض آن مانند سکته قلبی یا مغزی بروز نکند، 
فرد از بیماری خود اطلاع پیدا نکند. 

با این وجود خون دماغ و قرمزی صورت می تواند نشانه ای از فشار خون بالا باشد. 
فشار خون بالا می تواند باعث بروز علائم زیر شود: 

1(سردرد  2(خواب آلودگی  ۳(سردرگمی  4(کما  فشار خون بالا چه عوارضی را می تواند 
ایجاد کند؟1(آترواسکلروز )تنگ شدن عروق(2(آنوریسم۳(سکته مغزی  4(حمله قلبی  5(

نارسایی قلبی )کاهش توانایی پمپاژ خون توسط قلب(  6(نارسایی کلیه  7(آسیب دیدن چشم  
علل فشار خون بالا چه چیزهایی هستند؟ 

علت فشار خون بالا در بیش از 95 درصد موارد ناشناخته است. این نوع فشار خون را "فشار 
خون اولیه" می نامند.  در 5 درصد باقی مانده یک علت زمینه ای باعث بروز فشار خون می 

شود که در این حالت به آن "فشار خون ثانویه" گفته می شود. 
برخی از علل فشار خون ثانویه عبارتند از:  1(بیماری های مزمن کلیوی  2(بیماری در عروق 

خونی کلیه ها  ۳(مصرف بیش از حد الکل  4(اختلالات هورمونی  5(تومور غدد درون ریز 
عوامل افزایش دهنده خطر ابتلا به فشار خون بالا چه چیزهایی هستند؟ 

هر کسی می تواند به فشار خون بالا مبتلا شود امّا عوامل زیر می توانند خطر ابتلا به فشار 
خون بالا و یا خطر بروز عوارض ناشی از فشار خون بالا را بیشتر کنند: 

1(سابقه خانوادگی  2(چاقی  ۳(دخانیات  4(دیابت نوع 1 یا 2  5(بیماری های کلیوی  6(
مصرف بیش از حد الکل  7(مصرف بیش از حد نمک  8(ورزش نکردن  9(برخی از دارو ها 

مانند استروئید ها 
چه کاری می توانم بکنم؟ 

بعد از رسیدن به سنین میانسالی باید اطلاع دقیقی از قد، وزن، فشار خون و سطح کلسترول 
خود داشته باشد. 

اگر سابقه خانوادگی فشار خون بالا دارید باید حتما به صورت منظم فشار خون شما چک 
شود. در این حالت، درمان فشار خون شما قبل از بروز هر گونه عوارضی می تواند شروع شود.

سبک زندگی خود را تغییر دهید: 
1(دخانیات را ترک کنید. 

2(وزن کم کنید. 
۳(به صورت منظم ورزش کنید. 

4(یک رژیم غذایی متنوع داشته باشید. 
5(مشروبات الکلی مصرف نکنید. 
6(مصرف نمک را محدود کنید. 

7(استرس خود را کاهش دهید. برای این کار می توانید از موقعیت های استرس زا دوری 
کنید و یا اینکه تکنیک های تمدد اعصاب را فرا بگیرید. 

این عوامل باعث کاهش فشار خون شما می شود. 
اگر احساس می کنید فشار خون شما بالا است حتما به پزشک مراجعه کنید. ممکن است 
لازم باشد به صورت منظم دارو مصرف کنید. به هیچ عنوان به صورت خودسرانه دارو های 

فشار خون را مصرف نکنید. 
فشار خون بالا اگر درمان نشود می تواند به عوارض جدی و خطرناکی منجر شود. 

شما می توانید یک دستگاه فشار سنج پزشکی تهیه کنید و در خانه و به صورت منظم فشار 
خود را چک کنید و در صورت نیاز به پزشک مراجعه کنید. 

پزشک شما چه کاری می تواند برای شما انجام دهد؟ 
1(عوامل خطر و همچنین سبک زندگی صحیح را برای شما توضیح خواهد داد. 

2(در صورت نیاز برای شما داروهای فشار خون تجویز خواهد کرد که باید حتما به صورت 
منظم مصرف شوند.  ۳(اگر کنترل فشار خون شما دشوار به نظر برسد ممکن است پزشک 

عمومی شما، شما را به یک متخصص در زمینه فشار خون ارجاع دهد. 
کلسترول خون 

عامل مهم در تعیین خطرناک بودن فشار خون بالا، سطح کلسترول خون شماست. 
کلسترول بالا حساسیت عروق را به فشار خون بالا افزایش می دهد و باعث می شود که آنها 
بیشتر مستعد آسیب دیدن باشند.  این به آن معناست که اگر فشار خون شما نیاز به درمان 
داشته باشد حتما لازم است که سطح کلسترول خون شما نیز چک شود و در صورت لزوم 
میزان آن کاهش یابد.  در حالی که رژیم غذایی سالم، حفظ وزن مناسب و ورزش کردن می 
توانند در کنترل سطح کلسترول موثر باشند اما در برخی از افراد لازم است که برای کاهش 

سطح کلسترول داروهای خاصی تجویز و مصرف شود. 
فشار خون بالا و تاثیر آن بر امید به زندگی 

با درمان فشار خون بالا، خطر بروزعوارض آن کم شده و متوسط امید به زندگی تقریبا با افراد 
عادی برابر می شود.  اما اگر فشار خون بالا درمان نشود، به دلیل افزایش خطر بروز عوارض 

ناشی از آن مانند نارسایی قلبی و سکته مغزی، امید به زندگی کاهش پیدا می کند. 

علل، علائم، تشخیص و درمان فشار خون بالا 
یک متخصص پوست و مو: 

"ایکتیوز" درمان قطعی ندارد 
یک عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: معمولا درمان هایی که برای 
درمان بیماران مبتلا به "ایکتیوز" انجام می شود در جهت نرمی و رفع خشکی پوست 
است.  گیتی صادقیان در گفت وگو با خبرنگار ایسنا ، با اشاره به اینکه بیماری ایکتیوز انواع 
مختلفی دارد و برحسب یک اختلال به وجود می آید، اظهار کرد: یکی از علل اصلی بروز 
بیماری در نوزادان تازه به دنیا آمده، وراثت است و این بیماری ریشه ژنتیکی دارد.  وی با 
بیان اینکه در حالت ساده ایکتیوز، پوست خشک می شود و بیماری چندان شدید نیست، 
افزود: با افزایش سن، این بیماری در نوزادان بهتر می شود و برای درمان باید از کرم های 
درمانی نرم کننده )کرم های اوره( استفاده کنند.  این متخصص پوست و مو گفت: در یک 
نوع بیماری، پوست مانند پولک های ماهی می شود و شدت خشکی پوست در آن بیشتر 
است. همچنین اختلالات دیگری مانند گرفتاری پلک نیز در این نوع مشاهده می شود که 
در آن چشم ها به درستی بسته نمی شوند.  صادقیان با اشاره به اینکه قرمزی پوست در 
نوع شدید بیماری، بسیار زیاد است، افزود: نوعی از ایکتیوز با تولد نوزادان شکل می گیرد 
که در این حالت کل سطح پوست نوزاد تاول می زند و به مرور با بزرگ شدن تاول ها به  
صورت خشکی و پوسته شدن، بیماری ادامه می یابد.  وی تصریح کرد: ایکتیوز گروهی از 
بیماری های پوستی است که به صورت ژنتیکی و ارثی منتقل می شود و بیمار در طول 
عمر با بیماری درگیر است. علت اصلی این بیماری جهش ژنتیکی است.  این عضو هیئت 
علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ادامه داد: معمولا درمان هایی که برای این بیماران 
انجام می شود، درمان هایی هستند که در جهت نرم کردن و رفع خشکی پوست صورت 
می گیرد.  صادقیان با بیان اینکه در برخی نوزادان شدت بیماری با افزایش سن کم تر 
می شود و در برخی تغییری نمی کند، گفت: مبتلایان به این بیماری درد ندارند و بیشتر 
از شدت خشکی و خارش پوست رنج می برند.  وی با بیان اینکه درمان قطعی برای این 
بیماری وجود ندارد، گفت: به دلیل اینکه ایکتیوز انواع مختلفی دارد، نمی توان گفت در 
کدام جنس بیشتر است. همچنین نوع بیماری بر اساس نوع جهش ژنتیک متفاوت است. 

محققان عنوان کردند؛

شناسایی مواد خوراکی کنترل کننده 
واکنش های التهابی بدن

محققان می گویند مواد خوراکی حاوی پلی فنول می توانند موجب کاهش واکنش 
التهابی بدن شوند.  به گزارش  مهر، التهاب واکنش طبیعی بدن به جراحت یا عفونت است. 
متاسفانه شمار زیادی از واکنش های التهابی موسوم به التهاب مزمن، می توانند به سلامت 
ما صدمه وارد کرده و با حمله به سلول های سفید خون که بزرگ ترین عامل دفاعی بدن 
هستند شرایط خطرناکی نظیر دیابت، بیماری قلبی و انواع گوناگون سرطان را ایجاد کنند. 
محققان انگلیسی در مطالعه اخیر خود به بررسی ارتباط بین واکنش های التهابی انسان 
و مصرف پلی فنول ها پرداختند. پلی فنول ماده مغذی گیاهی است که از بدن در مقابل 
پاتوژن های آسیب زا دفاع می کند. تیم تحقیق به شدت بر قدرت های گوناگون پلی 
فنول ها تمرکز کرده تا مشاهده کنند که چگونه با رهاسازی سیتوکین ها که نشانه التهاب 
هستند ارتباط دارند. سلول های سفید خون موسوم به T-cell در حین بررسی ناهنجاری 
های سلولی به سیتوکین ها سیگنال می فرستند. همین مسئله موجب آغاز ارتباط سلول 
به سلول در طول واکنش های ایمنی می شود و سلول ها را به سوی ایجاد التهاب، عفونت 
یا زخم تحریک می کند. آنها دریافتند ازادسازی سیتوکین ها به شدت وابسته به مصرف 
میوه و سبزیجات است. سیان ریچاردسون، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه لیوورپول، 
در این باره می گوید: »نتایج مطالعه ما نشان می دهد پلی فنول های موجود در پیاز، 
زردچوبه، انگور قرمز، چای سبز و آسای بری )aai berry( می توانند به کاهش آزادشدن 
عوامل التهابی در افراد دارای ریسک ابتلا به التهاب مزمن کمک کنند«. علاوه بر میوه ها 
و سبزیجات، پلی فنول ها به وفور در شکلات تلخ هم یافت می شوند. به گفته محققان 
افرادی که قبل از پیاده روی شکلات تلخ با 85 درصد کاکائو می خورند میزان اکسایش در 
خون شان کاهش می یابد که می تواند منجر به تولید اکسیدنیتریک بیشتر در بدن شود؛ 

گازی که موجب گشادشدن عروق خونی و بهبود جریان خون می شود.
به گفته محققان، ادویه های نظیر گل میخک، نعناع خشک شده، پونه کوهی و دانه 

کرفس هم سرشار از مقادیر بالای پلی فنول هستند.
مصرف مواد خوراکی حاوی پلی فنول برای سالمندان که در معرض ابتلا به التهاب های 

مزمن نظیر آرتروز روماتوئید و ام اس هستند بسیار توصیه می شود.

شاهدانه، شاهکاری از دل طبیعت
بچه های امروز را نمی دانیم اما زمان کودکی ما این دانه های ریز بوداده به همراه گندمک 
و برنجک، یکی از میان وعده ها و خوراکی های مدرسه مان بود. شما می توانید این دانه های 
مغذی را در منزل بوداده و با اعضای خانواده مصرف کنید. علم امروز به این نتیجه رسیده 
است که شاهدانه حاوی ارزش غذایی بالایی است که نیازهای بشر امروز )حتی اجدادمان( 
را تأمین می کند. گفته می شود که در استرالیا در زمان خشکسالی و قحطی مردم فقط 
با خوردن شاهدانه زنده مانده اند. این دانه های ریز و مغذی راه حل مقابله با گرسنگی در 
جهان قلمداد می شود. شاهدانه حاوی پروتئین های کامل و 20 اسید آمینه است که 9 نوع 
آن را بدن تولید نمی کند اما به آن نیاز دارد. این ماده ی غذایی همچنین حاوی چربی های 
خوب و ویتامین E است. در ادامه ی مطلب بیشتر در خصوص این شاهکار طبیعت صحبت 

می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
DNA شاهدانه برای اصلاح

بدن به خوبی مجهز است و از عهده ی آسیب ها برمی آید. با این حال گاهی پیش می 
آید که DNA به طور جدی آسیب می بیند و در این صورت اصلاح آن کار چندان ساده 
ای نیست. با وجود اینکه این مسئله معمولاً حاد نیست اما در برخی موارد می تواند در 
آینده عوارضی بروز دهد. نتایج پژوهش های جدید نشان می دهند که شاهدانه منبع دو 
پروتئین کامل است. یعنی اینکه حاوی تمام پروتئین های مورد نیاز بدن برای سالم ماندن 
است. از بین تمام این پروتئین ها دو پروتئین یعنی ادستین و آلبومین خاص هستند. این 
دو پروتئین به بدن در جهت اصلاح DNA کمک می کنند. تاکنون محققان تنها منبع 
ادستین را شاهدانه می دانند. اگر شما دنبال یک مکمل خاص و ویژه هستید حتماً شاهدانه 

را به برنامه ی غذایی تان اضافه کنید.
شاهدانه برای کاهش وزن

شما با مصرف شاهدانه و جذب پروتئین های باکیفیت می توانید به کاهش میزان قند 
خونتان امیدوار باشید. می پرسید چگونه؟ مصرف پروتئین های خاصی که در این دانه ها 
وجود دارند باعث آزاد شدن هورمون گلوکاگون می شوند. این هورمون به کنترل میزان 
قند خون کمک می کند. شاهدانه برای شکم هایی که مدام به قاروقور می افتند فوق العاده 
است. این دانه های ریز سرشار از فیبر و پروتئین ها هستند که به مدت طولانی سیری ایجاد 
می کنند. به طوری که بعد از مصرف مقداری شاهدانه نیازی به خوردن میان وعده نخواهید 
داشت. به عقیده ی متخصصان مصرف شاهدانه راهی برای کنترل میل به مصرف نشاسته 
و کربوهیدرات های نامناسب است. یادتان باشد میزان بالای فیبر موجود در این دانه ها برای 

مقابله با یبوست نیز مفید است.
شاهدانه برای افزایش انرژی

از آنجایی که شاهدانه حاوی تمام ترکیبات مغذی سالم، پروتئین ها، اسیدهای آمینه و 
ویتامین های مورد نیاز بدن است انرژی قابل توجهی به بدن می رساند. شما می توانید با کسب 

انرژی از این دانه ها روز شادی را شروع کنید و بدون خستگی به ورزش و فعالیت بپردازید.
شاهدانه برای کنترل قند خون

شما با مصرف شاهدانه و جذب پروتئین های باکیفیت می توانید به کاهش میزان قند 
خونتان امیدوار باشید. می پرسید چگونه؟ مصرف پروتئین های خاصی که در این دانه ها 
وجود دارند باعث آزاد شدن هورمون گلوکاگون می شوند. این هورمون به کنترل میزان 

قند خون کمک می کند.
شاهدانه مفید برای عروق خونی و قلب

مصرف شاهدانه یا روغن آن علاوه بر اینکه پروتئین، مواد معدنی، فیبر و ویتامین به بدن 
می رساند باعث تأمین متعادل امگا ۳ و امگا 6 بدن نیز می شود. واقعیت این است که 
اکثر روغن ها حاوی امگا 6 بیشتری هستند و مصرف آن ها باعث از بین رفتن تعادل این 
اسیدهای چرب شده و در بدن التهاب و اختلالات قلبی به وجود می آورند. تعادلی که 
بین اسیدهای چرب در روغن و دانه ی شاهدانه وجود دارد برای سلامت عروق مفید است 
و کلسترول خون را کاهش می دهد. روغن شاهدانه به طور خاص سرشار از مواد مغذی 

است و در بین روغن ها حاوی کمترین میزان چربی های اشباع شده محسوب می شود.
شاهدانه برای بهبود وضعیت پوست

محققان به این نتیجه رسیده اند که شاهدانه برای افرادی که از آکنه، اگزما و تصلب 
شرایین رنج می برند مفید است. نتایج پژوهشی که در سال 2005 در فنلاند انجام شده 
است نشان می دهد روغن شاهدانه به بهبود و تسکین درماتیت که همان التهاب پوست 
است کمک می کند. باید بدانید که از روغن شاهدانه در تهیه ی انواع محصولات زیبایی 
مانند کرم ها، شامپوها، موس اصلاح، بوم لب و غیره استفاده می شود. چون این ماده ی 
غذایی حاوی خواص مرطوب کنندگی است. مطلب مهم دیگر در خصوص شاهدانه میزان 
بالای ویتامین D موجود در آن است که برای جذب کلسیم لازم و ضروری است. این 

ویتامین همچنین به مرطوب و نرم بودن پوست کمک می کند.
چگونه شاهدانه مصرف کنیم؟

مصرف شاهدانه راهی برای کنترل میل به مصرف نشاسته و کربوهیدرات های نامناسب 
است. یادتان باشد میزان بالای فیبر موجود در این دانه ها برای مقابله با یبوست نیز مفید 
است قبل از هر چیز بهتر است دانه ها را از پوست جدا کنید. درست است که پوست 
دانه ها حاوی فیبر زیادی است اما برای هضم درست نیاز هست که به مدت طولانی آن ها 
را بجویید. بنابراین می توانید پوست را جدا کرده و دانه ها را مصرف کنید که زودهضم تر 
هستند. توصیه می کنیم این دانه ها را به اسموتی هایتان اضافه کنید. می توانید این میزان 
را در سالادها ریخته و مصرف کنید. انواع بوداده ی شاهدانه نیز وجود دارد. البته می توانید 
آن را در خانه بو بدهید. با این روش می توانید نمکی که به آن افزوده می شود را نیز کنترل 
کنید. همچنین می توانید از شیر شاهدانه برای تهیه اسموتی ها استفاده کنید. این شیر 

برای صرف قهوه نیز مناسب است.
مضرات مصرف شاهدانه

خوشبختانه بروز آلرژی به شاهدانه بسیار نادر است. اما ممکن است در برخی موارد باعث 
بروز اسهال شود. در واقع افرادی که دستگاه گوارش حساسی دارند و نسبت به هر نوع 
تغییری در برنامه ی غذایی واکنش نشان می دهند بهتر است که در ابتدا میزان کمی 
شاهدانه مصرف کنند و به مرور میزان آن را افزایش دهند. گفته می شود که زیاده روی 
در مصرف شاهدانه می تواند موجب مشکلاتی مانند سردرد، معده درد، تاری دید و حتی 
استفراغ شود. به طور کلی توصیه می شود از افراط و زیاده روی در مصرف هر نوع ماده ی 

غذایی بپرهیزید.

یک محقق و مدرس طب سنتی عنوان کرد: 

خواص دارویی اسفرزه از دیدگاه طب سنتی 
یک محقق و مدرس طب سنتی خواص دارویی اسفرزه از دیدگاه طب سنتی را تشریح 
کرد.  به گزارش  تسنیم, یوسف اصغری درباره خواص اسفرزه اظهار داشت: بذر اسفرزه 

دارای مزاج سرد و تر است به شرطی که به صورت آسیاب نشده مصرف شود.
اسفرزه بوداده رفع کننده اسهال

این مدرس و محقق طب سنتی گفت: اسفرزه ملین است در صورتی که با آب فراوان 
خیسانده شود و بعد مصرف شود، همچنین بودادن اسفرزه، آن را ضداسهال می کند. 
مقداری از بوداده آن با کمی آب مصرف شود تا با جذب آب موجود در دستگاه گوارش 
اسهال را رفع کند. وی ادامه داد: اگر افراد معده اسیدی دارند، مقداری اسفرزه را در آب 
بخیسانند تا لعاب دار شود و قبل از غذا میل کنند تا یک لایه محافظ موسیلاژی جدار معده 

را بپوشاند و راحت تر غذا بخورند.
اسفرزه درمان کننده نقرس

اصغری اضافه کرد: اسفرزه خاصیت دفع کردن اسید اوریک را دارا است و برای درمان 
نقرس مفید است. ضماد لعاب آن نیز همراه با روغن گل سرخ و سرکه برای تسکین درد 
نقرس و درد مفاصل گرم، مفید است. وی گفت: خیسانده اسفرزه ضدسرفه است و برای 
کم کردن وزن بدن، در هنگام گرسنگی لعاب خیسانده اسفرزه را مصرف کنند تا معده را پر 
کند و دچار سیری کاذب شوند و بعد از آن نیز یک لیوان آب ولرم بنوشند تا دچار انسداد 
روده نشوند، البته بیشتر برای افراد گرم مزاج مفید است. این مدرس و محقق طب سنتی 
افزود: افراد اگر سردرد ناشی از گرمی یا خشکی دارند، اسفرزه را بکوبند و با مقداری روغن 
بنفشه مخلوط کنند و روی محل سردرد قرار دهند. برای مصارف خوراکی اسفرزه را نباید 
خرد کرد. اصغری خاطرنشان کرد: زنانی که مشکل ناباروری ناشی از سردی و تری رحم 

دارند، از مصرف اسفرزه اجتناب کنند.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد: 

راههای درمانی و دارویی جوش ها 
یک متخصص طب سنتی راههای درمانی و دارویی جوش ها را تشریح کرد. 

به گزارش تسنیم، اکرم السادات اطیابی درباره درمان دارویی جوش ها اظهار داشت: 
داروهای منضج و مسهل به رفع جوش ها کمک می کند.

به گفته وی منضج ها داروهایی هستند که مواد زائد بدن را آماده برای دفع می کنند و 
مسهل ها داروهایی هستند که کمک به خروج مواد زائد آماده دفع می کنند.

این متخصص طب سنتی بیان داشت: نکته قابل بیان این است که در اکثر موارد استفاده 
همزمان از منضج و مسهل و یا داروهایی که هر دو خاصیت را دارند, به درمان کمک 
می کنند. اطیابی افزود: افراد دچار جوش صورت بهتر است تا دو هفته به جای هر غذایی 
فقط ماءالشعیر طبی و نخودآب مصرف کنند زیرا ماءالشعیر طبی دارای خاصیت رطوبت 
رسانی خوب و پاک کننده مناسب خون از مواد زائد است، همچنین نخودآب طبی غذایی 
مناسب برای رفع ضعف ناشی از مصرف ماءالشعیر طبی است که خون صالح در بدن 
تولید می کند و تقویت کننده طبیعت بدن است. وی اضافه کرد: پس از گذشت دو هفته 
از خوردن ماءالشعیر و نخودآب، چنانچه بروز جوش ها متوقف شده باشد، دستور دارویی 
تجویز می شود, مثلًا گِلِ ارمنی )100گرم( و بذر کتان )20 گرم( را با هم آسیاب کنند و از 
الک آردی عبور دهند، سپس آن را با آب خمیر کنند و روی صورت ضماد ]به صورت غلیظ [ 
یا طِلا ]به صورت رقیق [ کنند. پس از یک ساعت زیر دوش آب گرم قرار بگیرند تا ماسک، 
خود به خود از پوست جدا شود. این عمل را بایستی یک بار شب قبل از خواب و یک بار 

صبح تکرار کنند تا دیگر اثری از جوش روی پوست باقی نماند.

این پهپاد از زیر آب پرتاب می شود

نسل جدیدی از پهپادها وارد ارتش آمریکا می شود که مهمترین قابلیت آنها امکان پرتابشان 
از زیر آب است. از پهپادها به عنوان یکی از مظاهر پرکاربرد فناوری های نوین یاد می شود که 
از جمله استفاده های آن می توان به امور نظامی اشاره کرد. حالا قرار است نسل جدیدی از 
آنها که قابلیت پرتاب از زیر آب را دارند وارد ارتش آمریکا شود.این دسته از پهپادها که با نام 
Blackwing شناخته می شوند به گونه ای طراحی شده اند که بتوان آنها را از روی زیردریایی 

 AeroVironment و یا سایر سیستمهای زیرآبی بدون سرنشین پرتاب کرد.این پهپادها توسط
طراحی شده و بر پایه پلت فورم طرح قبلی این شرکت یعنی پهپادهای Switchblade ساخته 
شده است. این دسته از پهپادها نخستین بار در سال 2011 در عراق و افغانستان به کار گرفته 
شدند.استراتژی که برای استفاده از این پهپادهای جدید به کار گرفته شده بر این اساس است 
که امور نظارتی و کنترلی در محیطهای نظامی با هزینه ای کمتر از قبل صورت گیرد.ارتش 
آمریکا این استراتژی را در سال 2015 نهایی کرده و حالا از پهپادها به عنوان یکی از ابزارهای 
اصلی عملیاتی کردن آن استفاده می کند.این دسته از پهپادها به حسگرهای مادون قرمز 
و الکترو اپتیکی مجهز هستند. همچنین می توان به قابلیتهای مهم دیگری نظیر ارتباطات 

دیجیتالی و سیستم موقعیت یاب جهانی در آنها اشاره کرد.
پهپادهای جدید ارتش آمریکا همچنین قابلیت پرواز مستمر برای بیش از یک ساعت را 

دارند.
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اجتماعی 6

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

 پوشش کامل  ایمنی جاده های قم
 در نیمه شعبان 

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم از آمادگی کامل این اداره کل، برای پوشش 
ایمنی محورهای جاده ای استان در ایام نیمه شعبان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان قم، حسن صبوری ابراز داشت: 
در راستای پوشش حداکثری ایمنی محورهای مواصلاتی جاده ای استان قم طی ایام نیمه 
شعبان، اقدام هایی در دو بخش قبل و حین برگزاری آیین های نیمه شعبان تدارک دیده 
شده و به انجام رسیده است.وی افزود: همه ساله با توجه به حضور میلیونی عاشقان و 
دلدادگان امام عصر)عج( برای شرکت در آیین های گرامیداشت نیمه شعبان در مسجد 
مقدس جمکران، تدابیری برای پوشش ایمنی محورهای جاده ای استان تدارک دیده می 
شود.صبوری اقدام های قبل از برگزاری اعیاد نیمه شعبان را شامل بهسازی ده ها کیلومتر 
راه، تجدید و احیا خطوط امحا شده )خط کشی(، پاکسازی حریم، شستشوی علائم، شانه 
سازی و رفع افتادگی آنها، نصب و تعمیرات گاردریل، بهسازی و تجهیز راهدارخانه ها برشمرد.

وی ادامه داد: در بخش اقدام های حین برگزاری مراسم نیمه شعبان نیز ده ها اکیپ ثابت و 
سیار راهداری با استقرار در محورهای جاده ای استان قم وظیفه تامین ایمنی حداکثری را 
در کنار دیگر خادمان عرصه جاده عهده دار می باشند.سرپرست اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم تصریح کرد: هفت راهدارخانه و اداره های تابعه این اداره کل در تمامی اوقات شبانه 
روز آماده ارائه خدمات رفاهی-بهداشتی شامل نمازخانه، سرویس بهداشتی و آب شیرین به 
زائران در ایام نیمه شعبان می باشند.وی خاطرنشان کرد: گشت های راهداری در قالب اکیپ 
های سیار شامل هفت دستگاه خودرو و اکییپ های امدادی شامل سه دستگاه جرثقیل، سه 
دستگاه گریدر و پنج دستگاه خودرو نیمه سنگین با گشت و استقرار در مکان های تعریف 
شده آماده ارائه خدمات در اوقات مقتضی می باشند.صبوری از تمامی زائرانی که قصد شرکت 
در این آیین معنوی را دارند درخواست کرد، پیش از اقدام به سفر، با تماس با تلفن گویای 
141 مرکز مدیریت راههای استان قم از وضعیت راه ها و شرایط جوی حاکم بر آنها کسب 
اطلاع کنند.تلفن گویای 141 مرکز مدیریت راه های استان قم در تمامی اوقات شبانه روز 

آماده پاسخگویی به هموطنان است.
 

رئیس شورای اسلامی استان قم هشدار داد: 

توسعه بیابان ها در اطراف و محیط پیرامونی 
شهر قم 

رئیس شورای اسلامی استان قم گفت: توسعه مراتع و اراضی جنگلی حومه شهر قم 
نیازمند تعامل با بخش خصوصی است. 

حسن بختیاری عصر سه شنبه درجلسه شورای اسلامی استان در سالن جلسه های 
فرمانداری قم ،بیابان زایی را یکی از عمده ترین مشکلات زیست محیطی این استان توصیف 
کرد.وی همچنین ضمن هشدار در خصوص توسعه بیابان ها در اطراف و محیط پیرامونی 
این شهر مخاطرات شدید ناشی از این پدیده را متذکر شد، و اظهار داشت: به رغم اقدامات 
خوبی که از طرف حوزه منابع طبیعی و آبخیزداری استان در بحث توسعه جنگل های اطراف 
شهر انجام شده و هم اکنون نیز کاشت گونه های مناسب برای جلوگیری از این معضل را 
شاهد هستیم ولی این اقدامات پاسخگوی نیازهای استان به پوشش گیاهی و عرصه های 
منابع طبیعی مورد نیاز نیست، و همچنان کمبودهایی را در این زمینه داریم.بختیاری رفع 
معضلات زیست محیطی ناشی از گسترش روز افزون بیابان های قم را مستلزم تعامل و 
هماهنگی جدی تر با بخش خصوصی دانست، و افزود: فراهم آوردن فرصت های لازم برای 
حضور و مشارکت بخش خصوصی در فرآیند توسعه جنگل ها و مراتع استان امری ضروری 

و اجتناب ناپذیر است.
رئیس شورای اسلامی استان قم همچنین تحقق امر بیابان زدایی را بدون سرمایه گذاری 
غیر ممکن توصیف کرد، و اذعان نمود: به طور حتم زمینه سازی مطلوب و ایجاد جذابیت 
های رغبت آور برای سرمایه گذاران مختلف در مشارکت آنها در کار توسعه زیر ساخت های 
منابع طبیعی و جنگل داری استان نقش بسزایی را ایفا می کند.نایب رئیس شورای اسلامی 
شهر قم تصریح کرد: هر چند برخی اقدامات منابع طبیعی استان در نگاه اول غیر ضروری 
به نظر می رسد، ولی نباید غافل از آن شد که آینده قم و مناطق و استان های همجوار آن 
در گرو این تدابیر و تمهیدات است، چرا که اگر این اقدامات به نحو درستی صورت گیرد، 
سلامت محیط زیست را پدید خواهد آورد.بختیاری همچنین وقوع برخی اتفاقات ناگوار 
زیست محیطی در برخی نقاط کشور و به تبع آن تخلیه روستاها و وضعیت نامناسب شهرها 
را محصول پدیده بیابان زایی عنوان کرد، و یادآور شد: اخیرا زابل بواسطه رعایت نکردن 
برخی مسائل از جمله حق آب های زیست محیطی در اطراف استان سیستان و بلوچستان 
به عنوان یکی از آلوده ترین شهرهای جهان شناخته شده که این موضوع مایه خجالت و 

سرافکندگی است. 

با حضور نماینده حزب الله لبنان انجام شد؛

تجلیل از مقام سردار شهید
 »مصطفی بدرالدین« در مسجد جمکران

طی مراسمی به همت معاونت فرهنگی مسجد مقدس جمکران از مقام شهید والامقام 
حزب الله » سردار بدرالدین « با حضور نماینده حزب الله لبنان و جمعی از هم رزمانش 

تجلیل شد. 
به گزارش روابط عمومی مسجد مقدس جمکران، مراسم  تجلیل از مقام شهید والامقام 
حزب الله »سردار بدرالدین« با حضور شیخ معین دقیق نماینده حزب الله لبنان و جمعی 
از همرزمان وی و خیل کثیر عاشقان و منتظران حضرت ولی عصر)عج( در مسجد مقدس 

جمکران برگزار شد.
در این مراسم حجت الاسلام عباس ابراهیمی معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با 
اهدای تندیس مسجد و لوح یادبود از رشادت ها و ایثارگری های ذوالفقار حزب الله تجلیل 
کرد. معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران در حاشیه این مراسم با بیان اینکه اعتقاد به 
شهادت و مهدویت دو ویژگی بارز و افتخار شیعه است، بیان کرد: این دو ویژگی باعث شده 
دشمنان اسلام و تشیع لحظه ای آرامش نداشته باشند و شب و روز به دنبال برنامه ریزی 
برای تضعیف این دو روحیه الهی در شیعیان باشند. وی با اشاره به اینکه مسجد مقدس 
جمکران بهترین مکان برای پیوند و تقویت این دو بال پرواز شیعه است، ابراز کرد: ما بر خود 
وظیفه می دانیم و اعتقاد داریم فضای معنوی این مکان قدسی بهترین ظرف برای ترویج و 
تقویت باورهای ناب تشیع از جمله شهادت و مهدویت است و در این خصوص نیز برنامه های 
مختلفی را در نیمه شعبان با شعار » انتظار آگاهانه، زندگی مومنانه« برای گروه های سنی 
مختلف تدارک دیده ایم. ابراهیمی با تأکید بر اینکه معاونت فرهنگی مسجد مقدس جمکران 
امسال ویژه برنامه هایی را برای تجلیل از مقام شامخ شهدای مدافع حرم تدارک دیده است، 
خاطرنشان کرد: مهمترین محور فعالیت های فرهنگی ما در نیمه شعبان در عرصه جهاد و 
شهادت تجلیل از مقام شهدای مدافع حرم و آشنایی بیشتر مردم با این شهدای مظلوم است 
که امیدواریم بتوانیم به سهم خود قدری از رشادت ها و جانفشانی های این عزیزان را به مردم 
اطلاع رسانی کرده و از مقام شامخ شهدای مدافع حرم و رزمندگان جبهه مقاومت اسلامی 
تجلیل کنیم. وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم مجموعه این اقدامات بتواند در فضایی 
که دشمنان به سرکردگی صهیونیسم جهانی به جهت مقاومت شیعه در برابر استعمار و ظلم 
به دنبال ترویج شیعه هراسی در منطقه و جهان هستند، بر تقویت فرهنگ ایثار و شهادت 
و مهدویت و انتظار اثرگذار باشد و لحظه به لحظه هراس دشمنان را از مکتب ناب تشیع و 
گسترش آن در جهان بیشتر و بیشتر نماید. همچنین در این مراسم پیکر مطهر شهید مدافع 

حرم »افتخار حسین« بر روی دستان جمکرانیان تشییع شد.

با هدف اعلام آمادگی برای پذیرایی از زائران نیمه شعبان،

همایش خادمان منتظر در مسجد جمکران 
برگزار شد

همایش خادمان منتظر با هدف تجدید بیعت با امام زمان)عج( و اعلام آمادگی برای 
پذیرایی از میهمانان این مکان مقدس در ایام نیمه شعبان در مسجد مقدس جمکران برگزار 

شد. 
به گزارش روابط عمومی مسجد مقدس جمکران، همایش خادمان منتظر در آستانه نیمه 
شعبان با هدف تجدید بیعت با امام زمان)عج( و اعلام آمادگی برای پذیرایی از میهمانان این 
مکان مقدس با حضور خادمان برادر و خواهر  در شبستان کربلا مسجد جمکران برگزار شد.

در این همایش احمد حاجی زاده معاون اجرایی مسجد مقدس جمکران، سرهنگ قنبری 
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم و سید حسین موسوی رابطی سخنرانی کردند.

حاجی زاده با اشاره به حضور میلیونی زائران مسجد مقدس جمکران در ایان نیمه شعبان 
اظهار کرد: حدود 6 هزار نیروی افتخاری شامل سه هزار خواهر و سه هزار برادر برای جشن 
های نیمه شعبان آماده هستند. سرهنگ قنبری در بخش دیگر این همایش با تأکید بر این 
که نیروی انتظامی تدابیر لازم را برای ایجاد امنیت مراسم نیمه شعبان انجام داده است، ابراز 
کرد: بحث بیو تروریسم و فرقه های انحرافی از مهم ترین محورهایی است که نیروی انتظامی 
استان قم برای مقابله با آن راه کارهایی در نظر دارد. سید حسین موسوی رابط در پایان این 
همایش به بیان نکاتی درباره شیوه برخورد خادمان مسجد مقدس جمکران با زائران این 
مسجد مقدس پرداخت و گفت: حدود هزار خادم تشرفی برای ایام نیمه شعبان در مسجد 
مقدس جمکران به کارگیری شده است؛ امیدواریم که خادمان این مسجد مقدس با رفتار 
خوب خود، رضایت زائران را به همراه داشته باشند. گفتنی است که در پایان این همایش، از 
خادمانی که در کلاس های تخصصی آموزش ضمن خدمت شرکت کرده و توانسته بودند که 
آزمون ها را با نمره بالا قبول شوند، تقدیر و مدارکشان به آنها اعطا شد. در این مراسم شرکت 
کنندگان به پرچم های اعتاب مقدسه عراق که در جریان سفر اخیر خادمان مسجد مقدس 
جمکران به حرم های مطهر نجف، کربلا، سامرا و کاظمین به این مکان مسجد مقدس اهدا 

شد بود، متبرک شدند.

رییس سازمان ثبت احوال کشور گفت: براساس آمار سال 94 با 
کاهش 5.4 درصدی آمار ازدواج نسبت به سال قبل آن و جمعیت 
بیش از 11 میلیون نفری جوانان هرگز ازدواج نکرده در سن ازدواج 

مواجه هستیم. 
به گزارش ایسنا، علیرضا آوایی در همایش روز ملی جمعیت که در 
سازمان ثبت احوال برگزار شد، افزود: این وضعیت حاکی از این است 
که برای تحقق دومین بند از سیاست های کلی جمعیت یعنی رفع 
موانع ازدواج و تسهیل و ترویج تشکیل خانواده، باید اقدامات اساسی 
انجام شود و ریشه برخی از اقدامات را می توان در خانواده ها و فراهم 

کردن ازدواج آسان برای جوانان جست وجو کرد. 
وی در ادامه گفت: در زمینه تحکیم بنیان و پایداری خانواده که 
از دیگر بندهای سیاست های کلی جمعیت است، علاوه بر اقدامات 
مربوط به توانمندسازی جوانان با تکمیل آموزش های عمومی درباره 
اصالت کانون خانواده و فرزندپروری وآموزش مهارت زندگی باید از 
فروپاشی خانواده ها براثر پدیده طلاق تا حد امکان پیشگیری کرد؛ 
چرا که آمارهای موجود در این زمینه پیام های مثبتی را ارائه نمی کند. 
رییس سازمان ثبت احوال کشور تاکید کرد: لازم است به منظور 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی مرتبط با طلاق، گام های جدی 
برداشت. به طور قطع ترویج سبک زندگی اصیل اسلامی ایرانی 
می تواند راهگشا باشد. چراکه آمارهای ما نشان می دهد در مناطقی 
از کشور که سبک های زندگی و آداب و رسوم اصیل حفظ و صیانت 
شده، آسیب های اجتماعی مانند طلاق کمتر از سایر مناطق بوده 

است. 
آوایی در ادامه گفت: بازتوزیع فضایی و جغرافیایی جمعیت و 
مدیریت مهاجرت با تاکید بر مولفه های هویت بخش ملی از جمله 
مباحث بسیار مهم مطرح شده در سیاست های کلی جمعیت است 
که به طور قطع اجرایی کردن سیاست های کلی آمایش سرزمین 
که پیش از این از سوی مقام معظم رهبری ابلاغ شده می تواند 
زیرساخت های اولیه برای برنامه ریزی ملی و منطقه ای را فراهم کند. 
در این جهت سازمان ثبت احوال کشور با ثبت قانونی تغییر نشانی و 
زمینه تولید آمار جمعیتی به صورت مکان محور را فراهم کرده و در 

اولویت های کاری سال جاری خود قرار داده است. 
وی تاکید کرد: اجرایی کردن سیاست های کلی جمعیت، نیازمند 
و  کارآمد  و  دقیق  اجرایی  ساختارهای  جامعه،  و  مترقی  قوانین 
برنامه ریزی منسجم و هدفمند در این زمینه و همسویی تمام نهادها و 

دستگاه هایی اجرایی است. 
رییس سازمان ثبت احوال کشور در بخش دیگری از صحبت های 
خود با اشاره به سیاست های کلی جمعیت اظهار کرد: این سیاست ها 

مشتمل بر 14 بند است و به نظر می رسد هیچ یک از موضوعات 
مرتبط با تحولات جمعیتی در آن مغفول نمانده است و از جمله 
بندهای این سیاست به رفع موانع ازدواج، تحکیم خانواده، سبک 
زندگی اسلامی - ایرانی و ارتقای امید به زندگی می توان اشاره کرد. 
توجه ویژه به رصد تحولات و نتایج اجرای سیاست های کلی جمعیت، 
از بندهای ویژه این سیاست هاست که باعث شده سازمان ثبت احوال 
به عنوان یکی از اعضای نظام آماری کشور خود را موظف بداند تا در 

زمینه تقویت بیش از پیش پایگاه اطلاعات جمعیت کشور تلاش کند. 
آوایی با بیان اینکه یکی از آمارهای بسیار مهم تولید و منتشر شده 
از سوی سازمان ثبت احوال کشور آمارهای مربوط به موالید ایرانیان 
در سراسر کشور و جهان است، گفت: در سال 94 حدود یک میلیون 
و 570 هزار واقعه ولادت در داخل کشور و حدود 10 هزار واقعه 
ولادت مربوط به ایرانیان مقیم خارج از کشور به ثبت رسیده که نشان 
می دهد نسبت به سال قبل 2.۳ درصد افزایش یافته است. این میزان 
افزایش خفیف و نسبی محسوب می شود اما همین رشد نسبی موالید 
در سال های اخیر به دلیل رسیدن موج متولدین دهه های 50 و 60 
به سنین ازدواج و فرزندآوری است. با عبور این موج از هرم سنی 
جمعیت در سن ازدواج و فرزندآوری مجددا کاهش تعداد موالید در 
سال های آینده محتمل به نظر می رسد. به طوری که کاهش تولید 
موالید از 4.2 درصد در سال 9۳ به 2.۳ درصد در سال 94 شاهدی 

بر این مدعاست. 
وی افزود: در راستای بند اول سیاست های کلی جمعیت یعنی 
افزایش نرخ باروری به بیش از سطح جانشینی در جهت جبران 
کاهش شدید باروری در سال های اخیر، لازم است گره های ذهنی و 
اجتماعی موجود در این زمینه رفع شود.  رییس سازمان ثبت احوال 
کشور با اشاره به آمار ازدواج در سال 94 گفت: حدود 685 هزار ازدواج 
در سال گذشته به ثبت رسیده که 86.۳ درصد مربوط به مردان 19 تا 
۳4 سال و 88.۳ درصد مربوط به زنان 1۳تا ۳1 ساله است. میانگین 
سن ازدواج میان مردان به 28.5 سال و برای زنان 2۳.8 سال رسیده 

که در سال های اخیر همواره روند افزایشی داشته است. 
آوایی در پایان اظهار کرد: میانگین افزایش ازدواج در کلانشهرها 
تفاوت قابل ملاحظه ای با میانگین های کشوری دارد، به طوری که در 
کلانشهری مانند تهران میانگین سن ازدواج برای مردان ۳1.1 سال و 
برای زنان 27.2 سال است و حتی در نقاط مختلف تهران تفاوت های 
چشمگیری ملاحظه می شود. به عنوان مثال در شمال شهر تهران 
میانگین سن ازدواج برای مردان ۳2.4 سال و برای زنان 29 سال 
است. این مورد می تواند ناشی از عوامل مختلفی از جمله تفاوت در 

سبک زندگی در شهرهای مختلف و مناطق گوناگون باشد. 

گزارش از فرزانه فدوی

تمایل به عشق و محبت متقابل در زندگی مشترک برای زن ومرد 
امری طبیعی تلقی می شود که هر دو طرف باید در جهت گسترش 

و تحقق آن تلاش کنند.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران؛ اگر ازدواج کرده و متاهل شده 
باشید حتما یادتان هست که در دوران مجردی و حتی نامزدی 
نسبت به شریک زندگی تان چه احساسی داشته اید. واضح است که 
قدرت و توان مندی این احساس به واسطه روحیه لطیف در خانم 
ها بیشتر از آقایان دیده می شود خصوصا در دختران رویا پردازی که 

دفترخاطرات شعرهای عاشقانه شان شهره خاص وعام بوده است.
 همین حالا هم اگر به دوران مجردی تان رجوع کنید ، دفترچه 
از دوران نوجوانی و جوانی همراهیتان کرده است  شخصی که 

خودنمایی خواهد کرد.
اما جدا از بحث مرورخاطرات ، دختران جوانی که پس از گذشت 
بیست سال و اندی از زندگی و رسیدن به مرحله ای که نیازمند 

همراه و همدلی شخصی به جز پدر و مادرشان هستند ، همگی 
با آرزوی خوشبخت شدن قدم در خانه بخت می گذارند. خانه 
ای که اگرچه ممکن است کوچک و نقلی باشد اما گرمای محبت 
و احساسی که به مرور به وجود می آید همان خانه را به مامنی 
آرامشی تبدیل می کند که برای بازگشت به آن هرجا که باشند 

لحظه شماری می کنند.
 مهرش به دلت افتاد دگر کار تمام است!

بستن یک پیوند زناشویی تنها امضای چند برگه کاغذ و حلقه به 
دست شدن نیست بلکه دختر و پسر در آرزوی  رسیدن به آرامش 
و عشق و عاطفه ای وصف ناشدنی که همانند آن را تا به حال 
تجربه نکرده اند پای سفره عقد می نشینند.اگر از نوعروسانی که در 
اطرافتان هستند بپرسید که آیا قبل از ازدواج به همسرشان علاقه 
داشته اند یانه غریب به اتفاق می گویند "مهرش که به دلت بیفتد به 
مرور زمان به همسرت علاقه مند میشوی!" اما گفتن و شنیدن این 
جمله هم گاهی می تواند علامت سوال بزرگی  را در ذهن ها پدید 
آورد که آیا این مهرو محبت دو طرفه است یا خیر؟حمیدرضارحمانی 

روان شناس و مشاورخانواده گفت: اساس عشق به طورکلی یک 
طرفه بودن آن است که این موضوع در دیوان شاعران مختلف نیز به 
راحتی قابل درک است. علاوه بر آن زمانی که  یک شخص دل در 
گرو فرد دیگر داشته باشد ، در شرایط سختی فراهم کردن آسایش 
و آرامش شخص مورد علاقه اش را در اولویت قرار می دهد.وی 
افزود زمانی که زن و مرد به یکدیگر علاقه مند باشند در شرایط 
تلخ و شیرین زندگی همراه و هم قدم یکدیگر هستند. همچنین 
در صورتی که افراد بدون در نظر گرفتن منافع شخصی به یکدیگر 
محبت کنند عشق معنای حقیقی خود را پیدا می کند که از جمله 

بهترین موارد آن می توان به عشق مادر و فرزند اشاره کرد.
 کاشانه ای که مامن آرامش روحتان می شود

در سویی دیگر و جدا از بحث مادر و فرزندی، محبت بین زن 
وشوهر از اهمیت ویژه ای برخوردار است ، چرا که هر دو طرف 
پس از قرار گرفتن در زیر یک سقف مشترک ، آرزوها ، شادی ها و 
غصه هایشان مشترک می شود.اما زیبایی این زندگی زمانی آشکار 
می شود  که زن و مرد طعم شیرین محبت وعلاقه دو طرفه را 
زیر زبانشان احساس کنند.آنجاست که دیگر حتی لحظه ای طاقت 
دوری و بی خبری از یکدیگر را ندارند.درست است این احساس 
در اوایل زندگی بیش از هر زمان دیگری دیده می شود اما با کمی 
درایت می توان آن را برای همیشه در بطن زندگی مشترک ماندگار 
کرد.رحمانی با بیان این که نوعی دیگری از علاقه وجود دارد که با 
ابراز محبت شدید با قابلیت دوطرفه بودن در دنیای امروز گسترش 
یافته است اظهار کرد :این مهر ومحبت متقابل تا زمانی که زن ومرد 
در برآورده کردن خواسته ها و تمایلات یکدیگر اهتمام جدی داشته 

باشند پایدار و استوار خواهد بود. 
وظایف همسرانه تان را فراموش نکنید

وی ادامه داد :ازدواج در واقع امری طرفینی است به طوریکه هم 
مرد و هم زن نسبت به یکدیگر دارای وظایفی تعریف شده و مشخص 
هستند.البته زندگی زناشویی چندان هم با شراکت های مالی بی 
شباهت نیست . زیرا داشتن یک حساب بانکی مشترک برای دو 
شریک کاری امری عادی است که در آن هر دو طرف از یکدیگر 
توقع امانت داری و اعتماد دارند.مشابه چنین احساسی در زندگی 
زناشویی نیز با رنگ و لعاب بیشتری خودنمایی می کند چرا که زن 
و مرد از یکدیگر توقع برآورده شدن خواسته های کوچک و بزرگ و 

محبت و احترام متقابل را دارند. اما همین خواسته ها گاهی آنچنان 
حد ومرز خود را رد می کند که ابراز علاقه جای خودش را به وظیفه 
می دهد. خدا نیاورد روزی را که خانم یا آقای خانه نتواند درخواست 
های همسرش را آن طور که باید برآورده کند ،آنجاست که علاقه دو 
طرفه روز به روز کمرنگ تر از قبل می شود ،آنقدر که حسرت داشتن 
زندگی دیگران هرچند ساده تبدیل به یک آرزو شده و موریانه های 
جدایی پایه های زندگی زناشویی را سست می کنند.این روان شناس 
و مشاور خانواده بیان کرد: زن و مرد وظیفه دارند نسبت به یکدیگر 
محبت دو طرفه و بی کم و کاستی داشته باشند زیرا بده بستان های 
زندگی زناشویی نیز همانند شراکت های اقتصادی باید دریافت و 
پرداخت یکسان داشته باشد . علاوه بر آن زن و شوهر باید تحت هر 

شرایطی سهم عاطفی یکدیگر را در نظر بگیرند.
 در حضور خانواده شریک زندگیتان را نادیده نگیرید

رحمانی تصریح کرد :این موضوع  می تواند در مهمانی های 
خانوادگی بیش از هر زمان و مکان دیگری در بهبود روابط بین 
عروس و داماد با خانواده همسرشان موثر باشد.زمانی که یک مرد 
دربرابر خانواده خودش نسبت به حضور همسرش اهمیت قائل شود 
و سهم او را در مقابل خانواده اش مد نظر قرار دهد ، طبیعتاهم 
مهر و محبت زناشویی پررنگ تر می شود و هم می تواند در روابط 
خانوادگی و از بین بردن سوتفاهم های احتمالی اثربخشی قابل 
توجهی داشته باشد. البته ناگفته نماند این رفتار نیز مانند سایر 

وظایف زناشویی باید به صورت دوطرفه انجام شود.
 از کجا بفهمم دوستم دارد؟

زمانی که همراه دوست صمیمی تان وارد جمعی غریب می شوید، 
طبیعتا دوست دارید دوستی که با او هم قدم شده اید تنهایتان 
نگذارد.زندگی زناشویی هم به همین صورت است.دخترو پسری که 
سال ها در خانواده ای متفاوت با عقاید و رفتارهایی متفاوت رشد 
کرده و پرورش یافته اند با ورود به خانواده جدید احساس تنهایی 
می کند اما در این میان تنها کسی که می تواند از بین برنده این 
احساس تلخ باشد همسرش خواهد بود.مادامی که مرد یا زن در برابر 
خانواده خود نسبت به همسرش اهمیت قائل شود و در مواجهه با 
آنها او را به حال خودش رها نکند، در گذر زمان علاوه بر آن که بذر 
محبت در دل هردو ریشه گرفته، عشق و علاقه بین دو طرف چند 

برابر می شود.

رییس سازمان ثبت احوال کشور :

بیش از 11 میلیون جوان هرگز ازدواج نکرده اند 

از کجا بفهمم همسرم دوستم دارد؟

رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم خبر داد:

چرخ گوشت دست کودک ۹ ساله را بلعید
رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از گیر کردن دست کودک 9 ساله در چرخ 
گوشت خبر داد.  محمدرضا حسنی ، با بیان اینکه چرخ گوشت حادثه ساز شد، بیان کرد: بی 
احتیاطی و عدم مراقبت مادر از کودک 9 ساله هنگام استفاده از چرخ گوشت موجب شد 
متأسفانه دست چپ کودک داخل چرخ گوشت برود. وی گفت: نوع حادثه به گونه ای بود 
که کودک با همان شرایط همراه با اقدامات اولیه درمانی به مرکز درمانی نکویی منتقل شد 
و سپس با حضور نیروی آتش نشانی دست کودک خارج و جهت اقدامات تکمیلی درمانی 
تحویل اورژانس نکویی شد.وی با اشاره به دیگر حوادث 24 ساعت گذشته در قم، عنوان کرد: 
برخورد تریلی با وانت پیکان در محور نیزار 6 مجروح برجای گذاشت که علاوه بر 2 کودک 
2 مادر باردار نیز در میان مجروحان وجود داشت که جهت تسریع در امر خدمات درمانی 
به مجروحان به ویژه مادران باردار علاوه بر 2 آمبولانس اورژانس،   بالگرد نیز به محر اعزام و 
مجروحان را به مرکز درمانی شهید بهشتی منتقل کرد.رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان 
قم اظهار کرد: تاکنون بالگرد اورژانس 22۳ سورتی پرواز انجام داده و مجموعا 512 مجروح و 
بیمار را منتقل کرده است که 476 نفر را مجروحان حوادث ترافیکی تشکیل می دهد و ۳6 
نفر بیماران بدحال داخلی، قلبی، مسمومیت و غرق شدگی و مادران باردار و غیره بوده است.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ خبر داد:

انفجار تهرانپارس مواد محترقه بود
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با رد شایعه بمب گذاری در تهران پارس محدوده خاک سفید 
گفت: انفجار به دلیل دپوی مواد محترقه بوده است.  سردار حسین ساجدی نیا در گفتگو با  
مهر گفت: صبح دیروز مقارن ساعت 10 و 12 دقیقه 29 اردیبهشت ماه انفجاری در محدوده 
منطقه تهرانپارس، در شرق تهران اتفاق افتاد که بلافاصله نیروهای پلیس و واحد های امدادی 
در محل حاضر شدند. این مقام انتظامی عنوان داشت: پس از بررسی مشخص شد جوان 25 
ساله ای که مشغول جمع آوری مواد بازیافتی سطل زباله بود، متوجه بسته ای شده و قصد 
بیرون آوردن آن را داشت اما انفجار ناگهانی بسته مذکور به مجروحیت جوان از ناحیه دست 
و صورت منجر شد. وی افزود: به دنبال این موضوع کارشناسان چک و خنثی سازی پلیس، 
بلافاصله در محل، حاضر و نسبت به بررسی حادثه اقدام کردند که در بررسی های فنی 
مشخص شد مواد استفاده شده شامل مواد محترقه دست ساز بوده و هیچ گونه اثری از وجود 
مواد منفجره در بسته مذکور دیده نشد. رییس پلیس تهران بزرگ در ادامه ضمن توصیه به 
شهروندان در خصوص عدم نگهداری مواد محترقه و خطرساز در منزل، گفت: شهروندان در 
نظر داشته باشند که نگهداری مواد محترقه، خطرناک بوده و امکان بروز حادثه در هر لحظه 
وجود دارد و بر همین اساس از شهروندان درخواست می شود در صورت وجود مواد محترقه 
در منزل و محل کار، موارد را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند تا ماموران چک 

و خنثی سازی پلیس پایتخت نسبت به جمع آوری آن اقدام کنند.

کشف داروهای میلیاردی غیر مجاز درچابهار 
با تلاش پلیس چابهار مقادیر قابل توجهی داروی غیر مجاز به ارزش دو میلیارد ریال 

کشف شد. 
به گزارش پایگاه خبری پلیس،سرهنگ "محمد نور بخش " فرمانده انتظامی شهرستان 
چابهار گفت: در پی کسب خبری مبنی بر عرضه دارو های غیر مجاز توسط یک واحد صنفی 
در شهرستان چابهار، بلافاصله بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس اطلاعات قرار 
گرفت. وی افزود:با هماهنگی مقام قضائی ماموران اداره اماکن پلیس امنیت و نماینده اداره 
بهداشت شهرستان چابهار به محل اعزام و در بازرسی از محل 120 هزار و 8۳8 قلم انواع 

قرص و شربت های غیر مجاز را کشف کردند. 

 مجرم سابقه داری که به دلیل شنیدن جواب رد در خواستگاری از همکار مورد علاقه اش 
زن بیگناه را به قتل رسانده بود ۳ ماه بعد از وقوع قتل شناسایی و دستگیر شد. 

به گزارش مهر، 27 اسفندماه سال گذشته یک فقره کشف جسد متعلق به خانمی 49 ساله 
به نام مریم که در محل کارش واقع در میدان انقلاب به قتل رسیده بود، به پلیس آگاهی 

تهران بزرگ اعلام شد.
پرونده در اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع قتل عمـد و به دستور بازپرس شعبه هفتم دادسرای 
ناحیه 27 تهران، پرونده برای رسیدگی در اختیار اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت.
نحوه کشف جسد

دختر مقتول به واسطه غیبت دو روزه ی و عدم پاسخگویی مادرش به تماس های مکرر 
تلفنی وی، به محل کار مادر خود مراجعه می کند.

با توجه به عدم باز کردن درب از سوی مقتول، دخترش با شماره تلفن 110 تماس گرفته و 
موضوع به پلیس اطلاع داده می شود.

مأمورین کلانتری 148 انقلاب در محل حاضر و ضمن انجام هماهنگی قضایی، پس از 
حضور تیم آتش نشانی در محل  وارد دفتر محل کار مقتول  در طبقه سوم یک مجتمع 

مسکونی - تجاری می شوند و جسد مقتول  در داخل آشپزخانه کشف می شود.
بررسی محل وقوع جنایت

با حضور تیم بررسی صحنه جنایت اداره دهم، تشخیص هویت پلیس آگاهی و عوامل 
پزشکی قانونی در محل جنایت، بررسی نحوه وقوع جنایت در دستور کار تخصصی قرار گرفت، 
بررسی های بعمل آمده حکایت از آن داشت که مقتول  با فرد یا افرادی درگیر و طی درگیری 
مورد اصابت دو ضربه جسم تیز از ناحیه پهلوی سمت چپ قرار گرفته است، پارچه ای نیز 
به دور گردن و دهان قرار داشت که احتمالا به قصد جلوگیری از شنیده شدن صدای مقتول  
مورد استفاده قرار گرفته بود، همچنین هیچگونه آثاری مبنی بر ورود بعنف به داخل شرکت 

وجود نداشت که حکایت از آشنا بودن مقتول با قاتل یا قاتلین داشت.
اظهارات دختر مقتول  

دختر مقتول پس از حضور در اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ، در اظهاراتش 
به کارآگاهان گفت: از حدود سه سال پیش مادرم اقدام به تأسیس شرکتی خدماتی در 
محدوده میدان انقلاب کرد. بعضی اوقات مادرم به علت فشردگی کار، در همان محل شرکت 
استراحت می کرد و به خانه نمی آمد، حتی برای این کار نیز اتاقی را در داخل شرکت برای 
استراحت خود پیش بینی کرده بود، به همین علت در روز اول که مادرم به خانه نیامد، فکر 
کردم که داخل شرکت مانده و آنجا در حال استراحت است، روز دوم نیز چندین بار با شرکت 
و تلفن همراه مادرم تماس گرفتم اما همچنان پاسخگوی تماس های تلفنی من نبود! تا اینکه 
تصمیم گرفتم به شرکت مراجعه کنم. در ساعت روط حادثه  به شرکت مراجعه کردم اما مادرم 

درب شرکت را باز نکرد، بسیار نگران شده بودم و به همین علت با 110 تماس گرفتم و... .
شناسایی متهم

کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی با شناسایی دهها کارگر و نیروی خدماتی شرکت خدماتی 
متعلق به مقتول  ، به تحقیق از تمامی آنها پرداختند، طی انجام تحقیقات، کارآگاهان اداره 
دهم با بررسی اظهارات تمامی نیروهای شرکت اطلاع پیدا کردند که یکی از نیروی خدماتی 
شرکت بنام "بهروز. س" ) ۳7 ساله ( به مدیر شرکت )مقتول( علاقمند شده و حتی به او 

پیشنهاد ازدواج داده است.
با شناسایی بهروز. س، تحقیقات از وی در دستور کار قرار گرفت اما کارآگاهان اطلاع پیدا 
کردند که همزمان با تاریخ کشف جسد، بهروز نیز از محل سکونتش واقع در یک پانسیون 
شبانه روزی ویژه آقایان در محدوده میدان انقلاب ناپدید و تلفن همراهش نیز خاموش شده 

است.
در ادامه رسیدگی به پرونده، کارآگاهان با بررسی تصاویر به دست آمده از دوربین های 

مداربسته پیش بینی شده در ساختمان محل وقوع جنایت و سایر مراکز تجاری و مسکونی 
محدوده وقوع جنایت، موفق به شناسایی یک دستگاه خودرو سواری پژو 405 سبز رنگ  دو 
روز قبل از کشف جسد  شدند، در ادامه تحقیقات مشخص شد که بهروز یک دستگاه خودرو 

سواری پژو 405 سبز رنگ دارد.
دستگیری متهم

با توجه به دلایل و شواهد بدست آمده و انجام تحقیقات پلیسی، دستگیری بهروز بعنوان 
متهم اصلی پرونده در دستور کار خود قرار گرفت.

کارآگاهان در ادامه تحقیقات خود و با انجام اقدامات پلیسی اطلاع پیدا کردند که بهروز 
متأهل و دارای دو فرزند است و اعضای خانواده اش در یکی از شهرهای غرب کشور سکونت 
دارند، همچنین بررس سوابق بهروز نشان داد که وی از مجرمین سابقه داری است که تاکنون 

دو بار به اتهام سرقت و ایراد ضرب و جرح دستگیر و روانه زندان شده است.
با توجه به بلامکان بودن بهروز و حتی عدم مراجعه وی به اعضای خانواده اش در غرب 
کشور، اقدامات خاص پلیسی جهت دستگیری وی در دستور کار کارآگاهان اداره دهم قرار 
گرفت، سرانجام کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که بهروز با هویت مجعول بار دیگر در شرکتی 

خدماتی، اینبار در محدوده سعادت آباد مشغول بکار شده است.
با شناسایی دقیق محل شرکت خدماتی در محدوده سعادت آباد، کارآگاهان اداره دهم  صبح 
دیروز با اطمینان از حضور بهروز در محل شرکت به این محل مراجعه، او را دستگیر و به اداره 

دهم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل کردند.
اعتراف به جنایت

بهروز که پس از دستگیری و روبرو شدن با دلایل و شواهد غیرقابل انکار چاره ای جز اعتراف 
و بیان حقیقت نداشت، صراحتا به ارتکاب جنایت و قتل مقتول اعتراف کرد.

بهروز در اعترافاتش به کارآگاهان گفت: از چندی پیش به مقتول  پیشنهاد ازدواج داده بودم 
اما او از همان ابتدا با این پیشنهاد مخالفت کرد تا اینکه شب جنایت، با اطلاع از این موضوع که 
مقتول  برخی شب ها در شرکت می ماند به نزد او رفتم تا بار دیگر درخواست ازدواج خود را 
تکرار کنم که اینبار وی به شدت با من برخورد کرد بگونه ای که در برابرش تحقیر شدم. ناگهان 
با او درگیر شدم، با چاقویی که از آشپزخانه برداشته بودم، چند ضربه به او زدم، زمان درگیری، 
برای آنکه مانع از کمک خواستن مقتول  شوم، پارچه ای را به دو دهانش انداخته بودم و ] پس 

از ارتکاب جنایت [ بلافاصله از ساختمان خارج و با ماشین شخصی ام از محل متواری شدم.
سرهنگ کارآگاه آریا حاجی زاده، معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ، 
با اعلام این خبر به خبرنگار مهر گفت: با توجه به شواهد و دلایل به دست آمده در پرونده و 
اعتراف صریح متهم به ارتکاب جنایت، قرار بازداشت موقت از سوی مقام محترم قضایی صادر 
و متهم جهت ادامه تحقیقات در اختیار اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار 

گرفته است.

جنایت درشرکت خدماتی

 پیشنهاد ازدواج رنگ خون گرفت
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نکتــه

همایش حزب اعتدال و توسعه شامگاه سه شنبه با حضور محمود 
واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، علی جنتی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، محمد باقر نوبخت رئیس سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی، علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی، محمدرضا عارف 
رئیس فراکسیون امید و جمعی دیگر از منتخبان مردم در مجلس 
دهم در سالن اجلاس سران برگزار شد. به گزارش جماران، نخستین 
سخنران این همایش مرتضی بانک بود که پیام انتخابات دهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی را وحدت، انسجام و ایجاد امنیت خاطر 
در جامعه دانست و با بیان اینکه انتظار از مجلس دهم ایجاد وحدت 
برای تصمیمات اساسی است، ابراز امیدواری کرد: با همدلی مسئولان 
در جهت اهداف انقلاب اسلامی بتوانند تأثیرات عمیقی را در آینده 

کشور به وجود آورند.

عارف: فردای رقابت باید برادری و رفاقت حاکم شود
محمدرضا عارف دیگر سخنران این مراسم بود. رئیس فراکسیون 
امید تقارن آغاز به کار مجلس دهم با ماه شعبان را به فال نیک 
گرفت و در مورد شرایطی که دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
در آن شروع به کار می کند خاطر نشان کرد: کشور از طرفی با 
فعالیت دولت تدبیر و امید در راستای حاکمیت اخلاق و امید و رو به 
جلو حرکت کرد. از دیگرموفقیت های دولت مهار تورم و رفع تحریم 
ها بود. منتخب مردم تهران در مجلس دهم مهم ترین اولویت های 
مجلس را رونق اقتصادی، ایجاد اشتغال برای جوانان و بهبود معیشت 
مردم باشد عنوان و کرد و افزود: به برکت نظام اسلامی که در آن قرار 
داریم افتخار می کنیم که باثبات ترین کشور در یک منطقه پرآشوب 
هستیم اما در عین حال نمی توانیم نسبت به برادرکشی در کشورهای 
اسلامی بی تفاوت باشیم بلکه باید به واسطه نگاه انقلاب اسلامی 
یک نقش آفرینی ملی را در این زمینه داشته باشیم و روابط خوبی 
را با کشورهای منطقه و کسانی که حاضرند مسائل مربوط به سوریه 
در یک بازی برد- برد حل شود، داشته باشیم. رئیس فراکسیون امید 
با بیان اینکه حل مشکلات کنونی کشور به تنهایی از عهده دولت 
برنمی آید، اظهار کرد: ما برای رسیدن به موفقیت در حل مشکلات 
کنونی نیازمند یک عزم ملی و توافق دولت و مجلس هستیم به 
شکلی که مجلس خود را شریک دولت و دولت نیز مجلس را شریک 
خود بداند و هرکدام یکدیگر را مأمن و همراه خود برشمارند. وی 
ادامه داد:  برای آنکه مجلس در رأس امور قرار گیرد نیازمند همدلی 
و همراهی در درون مجلس نیز هستیم. هردو جریان اصالت دارند و 
در پیروزی ها نقش داشتند. ما باید به رقابت اصالت دهیم. هیچ وقت 
نظام ما به دنبال تک حزبی نبوده است. ما رقابت را برای حرکت 
بیشتر می پذیریم؛ اما فردای رقابت باید برادری و رفاقت حاکم شود. 
منتخب مردم تهران در مجلس دهم با اشاره به تجربه اصلاح طلبان 
در انتخابات 92 اظهار کرد: در انتخابات سال 92 با ائتلاف ارزشمندی 
که شکل گرفت مردم پیروز شدند. به طور طبیعی استمرار حاکمیت 
عقلانیت و اخلاق خواسته مردم بود. این سرمایه ارزشمندی است که 
باید حفظ شود. وی ادامه داد: ما با درسی که از انتخابات 92 گرفتیم 
متوجه شدیم که راهبرد اولویت منافع ملی و توجه به خواسته های 
مردم به جای پیگیری منافع جناحی و حزبی می تواند به موفقیت 
ما منجر شود و نتیجه این راهبرد نیز ائتلاف امید بود که فراتر از 
جبهه اصلاحات رقم خورد و از نیروهای معتدل نیز در لیست نهایی 
استفاده شد. شرایط کشور ایجاب می کرد که افراد از منافع حزبی به 
نفع منافع ملی عبور کنند. عارف با اشاره به استقبال مردم از انتخابات 
اخیر تأکید کرد: مردم به جای اینکه به چهره رأی دهند به برنامه رأی 
دادند. باید این مسیر که مسیر پاسخگویی به مطالبات مردم است 
حفظ شود. وی در پایان با بیان اینکه امیدوار است در مجلس دهم 
اولویت هایی چون تقویت روحیه امید و نشاط، توسعه آرامش و ایجاد 
رونق اقتصادی مورد توجه قرار گیرد، اظهار کرد: انتخابات 94 گام 
دوم بود. باید گام های سوم، چهارم و گام های بعدی داشته باشیم تا 

بتوانیم به همه مطالبات مردم پاسخ دهیم.

لاریجانی: نامزد بازی دست از سر ما بر نمی دارد
به گزارش جماران، علی لاریجانی نیز در این همایش سخنان خود 
را با این کنایه نامزد بازی دست از سر ما بر نمی دارد شروع کرد و با 
تأکید بر اینکه تفرقه به مصلحت کشور نیست، اظهار داشت: این هنر 
نیست که افراد پشت دسته بندی های کوچک سیاسی قرار گیرند و 

همان طور که پیامبر )ص( فرموده اند نیز باید از دسته بندی ها پرهیز 
کرد چرا که تفرقه به مصلحت کشور نیست و اگر مردم و نخبگان با 
هم یک وفاق واقعی داشته باشند وضعیت بهتری در آینده کشور به 

وجود خواهد آمد.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اگر بخواهیم وفاق 
داشته باشیم باید وحدت را رعایت کنیم، گفت: وجود وفاق در یک 
جامعه نیازمند رعایت سه محور است. اولین محور برای ایجاد وفاق در 
یک جامعه داشتن رهبری است که اگر برای تحقق یک وفاق پایدار 
از نعمت رهبری و امام عادل استفاده کنیم به نتایج مثبتی خواهیم 
رسید. وی دومین محور برای رسیدن به یک وفاق پایدار را رعایت 
اخلاق دانست و گفت:  داشتن اخلاق که از اصول اسلامی نشأت می 
گیرد و البته در تاریخ ایران نیز ریشه دار بوده است دومین محوری است 
که می تواند وفاق پایدار را در جامعه تضمین کند. اگر می خواهیم در 
عرصه سیاست به وفاق پایدار برسیم نیازمند توجه به اخلاق سیاسی 
هستیم. لاریجانی سومین محور وفاق را رعایت موضوعات مطروحه 
در حکمرانی موفق دانست و ادامه داد: اگر موضوعات مربوط به 
حکمرانی موفق را رعایت کنیم وفاق پایدار در جامعه تضمین خواهد 
شد. من در طول تمام سال هایی که در مجلس بودم متوجه شده ام 
که اکثر نمایندگانی که در مجلس حضور دارند احساس می کنند که 
نسبت به حوزه های انتخابیه شان بی عدالتی رخ داده است و از این 
موضوع رنج می برند. لاریجانی با طرح این پرسش که چگونه می توان 
مشکلات مربوط به هر منطقه را رفع کرد؟ گفت: ما چون در کشور از 
احزاب قوی و پرقدرتی برخوردار نیستیم که همیشه و در هر شرایطی 
از لحاظ سیاسی و اقتصادی از کشور پشتیبانی کنند نتیجه این است 
که هرکس در هر حوزه ای کاندیدا شود باید خودش کارش را در 
مجلس پیگیری کند و از پشتیبانی برخوردار نباشد. وی ادامه داد:  
برخی نمایندگان در حوزه های انتخابیه خود با شدت درخواست ها 
مواجه می شوند و تلاش می کنند که در دوران تصویب بودجه های 
عمرانی سهم بیشتری برای حوزه های انتخابیه خود بگیرند و وقتی 
در این زمینه موفق نمی شوند دچار افسردگی و ناراحتی می شوند و 
حتی ممکن است رویکردی انتقادی را نسبت به دولت وقت در پیش 
بگیرند و با مسئولان مختلف دولتی وارد گفت وگو شوند تا وضعیت 
کاری خود را بهتر کنند. رئیس مجلس شورای اسلامی چاره این 
مشکلات را آمایش سرزمینی دانست و گفت: باید هر منطقه براساس 
مزیت هایش، افق آینده اش را مشخص کند و یکی از راه های رسیدن 
به چنین حالتی این است که از آمایش سرزمینی با یک راهکار 
درست استفاده کنیم. لاریجانی ادامه داد: لازم است در این زمینه از 
توانمندی ها و نظرات نمایندگان هر منطقه در مجلس استفاده شود و 
اگر کار آمایش سرزمینی با همفکری نمایندگان هر استان انجام شود 

آنگاه هم دولت و هم نمایندگان مجلس به خوبی از برنامه هایشان 
در طول دوران نمایندگی و حضور در دولت آگاه می شوند. رئیس 
مجلس شورای اسلامی اجرای طرح آمایش سرزمینی را محور اصلی 
وفاق و عامل سامان یافتن کشور دانست و گفت: اگر بتوانیم در این 
زمینه جلساتی را تشکیل دهیم و تکلیف طرح آمایش سرزمینی را 
روشن کنیم آن وقت دیگر هیچ نماینده مجلسی نگران وضعیت حوزه 
انتخابیه خود نخواهد بود. وی در بخش دیگری از سخنانش تفکیک 
قوا را یکی از افتخارات جمهوری اسلامی است، دانست و اظهار کرد: 
اگر می خواهیم همگرایی حاصل شود باید مجلس و دولت همکاری 
کنند. من در دو دولت دهم و یازدهم معتقد به مجلس مستقل بودم؛ 
اما نباید شاخ شانه بکشیم. تصمیم خودتان را بگیرید ولی هیچ اشکالی 
ندارد که با نمایندگان مجلس هم مشورت کنید. به خصوص که اگر 
این اقدام انجام شود نمایندگان مجلس نیز در طرح ها و لوایح با دولت 

مشورت خواهند کرد.
دولت فعلی از دولت قبل موفق تر است

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دولت فعلی را نسبت 
به دولت قبلی در قانونگرایی و همگرایی موفق تر می بیند، اظهار 
کرد: دولت همگرایی و همکاری خیلی خوبی با مجلس داشته است 
و در عمل به قوانین نیز عملکرد خوبی داشته که در این زمینه آقای 
نوبخت سخنگوی دولت نیز تاثیرگذار بوده اند. وی در پایان تاکید کرد: 
اگر دولت با نمایندگان در اقدامات خود مشورت کند مجلس هم در 
طرح ها و لوایحش با دولت مشورت خواهد کرد و این زمینه وفاق 

پایدار را فراهم خواهد آورد.

نوبخت: دولت قصد دخالت در کار مجلس را ندارد
این  در  نیز  نوبخت  به گزارش جماران، همچنین محمدباقر 
همایش با اشاره به سابقه حزب اعتدال و توسعه اظهار کرد: حزب 
اعتدال و توسعه در شرایطی به وجود آمد که می خواست یک تفکر 
جدید را تجربه کند که به نظر اعضای این حزب برای دستیابی به 

مهم ترین آرمان کشور یعنی توسعه نیازمند آن هستیم.
وی ادامه داد: ما در این حزب به این نتیجه رسیدیم که توسعه با 
تجهیز منابع به دست خواهد آمد و این منابع نیز به تنهایی در اختیار 
یکی از دو جریان رایج و قوی سیاسی کشور قرار ندارد بلکه کشور 
زمانی به توسعه دست پیدا می کند که از ظرفیت همه گروه ها و 

سلایق سیاسی استفاده کند.
نوبخت همچنین با اشاره به نتایج انتخابات مجلس دهم اظهار 
کرد: در انتخابات مجلس دهم نیز خوشبختانه هم جریان اصلاح 
طلبی، هم اصولگرایی و هم اعتدالیون به مجلس راه پیدا کردند و 
ائتلاف امید مورد عنایت جامعه قرار گرفت و مجلس نیز می تواند در 

چارچوب ائتلافی که پیش از مجلس شکل گرفته بود حرکت کند.
وی با تأکید بر اینکه دولت قصد دخالت در امور مربوط به مجلس 
را ندارد، اظهار کرد: برای دولت معقول نیست که وارد جریانات مجلس 
شود چرا که مجلس فرهنگ سازمانی خود را دارد و کسانی که هویت 
تقنینی آن را می شناسند، می دانند که تلاش برای شکل دهی به 
مجلس از بیرون از آن غیرموفق است و دولت نیز قصد دخالت در 
امور مجلس را ندارد. عضو مؤسس حزب اعتدال و توسعه با بیان اینکه 
نمایندگان به خوبی می توانند مسائل مربوط به مجلس را رفع کنند، 
اظهار کرد: ما معتقدیم که افراد کارشناسی در مجلس حضور دارند که 
می توانند مربوط به آن را حل کرده و مجلس را اداره کنند و ضرورتی 
ندارد چه از درون دولت و چه از درون حزب اعتدال و توسعه دخالتی 

در این زمینه صورت گیرد.
نوبخت در پایان اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم با ایجاد تعاون و 
همکاری بین مجلس و دولت مشکلات مردم را حل کنیم و من 
معتقدم مردم وقتی ببینند که به آن ها خدمت می کنیم در هیچ 
شرایطی و علی رغم تاثیر جریانات سیاسی خادمان خود را فراموش 
نخواهند کرد و رضایت خود را در ادوار آینده نسبت به آنان نشان 

خواهند داد.

واعظی: مردم از تندروی و افراط خسته شده اند
عضو موسس حزب اعتدال و توسعه نیز در این همایش گفت: 
پیام انتخابات مجلس دهم این بود که مردم از تندروی و افراط خسته 
شده اند و انتظار دارند با نمایندگانی که برگزیده اندشاهد حل مشکلات 

خود باشند.
محمود واعظی با اشاره به رویکرد این حزب برای ورود به انتخابات 
مجلس دهم اظهار کرد: اعضای این حزب حدود دو ماه پیش از 
انتخابات به تجزیه و تحلیل حماسه خرداد 92 پرداختند و در نهایت 
به این نتیجه رسیدند که رویکرد مردم تغییر کرده است و دیگر 
رویکرد سنتی جواب نمی دهد و کشور را هم نمی توان با یک جناح 
اداره کرد چرا که فعالان جریانهای سیاسی به این بلوغ رسیده اند که 
ضمن حفظ تفاوت ها برای مصالح و منافعی بزرگتر از منافع جناحی 
با یکدیگر همکاری کنند. عضو موسس حزب اعتدال و توسعه ادامه 
داد: ما برای انتخابات مجلس به این جمع بندی رسیدیم که بهتر 
است با هر دو جناح سیاسی سنتی کشور وارد مذاکره شویم چرا که 
هم در میان اصلاح طلبان و هم در بین اصولگرایان افراد و گروه های 
معتدل وجود دارند و تجربه ترکیب هیئت دولت نیز نشان داده آن 
اختلافاتی که بین اصولگرایان و اصلاح طلبان وجود دارد، در هیات 

دولت دیده نمی شود.
واعظی با بیان اینکه نتیجه منجر به تشکیل مجلسی بدون حضور 
افراطیان شد، گفت: نتیجه مذاکرات ما با معتدلان اصلاح طلب و 
اصولگرا در جریان انتخابات مجلس دهم، منجر به تشکیل مجلسی 
شد که اعضای آن تندرو و افراطی نبوده و مجموعه ای از معتدلین 

و میانه روهای اصلاح طلب، اصولگرا و مستقل را تشکیل می دهند.
وی با تاکید بر اینکه راه نیافتن افراطیون به مجلس اتفاق بزرگی در 
کشور است، اظهار کرد: پیام انتخابات مجلس دهم این بود که مردم 
از تندروی و افراط خسته شده اند و انتظار دارند با نمایندگانی که 

برگزیده اند شاهد حل مشکلات خود باشند.
عضو موسس حزب اعتدال و توسعه با اشاره به اینکه مجلس 
همواره برای کشور یک الگو بوده است، ادامه داد: تجربه مجالس 
گذشته نشان داده است که اگر در مجلس اختلاف و تنش وجود 
داشته باشد در جامعه نیز شاهد اختلاف و تنش خواهیم بود و در عین 
حال اگر فضای مجلس مبتنی بر همدلی و همراهی باشد در جامعه 

نیز تاثیر این همدلی را خواهیم دید.
واعظی تاکید کرد: در شرایط فعلی نیازمند یک مجلس همدل و 
همراه هستیم و البته دولت و مجلس هرکدام وظایفی دارند که باید 

طبق قانون اساسی به آنها عمل کنند.
وی با بیان اینکه برای حل مشکلات کشور نیازمند مساعدت 
معتدلان هر سه جناح  اصلاح طلب، اصولگرا و مستقل هستیم، گفت: 
اگر نمایندگان مجلس دهم درباره موضوعاتی چون اعضای هیات 
رئیسه اختلاف نظر داشته باشند، این اختلافات به همین جا محدود 
نشده و موضوع اعضای هیات رئیسه تنها نقطه شروع آن خواهد بود.

واعظی در پایان اظهار امیدواری کرد: امیدواریم موضوع اعضای 
هیات رئیسه مجلس دهم با گفت وگو و ریش سفیدی حل شود.

گزارشی از ضیافت شام حزب اعتدال و توسعه برای منتخبان مجلس دهم

ضیافت بزرگان در سالن اجلاس سران

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: سید مرتضی منفرد. خوانده: جواد کریمی، سید میثم حدادی گیوی. خواسته: 
مطالبه وجه. در تاریخ 95/2/1 خواهان فوق دادخواستی حقوقی به طرفیت خواندگان فوق 
به شرح خواسته فوق به شعبه 27 تقدیم که به شماره 950120 ثبت و برای روز 95/۳/۳1 
ساعت 10 صبح وقت رسیدگی تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن 
خوانده حسب درخواست خواهان و موافقت دادگاه مستندا به ماده 7۳ قانون آئین دادرسی 
مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می 
تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام آدرس و دریافت نسخه ثاننی دادخواست و ضمائم به 
دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند 

بدیهی است در صورت عدم حضور دادگاه غیابان رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دفتر شعبه 27 شورای حل اختلاف استان قم

آگهی فقدان سند مالکیت
با  مورخه 95/2/21  درخواست شماره 1/6118  بلاپور طی  مسلم  اینکه  به  نظر 
ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 
11844/7/70/105 اصلی بخشش 1 قم به شماره مسلسل ۳58788 ب 9۳ ذیل صفحه 
146 دفتر 7۳1 بنام مسعود صادقی ثبت و سند صادر شده است و تمامی مورد ثبت طی 
سند قطعی ۳1۳7۳ مورخه 9۳/12/5 دفتر 56 قم به مسلم بلال پور منتقل شده است 
که اسناد اولیه در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده لذا به استناد تصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه 1 قم

چه کسی جایگزین آیت الله یزدی می شود؟ 

وزن کشی خبرگان
با هیاهوی ترکیب راه یافتگان به مجلس شورای اسلامی، فراکسیون ها،  همزمان 
کمیسیون ها و همچنین ریاست بهارستان، مجلس خبرگان رهبری و اهمیت آن به حاشیه 
رانده شد. انتخاباتی که برخلاف تصور، شگفتی هایی مانند رای نیاوردن آیات یزدی ومصباح 
داشت و از سوی دیگر استقبال پرشور و کسب رتبه اول منتخبین تهران توسط آیت ا... 
هاشمی رفسنجانی که سال ها سیر نزولی در سیاست داشت را به خود دید. شاید بسیاری 
مجلس خبرگان را به نسبت مجلس شورای اسلامی کم اهمیت تلقی کنند و شاهد بر 
این مدعا را تنها دو جلسه آن در سال بیاورند. ولی باید اشاره کرد هرچند در این مجلس، 
تصمیمات اندکی اتخاذ می شود، اما بزرگی تصمیمات دارای اهمیت است، به حدی که 
شاید مسیر و آینده نظام را تعیین کند. در این بین نقش ریاست و هیات رئیسه این مجلس 
را نمی توان نادیده گرفت. رئیسی که انتخابش در این دوره با پیچیدگی های خاصی مواجه 
است. مجلس خبرگان دارای یک رئیس، دو نایب رئیس و دو منشی است. حال باید دید 

گزینه های احتمالی این سمت ها چه کسانی هستند؟
در انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری مشخص شد که 50 تن از اعضای 
کنونی این مجلس بار دیگر بر کرسی های خود ابقا و ۳۳ نفر تغییر کردند. این انتخابات رقابت 
بین فهرست خبرگان مردم )منتسب به هاشمی رفسنجانی( و لیست جامعه مدرسین و 
جامعه روحانیت مبارز بود. شایان ذکر است که بسیاری از نامزدهای مورد حمایت این 
فهرست ها با هم مشترک بودند. به طور مثال در فهرست 16 نفره تهران، 8 نامزد بین 
خبرگان مردم و جامعتین مشترک بودند. از نامزدهای راه یافته به مجلس خبرگان 27 نفر 
از نمایندگان از سوی هر سه لیست خبرگان مردم، جامعه مدرسین و جامعه روحانیت مبارز 
و  24 نفر هم از لیست جامعتین بودند. 5 نامزد اختصاصی لیست جامعه روحانیت، ۳ نامزد 
اختصاصی لیست جامعه مدرسین و 19 نامزد لیست خبرگان مردم را نیز باید به این آمار 
افزود؛ اما در این بین چهره هایی حضور دارند که  ریاست مجلس خبرگان، برازنده آن هاست.

مرد اول
 به گزارش تیک، نفر اول این کارزار، آیت ا... هاشمی رفسنجانی است. با توجه به مشارکت 
بالا و رای مردم تهران به هاشمی شاید خواست بسیاری از مردم ریاست او باشد؛ اما 
نوع ترکیب راه یافتگان به مجلس خبرگان این مهم را دشوار می کند و شاید برای شانیت 
هاشمی رفسنجانی هم رفتاری مشابه انتخابات 92 مناسب تر باشد. یعنی رویکردی که پس 
از رد صلاحیت، پرده نشینی گزید و با حمایت از حسن روحانی، یك رئیس جمهور ساخت. 
او اکنون هم باید رئیس ساز باشد نه خواهان ریاست؛ شاید یک شکست دیگر مشابه آنچه در 

مقابل آیت ا... یزدی در دوره قبل تجربه کرد، در انتظارش باشد.

شیخ خبرگان
گزینه هم سطح هاشمی ، آیت ا... امینی است. شیخی که سال ها از سیاست دوری می کرد 
و با درایت خبرگان مردم به میدان دعوت شد. امینی، روحانی میانه رویی است که با تفکرات 
تند و رادیکال برخی در تضاد است و از سویی ولایتمداری او در طول  سالیان انقلاب 
ثابت شده است. آیت ا... امینی به دلیل شیخوخیتی که در میان خبرگان دارد، می تواند 

گزینه خوبی برای جایگاه ریاست بر آنها باشد.

سید  شایستگان
آیت ا... هاشمی شاهرودی نیز از گزینه های برازنده این جایگاه است. مردی که در میان 
رقابت هاشمی، یزدی و مومن، بنا به برخی گفته ها برای حفظ شان هاشمی رفسنجانی از 
رقابت ها کنار رفت. او این روزها ریاست دستگاه فوق حاکمیتی را در اختیار دارد که اختلاف 
میان قوای کشور را رفع می کند و به طور حتم در رقابت وی با هاشمی، گزینه های جامعتین 

که دل خوشی از خبرگان مردم ندارند، رای خود را به شاهرودی  می دهند نه رفسنجانی!

وجه اشتراك لیست ها
چهره  دیگری که از میان جامعه روحانیت برخواست و در این عرصه سیاسی بر جایگاه 
مهدوی کنی تکیه زد، آیت الله موحدی کرمانی است. مردی که این روزها نقش پدر 
معنوی جریان راست سنتی را برعهده  گرفته و سعی دارد روند حرکت این جریان به سمت 
ناکجاآباد پیش نرود. موحدی کرمانی که هاشمی  برای وی در میان خبرگان مردم جا باز 
کرد، می تواند در جایگاه ریاست خبرگان بنشیند. در صورت انتخاب این گزینه،  بسیاری از 
جریان ها  و تفکرهای بنیانگرا  به سمت وی چرخش و رای خود را در سبد موحدی خواهند 
ریخت. با این روند، تعادل در مجلس خبرگان تا حدی حفظ خواهد شد. چرا که وی در 

قیاس با افرادی مانند احمد خاتمی رویکرد میانه  تری دارد.

قاضی القضات خبرگان
اما در میان شیوخ خبرگان، جوان ترهایی نیز حضور دارند که شاکله آنها دست کمی از 
بزرگان سنی این مجلس ندارد. آیت ا... صادق لاریجانی، رئیس قوه قضائیه ایران که خود به 
صورت مستقل در انتخابات خبرگان شرکت کرد نیز می تواند گزینه مناسبی برای ریاست 
مجلس سرخ خبرگان باشد. آملی لاریجانی، گذشته از جایگاهی که قوه قضائیه ایران به وی 
اعطا کرده است، به دلیل صراحت بیان و استحکام نظر در مسائل انقلابی توانایی جذب آرای 

خبرگانی را دارد .

ریاست روحانی
اما چهره  دیگری که برخی از تفکرهای سیاسی حضورش را در انتخابات ریاست خبرگان، 
حیاتی و مفید می دانند، حسن روحانی است. مردی که این روزها رئیس جمهور ایران است 
و شاید با جلوس بر جایگاه ریاست خبرگان بتواند مسیر بهتری را برای آینده کشور فراهم 
کند.  روحانی با توجه به میزان مقبولیتی که دارد می تواند مورد حمایت بزرگان جریان 
طرفدار هاشمی رفسنجانی واقع شود. آنجاست که هم ریاست جمهوری و هم خبرگان در 

کنار هم روحانی را به وزنه ای جدید در کنار هاشمی و سایر بزرگان تبدیل می کند.

کاندیدای مومن
محمد دانش زاده مومن یا همان آیت ا... مومن معروف نیز از گزینه های ریاست است. او 
که اعتماد به نفس خود را در انتخابات دوره قبل ریاست این مجلس نشان داد، از چهره های 
بی سر و صدا و تاثیرگذار نظام است. او نیز نگاهی مانند آیت الله احمد جنتی دارد ولی کمتر 
این رویکرد را بیان می کند. مومن که در انتخابات سال 94 نشان داد صاحب رای است )ولو 
محدود( شاید بتواند این بار نیز وارد میدان رقابت با خبرگان مردم شده و شانس خود را دوباره 

امتحان کند.

دبیر خبره ها
آخرین گزینه ای که می تواند خود را در قد و قواره ریاست خبرگان ببیند، آیت الله احمد 
جنتی است. مردی که شاید برخی تصور کنند تفکرش در خبرگان تنها مانده است، ولی 
به طور حتم، همه ایران تهران نیست و افرادی مانند علم الهدی، میرباقری و غیره طرفداران 
پر و پا قرص آیت ا... هستند. احمد  جنتی با توجه به مقبولیتی که  برای بخشی از حاکمیت 
دارد و همچنین وزن سیاسی ای که جایگاه وی در شورای نگهبان به او بخشیده است، 

می تواند گزینه رای آوری باشد.

   گزینه های در سایه
شاید برخی، محسن قمی و امامی کاشانی را نیز برای ریاست مجلس خبرگان مناسب 
بدانند ولی بعضی مناسبات و رویکرد های سیاسی این افراد، همگان پسند نیست و رای 

کاملی به آنها تعلق پیدا نمی کند.

  یسار و یمین یك رئیس
جایگاه سرخ ریاست خبرگان به هرچهره ای که برسد، چند نایب ودستیار نیز می خواهد. 
آیات دری نجف آبادی، سیدابراهیم رئیس الساداتی، سید محمد مهدی میرباقری، سید احمد 
خاتمی، سید هاشم حسینی بوشهری و محسن اسماعیلی از گزینه  هایی هستند که توانایی 

لازم را داشته و احتمال انتخاب آنها برای جلوس در یسار و یمین رئیس نیز وجود دارد.

در ماجرای بلوکه شدن اوراق قرضه و دارایی های چند میلیاردی ایران توسط محاکم 
آمریکایی نکات مبهم فراوانی وجود دارد که تنها با بازخوانی تاریخ می توان به بخشی از ان 

دست پیدا کرد.
به گزارش ایلنا، بزرگ ترین سوالی که همچنان بدون پاسخ مانده است این است: چرا 
احمدی نژاد نمی خواست دارایی های ایران از آمریکا خارج شود؟ برای یافتن پاسخ این سوال 
باید قدری به گذشته برویم. ابتدا اطلاعاتی در مورد میزان و نحوه و محدودیت های خرید 

اوراق بین المللی را مرور می کنیم.
چرا بانک های مرکزی در کشورهای دیگر سرمایه گذاری می کنند؟

از سال های قبل سرمایه گذاری بانک های مرکزی در کشورهای دیگر و ارائه تسهیلات 
امری متداول در تعاملات مالی بین المللی محسوب می شد. این سرمایه گذاری را می توان 
در ابعادی کوچک تر به سرمایه گذاری افراد با هدف حفظ ارزش سرمایه و یا افزایش آن 
تشبیه کرد. در پورتفوی سرمایه گذاری بانک های مرکزی در کشورهای دیگر سه روش 
متداول است. سبد دارایی که بانک مرکزی ها برای سودآوری درست می کنند از سه ابزار 

مهم تشکیل می شود.
روش اول: خرید اوراق قرضه

این اوراق را می توان به   همان اوراق مشارکت دولتی که در داخل کشور منتشر و به فروش 
می رسد تشبیه کرد. خرید اوراق قرضه های دولتی و یا اوراقی که موسسات فراملیتی )مانند 
بانک جهانی( منتشر می کنند کم ریسک ترین و پربازده ترین مدل سرمایه گذاری بانک های 

مرکزی است. از طرفی درصد نقدشوندگی بالایی هم دارد.
در برخی کشور ها حداقل یک سوم از دارایی های موجود در ذخایر بانک های مرکزی 
کشور ها در این قالب سرمایه گذاری می شوند. بانک های مرکزی کشورهای مختلف، اوراق 
قرضه را به ارزهای مختلف و از صادرکنندگان با سررسیدهای گوناگون خریداری می کنند.

صادرکنندگان این اوراق یا دولت های دنیا هستند و یا موسسات فراملیتی مانند بانک 
جهانی، بانک توسعه اسلامی و... به همین علت کم ریسک ترین مدل سرمایه گذاری 
محسوب می شوند و تضمین نقد شوندگی هم دارند. به دلیل اینکه صادر کننده این اوراق از 

درجه اعتباری بالایی برخوردار است. 
در هر کشوری اوراق قرضه به ارزهای مختلف صادر می شود به طور مثال در چین اوراق 

قرضه به یورو و در ژاپن اوراق دلاری هم صادر می شود.
روش دوم: سپرده گذاری

در این روش برای حفظ ارزش دارایی های بانک مرکزی و سودآوری بخشی از دارایی ها 
در بانک های بزرگ دنیا سپرده گذاری می شود که عموما به مدت یک ساله سررسید می شود 

و با سود قابل برداشت است.
روش سوم: خرید طلا و فلزات گرانبها

این روش هم به صورت کاملا معمول توسط بانک های مرکزی کشورهای دنیا اجرا 
می شود که بخشی از دارایی های خود را تبدیل به فلزات گرانب ها و طلا می کنند تا با رشد 

قیمت جهانی این فلزات در بازار بین الملل آن را به فروش رسانده و سود کسب کنند.
ماجرای تهدید دارایی ایران از کجا شروع شد؟

در سال 1۳62 )198۳( مقر تفنگداران دریایی آمریکا در بیروت لبنان مورد حمله قرار 
گرفت و 241 نفر از تفنگداران آمریکایی کشته شدند. همچنین عده ای از بازماندگان کشته 
شدگان امریکایی در انفجار برج الخبر در عربستان سعودی در سال 1۳75 )1996( نیز جزو 
خواهان ها هستند. ورثه و بازماندگان این کشته شدگان به دادگاه های آمریکا مراجعه کردند 
و با انتساب این حوادث به جمهوری اسلامی ایران و ادعای واهی حمایت ایران از تروریسم، 
علیه ایران طرح دعوی کردند و در سال 1۳86 )2007( دادگاه امریکا به نفع آن ها رأی داد 
و ایران را به پرداخت قریب 2.7 میلیارد دلار محکوم کرد اوراق بهادار بانک مرکزی را توقیف 
کرد. اما چون قوانین آمریکا اجازه طرح دعوی علیه دولت خارجی )ایران( در دادگاه های 
داخلی آمریکا و توقیف اموال و اجرای رأی از محل این اموال بانک مرکزی را نمی داد، این 
خواهان ها از طریق کنگره آمریکا، قانون خاصی به تصویب رساندند که اجازه می داد که اموال 

ایران در امریکا توقیف و احکام صادره از محل همین اموال اجرا شود.
آنچه مسلم است این است که بعد از صدور رای اولیه پرداخت غرامت در دادگاه های 
آمریکایی، زمان کوتاهی تا صدور رای نهایی توسط دادگاه های عالی آمریکا بود که دوران 

طلایی بازپس گیری اموال کشور بود.
اما سوال اینجاست که چرا برای صدور این مجوز فوری که میلیارد ها دلار از اموال کشور 

را از دسترس آمریکایی ها خارج می کرد اراده ای وجود نداشت؟
اوراق قرضه ای که بانک مرکزی از طریق بانک کلیر استریم )Clear stream( خریداری 

کرده بود توسط این کارگزار در سیتی بانک آمریکا نگهداری می شد.

از آنجا که این اوراق در پایان مهلت سررسید امکان تمدید مجدد داشت درست زمانی که 
پرونده موسوم به پترسون در دادگاه های آمریکا در جریان بود زمان سررسید این اوراق رسید 
اما با وجود هشدارهایی که کلیر استریم و کار شناسان و حقوقدانان بین المللی به شخص 

احمدی نژاد داده بودند این اوراق مجدد تمدید شد.
در فاصله بین سال های 86 )شهریور ماه( تا 87 )آبان ماه( که دادگاه های آمریکایی در 
مرحله صدور رای نهایی بودند کارگزار بانک مرکزی هشدارهایی را به ایران و دولت وقت داد 

تا متوجه تهدید منابع و دارایی های کشور در آمریکا باشند.
بر اساس مدارک موجود خرداد ماه سال 87 حکم نهایی توسط دادگاه فدرال صادر شد؛ 

اما این حکم هنوز به مرحله اجرا نرسیده بود.
بعد از صدور این رای تا زمان اجرای آن یعنی آبان و آذر سال 87 آمریکا دستور به 

شناسایی اموال ایران در آن کشور داده و استعلام هایی را دریافت کرد...
در پی هشدارهایی که مدیران بانک مرکزی و کار شناسان اقتصادی و امنیتی به شخص 
محمود احمدی نژاد دادند زمان آن فرا رسیده بود تا مجوز باز پس گیری توسط دولت صادر 
شود. اما کاغذپاره دانستن آراء شورای امنیت و غیر قابل اجرا دیدن تحریم های آمریکا در 
دولت قبل این تصور را ایجاد کرده بود که برای نجات دارایی های ایران نیازی به هیچ تحرک 

و یا مجوزی نیست.
حال باید دید با توجه به ناتوانی بانک مرکزی برای پیگیری مستقل نقل و انتقال دارایی ها 

و نیاز این نهاد به مجوزهای دولتی، چرا این مجوز در روزهایی که امکان بازپس گیری منابع 
وجود داشت صادر نشد؟

آنچه در این ماجرا به شدت مخفی و مهم است این است که بسیاری از تصمیم هایی که 
در دولت قبل در تعاملات بین المللی اخذ شد برای بزرگنمایی توانایی ها و به سخره گرفتن 

روابط دیپلماسی انجام می شد.
ماجرای نجات دارایی های ایران از آمریکا موضوعی است که در صورتی که یکی از این 
مولفه ها از رفتار دولت قبل حذف می شد، ممکن بود قبل از بلوکه شدن، اموال ایران از 
دسترس آمریکایی ها خارج شده و نیاز به هزینه های گزاف سیاسی، مالی و اجتماعی برای 

بازپس گیری آن ها نبود.
3 اردیبهشت 92 - قالیباف

اقدام رئیس جمهور دولت گذشته در مورد نادیده گرفتن تهدید ها و کاغذپاره دانستن 
آن ها از مواردی بود که حتی محمدباقر قالیباف هم آن روز ها واکنش نشان داد و با انتقاد از 
سخنان رئیس جمهور دولت قبل گفت: سخنان جنجالی ولی کم فایده و رفتارهای شعاری 
و نمایشی به ما ضربه زد و موضع برحق ما را تضعیف کرد. موضع قانونی ما تنها از طریق 
یک دیپلماسی هوشمند و عقلانی قابل تحقق است. زمانی می گفتند تحریم ها کاغذ پاره اند 
و اکنون می گویند فلج کننده اند و عامل همه مشکلات اند. این عدم عقلانیت از کجا نشات 

می گیرند. نگاه عقلانی می گوید که تحریم ها نه کاغذ پاره اند و نه رفع آن ها حلال همه 
مشکلات.

16 اردیبهشت 92 – احمدی نژاد
محمود احمدی نژاد در چهارمین دور سفرهای استانی، در جمع مردم آذربایجان غربی 
دوباره بر کاغذپاره خواندن این قطعنامه ها و تحریم ها تاکید کرد با بیان اینکه »ملت ایران به 
تمام تحریم ها و گرانی ها غلبه خواهد کرد و روسیاهی برای دشمنان خواهد ماند«، تصریح 
کرد: دست ملت شکسته و بسته نیست. البته موانعی وجود دارد که روزی خواهم گفت اما 

کمتر از پنج ماه بساط بداخلاقی ها به فضل الهی از ایران جمع می شود.
وی در بازدید استانی که از آذربایجان غربی داشت گفت: می گویند چرا دولت قطعنامه ها 
را کاغذ پاره خوانده است و الان هم می گویم قطعنامه مال سازمان ملل و شورای امنیت 
بود که خنثی شد و اثر نداشت؛ اما الان چند دولت غربی و آمریکایی بدون قانون اقداماتی 
می کنند که باید برای مقابله با آن کنار هم بایستیم و با طرح اقتصادی و برنامه ریزی توطئه ها 

را بشکنیم و پیشرفت کنیم.
اما سخنان عجیب رئیس دولت وقت نه تنها باعث شد تحریم ها اجرا شود بلکه هیچ 
تاثیری بر روند پرونده ایران در آمریکا نداشت و دارایی های ایران بلوکه شد. آنگونه که ولی اله 
سیف درباره روند توقیف بیش از دو میلیارد دلار از دارایی های ایران گفت: متاسفانه در دولت 
گذشته، هنگام خرید اوراق بهادار و سرمایه گذاری های دلاری، سهل انگاری  شده، دقت کافی 

و احتیاط های لازم صورت نگرفته است.
مظاهری؛ ناراضی از تصمیم های احمدی نژاد

البته شایان توجه است که این گونه اقدامات نه تنها در حال حاضر که در   همان دولت 
نهم و دهم هم توسط کار شناسان اقتصادی و امنیتی مورد انتقاد بود.

طهماسب مظاهری، رئیس کل بانک مرکزی وقت که دقیقا در زمان صدور رای نهایی 
دادگاه های آمریکا مبنی بر بلوکه شدن دارایی های ایران با اشاره به عدم استقلال بانک 
مرکزی در آن دوران گفت: از زمانی که مقرر شده و آمریکا اعلام کرد تحریم دلار را اعمال 
کند، بانک مرکزی تلاش کرد تا هرچه دارایی به شکل دلار یا اوراق و ذخایر ارزی با واحد 

دلار داشت را به واحدهای دیگر ارزی تبدیل کند تا بلکه از دستبرد آمریکا مصون بماند.
البته همانگونه که مظاهری گفته است در آن سال تنها ۳50 میلیون دلار از 7.5 میلیارد 
دلار دارایی و اوراق قرضه ایران از بانک های امریکا خارج شده و تبدیل به ارزهای دیگر شد 
که مشخص نیست مابقی دارایی ها چرا تبدیل نشد و این بخش تبدیل شده مشخص نیست 

به چه منظور و با چه هدفی تبدیل شد؟
مظاهری تنها مدیر بانک مرکزی در زمان بلوکه شدن اوراق بهادار در آمریکا نبود که 

نارضایتی خود را از تصمیم های دولت وقت اعلام کرد.
بهمنی؛ نگران از عدم استقلال بانک مرکزی

محمود بهمنی نیز از عدم استقلال بانک مرکزی ناراضی بود اما وی در گفتگوهای خود 
مدام بر این نکته تاکید می کرد که بانک مرکزی مصونیت دارد و آمریکا توان تحریم بانک 

مرکزی را ندارد.
وقتی بهمنی گفت منابع ایران را هیچ تحریمی تهدید نمی کند!

حیدر مستخدمین حسینی که درآن دوران معاون ارزی بانک مرکزی بود هم با اشاره به 
اینکه تذکرات بسیاری به روسای بانک مرکزی و دولت مبنی بر تهدید دارایی های ایران داده 
بودند اما توجهی به این تذکرات نشد، گفت: باید حتما منابع ارزی کشور از دسترس آمریکا 
خارج می شد و حتی این کار شناسان با برآورد مدت زمان شش ماهه انجام این موضوع را 
برنامه ریزی کرده بودند؛ اما با وجود این هشدار ها، آقای بهمنی رئیس کل وقت بانک مرکزی 
مصاحبه ای انجام دادند که سوابق این مصاحبه هم هنوز موجود است؛ ایشان با صراحت اعلام 
کردند که بانک مرکزی مصونیت دارد و منابع ایران را هیچ تحریمی تهدید نمی کند و به هیچ 

عنوان آمریکا نمی تواند بانک مرکزی را مورد تحریم قرار دهد.
مهم ترین سوالاتی که در پایان بازخوانی این پرونده به دهن خطور می کند:

1- هدف از تمدید مجدد اوراق بهادار درست در دورانی که دادگاه ها در حال شناسایی 
اموال ایران بودند چه بود؟

2- چرا این اوراق در آن زمان به ارزهای دیگر غیر از دلار تبدیل نشد که از شمول احکام 
دادگاه های آمریکا خارج شود؟

۳- چه کسی پاسخگوی بلوکه شدن منابع مالی کشور طی این سال هاست و سودی 
که از محل این اوراق باید به بانک مرکزی و دولت ایران می رسید که درآمد ملی محسوب 

می شد را از چه کسی باید بازخواست کرد؟
4- سودی که از بلوکه شدن بیش از 7 هزار میلیارد تومان دارایی ملی ایران در بانک های 

امریکا رسوب می کند را چگونه طی این سال ها باید محاسبه کرد؟

چرا احمدی نژاد نمی خواست اوراق ایران تبدیل به ارزهای دیگر شود؟ 

بازخوانی پرونده ای از جنس ناآگاهی

در ماجرای بلوکه شدن اوراق قرضه 
و دارایی های چند میلیاردی ایران 

توسط محاکم آمریکایی نکات مبهم 
فراوانی وجود دارد که تنها با بازخوانی 

تاریخ می توان به بخشی از ان دست پیدا 
کرد. بزرگ ترین سوالی که همچنان بدون 

پاسخ مانده است این است: 
چرا احمدی نژاد نمی خواست دارایی های 

ایران از آمریکا خارج شود؟
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همانا، دل جوان، مانند زمین خالى است كه 

هر چه در آن افكنده شود، آن را مى پذیرد

پنجشنبه - 30 اردیبهشت ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4005

استاندار قم گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی 
نیازمند تغییر نگرش ها بخصوص در بخش 
دولتی است چرا که ارائه معیارهای اشتباه 
تحقق اقتصاد مقاومتی را با مشکل مواجه 

می کند.
سید مهدی صادقی روز چهارشنبه در 
جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان با بیان 
اینکه برای تحقق اقتصاد مقاومتی مسئولان 
باید بسترهای مورد نیاز را فراهم کنند افزود: 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی با تغییر 
نگرش مسئولان و مردم نسبت به آن محقق 
می شود. وی عمل به برنامه ریزی ها طبق 
معیارهای غلط گذشته را موجب به نتیجه 
نرسیدن سیاست های اقتصاد مقاومتی عنوان 
کرد و افزود: فهم مشترک و دقیق از ماهیت 
و اهداف اقتصاد مقاومتی باید در بین مدیران 
های  برنامه  به  اشاره  با  وی  بگیرد.  شکل 
کلی که در چارچوب ملی اقتصاد مقاومتی 
مشخص شده است بیان کرد: با ساختارهای 
بومی می توان این برنامه ها را در سطح استان 

به اجرا درآورد. صادقی گفت: جایگاه استان 
قم از جهت اقدام ها و فعالیت های مرتبط با 
تحقق اقتصاد مقاومتی مطلوب نیست و اگر به 
عنوان دستگاه های حاکمیتی در خود تغییر 
ایجاد نکنیم نمی توانیم بعد مردمی آن را به 
اجرا درآوریم. وی با تاکید بر استفاده از تجربه 
های دستگاه های اجرایی در زمینه سامان 
دادن به شرایط اقتصادی افزود: استفاده از 
ظرفیت های استان قم در مباحث مختلف 
از جمله صنعت و گردشگری بایستی بیش از 

پیش مورد توجه قرار گیرد.
اقتصاد مقاومتی اقتصاد
 وابسته به دولت نیست

رییس دبیرخانه شورای اقتصاد مقاومتی 
اجرای  گفت:  جلسه  این  در  نیز  کشور 
صحیح اقتصاد مقاومتی نیازمند شناخت 
پایگاه نظری و هدف های آن است. مجتبی 
خالصی با اشاره به لزوم تبیین مبانی نظری 
اقتصاد مقاومتی افزود: سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتی سه هدف مهم رشد پویا، 

و  مقاومتی  اقتصاد  های  شاخص  بهبود 
دستیابی به هدف های سند چشم انداز 
اقتصاد  داد:  ادامه  وی  کند.  می  دنبال  را 
اقتصاد وابسته به دولت نیست  مقاومتی 
بلکه باید ظرفیت های مردمی در سطح 
کشور مورد توجه قرار گیرد و مشوق های 
اقتصادی در جهت رونق تولید، صادرات و 
ایجاد اشتغال در قالب تسهیلات ارائه شود. 
های  سیاست  اساس  بر  گفت:  خالصی 
و 500  هزار  دو  باید  امسال  تدوین شده 
واحد قابل واگذاری در سطح استان ها و 
کشور شناسایی و شرایط واگذاری آن فراهم 
شود. وی با اشاره به جدی بودن دولت در 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی افزود: 
جلسات ستاد مقاومتی در سطح استان ها 
باید به صورت هفتگی برگزار و گزارش آن به 
صورت ماهیانه به ستاد مرکزی ارسال شود.

وجود 19 هزار بیکار در قم
رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در 
این جلسه با اشاره به تعطیل بودن 600 

واحد در قم گفت: 19 هزار بیکار در استان 
قم وجود دارد و این آمار بزرگی است. ولی 
الله بیاتی با بیان این که 600 واحد تعطیل 
در استان قم وجود دارد، اظهار داشت: 19 
هزار بیکار در استان قم وجود دارد و این 
آمار بزرگی است و باید برای رفع آن اقدام 
و عملی شود. وی بیان داشت: ما در تلاش 
هستیم تا در شهرداری بخشی از عوارض 
ساخت و سازها را کاهش دهیم تا به رونق 
این بخش کمکی کرده باشیم. بیاتی افزود: 
همچنین در پی آن هستیم تا عمر آسفالت 
خیابان ها را افزایش دهیم و شهرداری در 
جمع آوری پسماند به خوبی عمل کند. 
انتقاد از نبود مسئولان و نهادهای مربوط به 
موضوعی در کارگاه ها و ستادها، لزوم تبیین 
موارد ملی و استانی اقتصاد مقاومتی، وجود 
واحدهای تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل در 
قم، مواردی بود که در این جلسه معاونان و 
مدیران عنوان کردند و آنها را مورد بررسی 

قرار دادند.

استاندار قم:

تحقق اقتصاد مقاومتی نیازمند تغییر نگرش ها است

متن آگهی
خواهان: علی کعبی پور دادخواستی به طرفیت خوانده: علیرضا سودایی به خواسته اعسار از پرداخت 
هزینه دادرسی تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده که جهت رسیدگی به شعبه ۳ دادگاه 
عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم خیابان ساحلی جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی 
شهرستان قم طبقه اول شعبه سوم دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع و به کلاسه 9409982512۳01069 
ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1۳95/6/2 ساعت 8/۳0 صبح تعیین شده است. به علت مجهول 
المکان بودن خوانده و درخواست خواهان و به تجویز ماده 7۳ قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی 
و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا 
خوانده پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
دفتر شعبه 3 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم – طاهر نقی پور

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: رحیمه رسولی. خوانده: حسن حسن زاده. خواسته: مطالبه وجه. در تاریخ 1۳95/2/15 
خواهان رحیمه رسولی دادخواستی به طرفیت خوانده حسن حسن زاده به شرح خواسته مطالبه وجه به 
شعبه 2۳ تقدیم که به شماره 9509982522۳00290 ثبت و برای روز 1۳95/5/10 ساعت 9 صبح 
وقت رسیدگی تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
و مووافقت دادگاه مستندا به ماده 7۳ قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام آدرس و دریافت 
نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این شعبه 

حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دفتر شعبه 23 شورای حل اختلاف قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای ابوالفضل رهبری فرزند علی دارای شناسنامه شماره 1۳681 به شرح دادخواست به کلاسه 
9505۳7 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که 
شادروان علی رهبری به شناسنامه شماره 247 در تاریخ 1۳95/1/12 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده 
است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1 – احمد رهبری فرزند علی ش.ش 0۳70194691 
نسبت با متوفی فرزند. 2 – ابوالفضل رهبری فرزند علی ش.ش. 1۳681 نسبت با متوفی فرزند. ۳ – فاطمه 
رهبری فرزند علی ش.ش 0۳71869080 نسبت با متوفی فرزند. 4 – زهرا خوش لهجه عزیز فرزند صفر 
علی ش.ش 9198 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت 
آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم - دهقان 

دادنامه
خواهان: آقای علی کعبی پور فرزند حسین با وکالت خانم فاطمه اسدپور منفرد فرزند مرتضی به نشانی 
قم، میدان سعیدی، ابتدای بلوار نیروی هوایی، بین کوچه 1 و ۳، ساختمان یلدا، واحد ۳. خواندگان: 1 – 
شرکت خدمات اداری پیشتاز سامان قم با نمایندگی و مدیریت علیرضا سودایی فرزند حسین به نشانی 
تهران، میدان فلسطین، خیابان طالقانی غربی، خیابان سرپرست جنوبی، پلاک 28. 2 – آقای علیرضا 
سودایی فرزند حسین به نشانی مجهول المکان. خواسته ها: 1 – مطالبه خسارت دادرسی. 2 – مطالبه 

وجه چک. 
رای دادگاه

در خصوص دادخواست آقای علی کعبی پور فرزند حسین با وکالت خانم فاطمه اسدپور منفرد به 
طرفیت 1 – شرکت خدمات اداری پیشتاز قم با نمایندگی و مدیریت علیرضا سودایی 2 – آقای علیرضا 
سودایی به خواسته مطالبه دویست و پنجاه میلیون ریال وجه یک فقره چک به شماره 5۳9۳4۳ – 
88/11/24 عهده بانک تجارت شعبه گیشا تهران بانضمام خسارت دادرسی و تاخیر تادیه بشرح دادخواست 
تقدیمی نظر به اینکه مستند خواهان یک فقره چک می باشد که به امضاء خواندگان رسیده است و امضاء 
ذیل چک با نمونه امضاء ایشان در بانک مطابقت دارد و علت عدم پرداخت کسری موجودی اعلام شد و 
با توجه به اینهک وجود چک در ید خواهان دلیلی بر طلب ایشان و دین و اشتغال ذمه خوانده می باشد و 
دلیلی بر خلاف آن و برائت ذمه خواندگان از طرف ایشان اقامه نشده است و با عنایت به اصل استصحاب از 
نظر دادگاه دعوی خواهان ثابت است لذا مستندا به مواد 198 و 50۳ و 515 و 519 از قانون آئین دادرسی 
مدنی و مواد ۳10 و ۳1۳ و ۳14 از قانون تجارت و تبصره الحاقی به ماده 2 قانون چک و استفساریه تبصره 
مذکور مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام حکم به محکومیت خواندگان تضامنا به پرداخت مبلغ 
250/000/000 ریال بابت اصل خواسته و از باب تسبیب به پرداخت هزینه دادرسی و حق الوکاله طبق 
تعرفه صادر و اعلام می نماید حکم صادره غیابی است و ظرف مهلت 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهی 

در این شعبه است سپس ظرف همین مدت قابل تجدید نظر در محاکم تجدید نظر استان قم میباشد.
رئیس شعبه 7 دادگاه عمومی حقوقی قم – طحان

معاون هماهنگی امور زائران استاندار قم گفت: قم آماده 
میزبانی از زائران نیمه شعبان است.

یونس عالی پور بعد از ظهر دیروز در جلسه ستاد نیمه 
شعبان که در دفتر معاون امور زائران استانداری قم برگزار 
شد، اظهار کرد: 11 کمیته با دستور استاندار قم به طور 
جدی پیگیر برنامه های نیمه شعبان هستند، مانورهای 

امنیتی، آتش نشانی و امدادی برگزار شده است.
وی خاطرنشان کرد: خدمات نسبت به سال گذشته 
افزایش پیدا کرده و پیشرفت خوبی داشته، استان قم برای 
میزبانی از زائران با تفاهم، همدلی و حضور شبانه روزی 
مدیران آماده است. معاون هماهنگی امور زائران استاندار 
قم با اشاره به دیگر تمهیدات پیش بینی شده گفت: استاندار 
قم دستور داه است مرخصی ها و ماموریت ها لغو شده و 
همه مدیران تلاش می کنند تا رفاه، امنیت و آسایش بیشتر 
برای زائران فراهم شود. وی از آماده باش نیروها از پنجشنبه 
بعد از ظهر تا پایان نیمه شعبان خبر داد و افزود: مشکل 
سال گذشته گرما بود، امسال تا اندازه ای هوا بهتر است و 

پارکینگ ها و امکانات توسعه پیدا کرده است.
 اتخاذ تمهیدات لازم 

جهت خدمات رسانی به زائران
 فرماندار قم نیز در این جلسه گفت: دستگاه های عضو 
ستاد تسهیلات زائران و دستگاه های اجرایی بر اساس 
دستور استاندار با تمام توان در زمینه برنامه های نیمه 

شعبان به اقدام می پردازند.
رضا سیار، با اشاره به فرارسیدن نیمه شعبان اظهار 
کرد: مردم قم همیشه در برنامه ها و مراسم های مذهبی 
مسؤولان را یاری کردند. وی خاطرنشان کرد: شهروندان 
در ایام نیمه شعبان نیز علاوه بر برپایی جشن ها، بدون 
تردید با توجه به روند رشد خودروها و زائران نسبت به 
مباحث ترافیکی و امنیتی به خادمان خود در مجموعه 
امنیتی کمک می کنند. فرماندار قم با اشاره به انتظارات 
از مردم گفت: مردم حتی الامکان از وسایل حمل و نقل 
عمومی استفاده کنند، در مباحث امنیتی توجه داشته 
باشند نیروی پلیس مسؤولیت سنگینی بر عهده دارد، 
بنابراین باید هوشیاری داشته و با پلیس همکاری کنند. 
وی با بیان اینکه دستگاه های عضو ستاد تسهیلات زائران و 
دستگاه های اجرایی بر اساس دستور استاندار با تمام توان به 
اقدام می پردازند، گفت: شهرداری و نیروی انتظامی خوب 
به میدان آمدند و دستگاه های دیگر نیز کمک می کنند. 
سیار یادآور شد: نسبت به تامین نیازهای مورد نیاز زائران 
با توجه به نقطه ضعف های سال های گذشته تمهیدات 
بهتری اندیشیده شده و برای افزایش نقاط قوت برنامه ریزی 
لازم صورت گرفته است. وی عنوان کرد: نیروهای مردمی 
در قالب هلال احمر، خادمان افتخاری مسجد جمکران 
و حرم حضرت معصومه )س( و همیاران پلیس حضور 
دارند و در امر هدایت و راهنمایی زائران در زمینه ترافیک 

و پارکینگ ها از نیروهای داوطلب اداری استفاده می شود.
پیش بینی تمیهدات امنیتی 
برای ارائه خدمات به زائران

 مدیرکل دفتر امور امنیتی و انتظامی استانداری قم نیز 
در این جلسه گفت: با توجه به خیل عظیم زائرانی که در 
نیمه شعبان به قم سفر می کنند، تمهیدات امنیتی لازم به 
منظور ارائه خدمات پیش بینی شده است. حسین امیری، 
با اشاره به فعالیت کمیته امنیتی اظهار کرد: طرح امنیتی 
مجموعه نیمه شعبان از سوی دستگاه های مسؤول ادغام 

شده و بسته امنیتی به دستگاه ها ابلاغ شده است.
وی خاطرنشان کرد: مباحث امنیتی نیمه شعبان تنها 
به مسجد جمکران اختصاص ندارد، بلکه مربوط به کل 
استان قم است، بنابراین مباحث امنیتی در کل استان در 
نظر گرفته شده و مبادی ورودی و خروجی استان کنترل 
می شود. مدیرکل دفتر امور امنیتی و انتظامی استانداری 
قم با اشاره به دیگر اقدامات در نظر گرفته شده گفت: به 
مسئله دستفروشان رسیدگی شده و اتباع خارجی غیرمجاز 
و اتباعی که مشکلاتی به وجود می آورند، بلافاصله از استان 
و کشور طرد می شوند، مگر اینکه پرونده قضایی برای 
آنها تشکیل شود. وی خاطرنشان کرد: تدابیر امنیتی در 
مسجد جمکران با حضور عوامل و دستگاه ها انجام می شود؛ 
نورافشانی مسجد جمکران  برای  همچنین هماهنگی 

صورت گرفته است.

معاون استاندار قم:

قم آماده میزبانی از زائران نیمه شعبان است

طنز قمــی

اخبـــار

خال سَکین
خال سَکین رفتی ولی یادت هنو تو 

خونمون هِه

چارقت و چادر نمازت هر دو تو صندوق 

خونمون هِه

اصن یادم نمیره که باسَمون قِصّه میگفتی

اَ خونه عکّه هایی که هنو رو پش بونمون هِه

باسِ من نومه نوش صغراهِه انِداخ تو کلوندون

هنوزم فکر میکنم نومش تو کلوندونمون هِه

عین نار ترکیده بو لباش آخه وختی می خندید

مث نار ترکیده هایی که روی ناربونمون هِه

یه مُشته پسّه ی شام باسش خریدم ولی نیمه

بعد سال ها می بینم اونو توی انبونمون هِه

عکسشو قاب کردم همساخ کوفیدم سینه ی دیفار

فکر نکن دروغ میگم ببین توی بالخونمون هِه

شوخی شوخی تو کوفوندی یه سوقولمه توی گیجگام

زخم و زیلش می بینی هنو توی چَک چونمون هِه

یادته آب بلگه خوردیم یه رو تو دروزه کاشون

گمونم با تنده هاش هنو توی چوردونمون هِه

معاون شهردار قم خبر داد:

 صدور مجوز برای 50 ایستگاه صلواتی 
در بلوار پیامبر اعظم)ص(

 معاون خدمات شهری و اجتماعی شهرداری قم از صدور مجوز برای بیش 
از 50 ایستگاه صلواتی در محدوده بلوار پیامبر اعظم )ص( ویژه نیمه شعبان 

خبر داد.
امیر سامع بعد از ظهر دیروز در جلسه ستاد نیمه شعبان که در دفتر معاون 
امور زائران استانداری قم برگزار شد، با اشاره به خدمات نیمه شعبان اظهار کرد: 
10 کمیته و 12 ستاد اجرایی پشتیبانی و هدایت 12 پارک سوار را به طور عملی 
در منطقه مسجد مقدس جمکران به عهده دارند. وی با اشاره به آماده سازی 
پارکینگ ها و پارک سوارها گفت: حدود 140 هکتار فضا آماده شده، ورودی و 
خروجی برای آنها تعریف شده و تابلوهای اطلاع رسانی پیش از پارکینگ ها نصب 

شده و فضاسازی فرهنگی در ورودی پارکینگ صورت گرفته است.
معاون خدمات شهری و اجتماعی شهرداری قم خاطرنشان کرد: معرفی 
شماره پارکینگ و نام با یک رنگ خاص انجام شده و بیش از 100 هزار نقشه 
آماده کردیم که در ورودی پارکینگ ها بین اتوبوس ها و خودروها توزیع می شود.

وی با اشاره به دیگر اقدامات گفت: روشنایی به میزان مناسبی فراهم بوده 
و سرویس های بهداشتی آماده است. حداقل 12 غرفه توزیع مایحتاج زیر نظر 
سازمان میادین در پارک سوارها وجود دارد. سامع عنوان کرد: مجوز برای بیش 
از 50 ایستگاه صلواتی در محدوده بلوار پیامبر اعظم )ص( داده شده و آسفالت و 

خط کشی کف پارکینگ ها صورت گرفته است. 

مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری مطرح کرد

تشکیل ستادهای 12 گانه پیرامون 
مسجد مقدس جمکران

مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم گفت: در 
بحث اطلاع رسانی برنامه ریزی شده تا براساس ستادهای 12 گانه پیرامون مسجد 

مقدس جمکران راهنمایی و ارائه خدمات به زائران صورت گیرد.
سیدمحسن میرهادی با اشاره به فرا رسیدن نیمه شعبان اظهار کرد: به همین 
مناسبت شهرداری قم در راستای تامین رفاه حال زائران و مجاوران در زمینه های 
مختلف خدماتی، زیباسازی، بهبود سیما و منظر شهری و تأمین مایحتاج زائران 
و شهروندان، ایمنی و پیشگیری از تخلفات شهری و کاهش آسیب اجتماعی و 

معضلات ترافیکی برنامه ریزی لازم را در دستور کار قرار داده است.
وی خاطرنشان کرد: میلیون ها زائر برای شرکت در مراسم میلاد حضرت 
ولی عصر )عج( در مسجد مقدس جمکران حضور پیدا می کنند، برنامه ریزی در 

زمینه ساماندهی، مسائل امنیتی و ترافیکی انجام شده است.

 سرپرست اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم خبرداد:

چاپ 150 هزار نقشه راهنمای 
مسیر و بروشور اطلاع رسانی

سرپرست اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم از طراحی 
جدید نقشه راهنمای مسیر شهر قم با لحاظ کردن آخرین تغییرات شوارع و 
خیابان های شهر قم و همچنین چاپ و توزیع 150 هزار نسخه از این نقشه 
راهنما و بروشورهای اطلاع رسانی در ایستگاه های خدمات رسانی و اطلاع رسانی 

شهرداری قم خبر داد.
ابوالفضل سبزعلیان با اشاره به حضور میلیونی زائرین و مسافرین در شهر مقدس 
قم به مناسبت ایام ولادت حضرت ولی عصر )عج( گفت: با هدف راهنمایی زائرین و 
مسافرین این تعداد نقشه راهنمای مسیر و بروشور اطلاع رسانی با آخرین اطلاعات 
توریستی مربوط به شهر قم تهیه شده و در ستادهای خدمات رسانی و راهنمای 
زائرین شهرداری قم توزیع می گردد. وی همچین از توزیع 50 هزار لوح فشرده 
نغمه های مهدوی در بین زائران و مسافران خبر داد و گفت: این تعداد لوح همزمان 
با ایام دهه مهدویت در نمایشگاه ها و ایستگاه های فرهنگی شهرداری واقع در اطراف 
حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران در بین مراجعه کنندگان توزیع خواهد شد.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

تعیین 20 اکیپ جهت ویژه 
رفع تخلفات شهری در نیمه شعبان

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم از تعیین 20 اکیپ 
برطرف کردن تخلفات شهری برای جمع آوری متکدیان، کودکان خیابانی، 

معتادان و کارتن خواب ها خبر داد.
احمدرضا شفیعی با اشاره به برگزاری جلسه ای مختلف با مناطق و ستادها 
اظهار کرد: 20 اکیپ برطرف کردن تخلفات شهری نسبت به جمع آوری 
متکدیان، کودکان خیابانی، معتادان و کارتن خواب ها اقدام می کنند، از دو روز 
گذشته تاکنون 60 نفر متکدی معتاد و کارتن خواب از سطح شهر جمع آوری 
شده است. وی خاطرنشان کرد: با تمام عوامل هماهنگ شده تا مساجد و 
مکان هایی که جشن در آن برگزار می شود، بررسی شده و زیر نظر باشند و نسب 
به جمع آوری متکدیان در صورت مشاهده اقدام کنند. مدیرکل پیشگیری و رفع 
تخلفات شهری شهرداری قم با اشاره به جلسه و هماهنگی با نیروی انتظامی 
گفت: مقرر شده است که اول و دوم خرداد امسال از ورود دستفروشان در مسجد 
جمکران جلوگیری شود و با توجه به وضعیت ازدحام و ترافیکی در آن روز در 

هیچ شرایطی اجازه ندهند دستفروشان وارد مسجد جمکران شوند.

دبیر کمیته ترافیک ستاد تسهیلات زائران استان قم خبر داد:

 آماده سازی 150 هکتار پارکینگ 
برای نیمه شعبان

 دبیر کمیته حمل و نقل و ترافیک ستاد تسهیلات زائران استان قم از 
آماده سازی 150 هکتار پارکینگ برای نیمه شعبان با ظرفیت ۳5 هزار سواری و 

2 هزار دستگاه اتوبوس خبر داد.
وحید مقدم بعد از ظهر دیروز در جلسه ستاد نیمه شعبان که در دفتر معاون 
امور زائران استانداری قم برگزار شد، اظهار کرد: بازدیدهای میدانی شهرداری 
و راهور ادامه دارد، در سال های گذشته نسبت به دوری راه تذکراتی داده شد، 
بنابراین امسال سعی بر این شده که زائران تا نزدیک ترین نقطه مسجد با خودرو 
بروند. وی با اشاره به افزایش پارکینگ ها گفت: سال گذشته 140 هکتار پارکینگ 
وجود داشت و امسال در 150 هکتار پارکینگ برای ۳5 هزار سواری و 2 هزار 
اتوبوس ظرفیت سازی شده است. دبیر کمیته حمل و نقل و ترافیک ستاد 
تسهیلات زائران استان قم خاطرنشان کرد: در فاز اول سعی می شود خودروها در 
ساعات خلوت به پارکینگ های اطراف مسجد جمکران هدایت شوند و در فاز دوم 

پس از تکمیل این پارکینگ ها از مبدا دیگر محدودیت اعلام می شود .

فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه 
نگاه وعملکرد پلیس مهدوی است گفت: با 
بکارگیری 4 هزار پلیس در 16 پایگاه انتظامی، 
ترافیکی و عملیاتی زیر نظر قرارگاه قائم با 
همکاری دیگر نهادهای مسئول نظم و امنیت 
جشن های نیمه شعبان در جمکران را تامین 

خواهیم کرد.
 سردار کاظم مجتبایی پیش از ظهر دیروز 
به همراه معاون اجتماعی خود در بازدید از روز 
نامه ایمان با تبریک اعیاد خجسته شعبان بویژه 
ولادت امام عصر )عج( اظهارداشت پلیس با 
نگاه ارزشی وارد این مأموریت خواهد شد زیرا 
نیمه شعبان کنگره بزرگ مذهبی است که 
باید با دلسوزی و متعهدانه اقدامات لازم برای 

تأمین نظم و امنیت آن انجام گیرد. وی افزود: در نیمه شعبان 
مسئولیت ها فرا استانی است لذا نیروی انتظامی در این ایام 
حضور صد درصدی خواهد داشت. وی ادامه داد: رویداد نیمه 
شعبان بین المللی و جهانی است باید در رسانه ها پررنگ 
شود ما در سال گذشته شاهد رضایت رهبری از پلیس قم 
در برگزاری جشن نیمه شعبان بودیم و این برای ما یک مدال 
افتخار است. فرمانده انتظامی استان قم در بخش دیگری از 
سخنان خود با تقدیر از همکاری خوب روزنامه ایمان با پلیس 
گفت: روزنامه ایمان روز به روز جایگاه خودش را بهتر پیدا کرده 
است و به یک روزنامه قابل اعتماد در بین مردم تبدیل شده 
است اعتقاد ما این است ارتباط پلیس و رسانه ها دو سویه باید 
باشد. وی افزود: انتظار ما این است در جهت اقدامات پیشگیرانه 
سهم بیشتری در رسانه به پلیس اختصاص داده شود ارتقاء 
روزنامه استانی ایمان به ملی خیلی خوب است و لی نباید اخبار 
استان در آن کمرنگ شود. وی بابیان اینکه سطح همکاری 

متقابل پلیس قم و روزنامه باید ارتقا بیابد گفت: کارهای تحلیلی 
با هدف آسیب شناسی مسائل فرهنگی، سیاسی و اجتماعی 
تا اندازه ای که فضای جامعه را با التهاب روبرو نکند با هدف 
پیشگیری می بایست مورد توجه روزنامه ها قرار گیرد. سردار 
کاظم مجتبایی در پایان سخنان خود گفت: انتظار داریم رسانه 
ها مثل روزنامه ایمان پلیس را به عنوان پلیس اجتماع محور 
معرفی تا همدلی و همبستگی مردم را بیشتر کند اگر اهداف 
و رفتار پلیس به خوبی منعکس شود اعتماد مردم بیشتر می 
شود و انشاءالله رسانه بتواند رسالت خود را انجام دهد و همه 
به انسجام و اعتماد اجتماعی کمک می کند تاشاهد گسترش 

امنیت آرمانی در سطح استان باشیم.
توانمندی های پلیس قم 

باید در سطح ملی منعکس شود
حسین عبداللهی نیز در این دیدار با تبریک اعیاد ماه 
شعبان بویژه ولادت حضرت مهدی )عج( گفت: روزنامه 
ایمان و یا هر رسانه ای دیگر خط و ربط سیاسی خودرا دارند 

و زنده بودن آنها به این واسطه است و افکار 
عمومی برای آن تصمیم می گیرند که آیا آن 
رسانه می تواند خواسته اش را برآورده کند یا 
نه. وی بابیان اینکه سعی نموده ایم رابط خوبی 
بین پلیس و مردم باشیم افزود: روی مناطق 
مختلف قم به ویژه مناطق حاشیه ای بایدکار 
بیشتری انجام شود هر چند معتقدم بخش 
عمده کار فرماندهی انتظامی استان، ارتباطی 
با شهر قم ندارد و آن هم به خاطر قرار گرفتن 
این استان درشاهراه مواصلاتی کشور است. 
عبداللهی اضافه کرد: در بخش نیروی انسانی 
نیاز به نیرومتخصص در پلیس قم احساس می 
شود، امروز بحث جامعه شناسی روانشناسی 
خیلی در دنیا برجسته و مهم است مثلا در 
منطقه 2 می خواهید طرحی داشته باشید نیاز به جامعه 
شناس و روانشناس دارید، چرا که وجود خرده فرهنگ ها 
و نبود اشتغال و بیکاری کار پلیس را سخت می کند. وی 
ادامه داد: در خصوص مسائل و مشکلات قم هیچ کس مثل 
شما در سطح ناجا تجربه و اشراف کافی را ندارد آرامشی که 
در دوره ماموریت شما در استان قم حاکم شده است کم 
نظیر است. عبداللهی با اشاره به اینکه دربحث انتخابات پلیس 
قم خیلی از خودگذشتگی کرد، اما کم منعکس شد گفت: 
اقدامات کم نظیر عملیاتی نیروی انتظامی قم در مرکز کشور 
مناسب منعکس نمی شود که این ضعف باید برطرف شود تا 
توانمندی های پلیس قم در سطح ملی بیشتر جلوه گر شود. 
وی در پایان گفت: امروز کشور ایران اسلامی با تلاش پلیس 
و دیگر نیروهای نظامی و انتظامی و اطلاعاتی به یک جزیره 
امن در یک منطقه ناامن وپر تلاطم تبدیل شده است که 

جای تقدیر و تشکر دارد.

فرمانده انتظامی استان قم:

 4 هزار پلیس نظم وامنیت جشن نیمه شعبان را تامین می کنند

نامحــرمانه

 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان قم گفت: حدود سه میلیون زائر خارجی در طول سال به 
قم سفر می کنند که بیش از 50 درصد ظرفیت ورود توریست 

به کشور را تشکیل می دهند.
عیسی رضایی ظهر دیروز در جلسه اقتصاد مقاومتی که با 
حضور رئیس دبیرخانه شورای اقتصاد کشور، استاندار و جمعی 
از مدیران قم برگزار شد، اظهار کرد: اقتصاد قم بیش از هر 
چیزی بر پایه خدمات استوار بوده که بیش از 60 درصد اقتصاد 

استان از بخش خدمات تأمین می شود.
وی با بیان اینکه در خدمات، بخش گردشگری شاخص تر 
از سایر بخش هاست و به صورت سالانه حدود 20 میلیون نفر 
مسافر و زائر به قم وارد می شوند، گفت: حدود سه میلیون 
نفر زائر خارجی به قم سفر می کنند که این شمار، بیش از 
50 درصد ظرفیت ورود توریست به کشور را تشکیل می دهد.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان قم ادامه داد: در سطح کشور حدود 5 میلیون و 500 
هزار نفر توریست خارجی در طول سال وارد می شوند که 

حدود ۳ میلیون نفر آن به استان قم سفر می کنند.
وی با اشاره به شمار تخت هایی که در استان قم پذیرای 
زائران، مسافران و توریست هاست،  گفت: حدود 10 هزار تخت 
در استان قم وجود دارد که به اسکان مسافران اهتمام دارند 
و اگر به صورت میانگین تمام تخت ها 100 درصد اشغال 
باشد، حدود سه میلیون نفر را می توانیم اسکان دهیم و در 
حال حاضر ایجاد 20 هزار تخت دیگر در استان قم ضروری 
و مورد نیاز است. رضایی ادامه داد: اگر از نظر وضعیت مالی و 
تسهیلات به تاسیسات گردشگری قم رسیدگی شود، در مدت 
زمان 24 ماه آینده 5 هزار تخت به مجموعه تخت های استان 

اضافه می شود. 
وی گفت: اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری استان قم بر خلاف سایر دستگاه ها نه تنها مشکل 
رکود اقتصادی را ندارد،  بلکه رونق گردشگری را داریم و این در 
حالی است که با مشکل نبود خدمات شایسته روبه رو هستیم.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
قم با اشاره به نیمه تمام بودن حدود 60 پروژه گردشگری در 

قم گفت: حدود ۳0 هتل نیمه تمام در قم داریم که حدود 80 
درصد پیشرفت فیزیکی دارند و اگر تزریق مالی به این پروژه ها 

بشود شاهد رونق بیش از پیش گردشگری خواهیم بود.
وی ادامه داد: درخواست داریم نوع تسهیلات در استان 
به گونه ای هدایت شود که بتوانیم بخش گردشگری را رونق 
بیشتری دهیم و با رونق این بخش، اقتصاد استان هم رونق 

پیدا خواهد کرد.
رضایی به ظرفیت صنایع دستی قم در رونق اقتصادی اشاره 
کرد و گفت: 15 هزار نفر در بخش صنایع دستی شاغل هستند 
که با تقویت مالی در این بخش می توانیم در بحث صادرات و در 

بحث داخلی می توانیم حرفی برای گفتن داشته باشیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان قم با بیان اینکه 200 رشته شغلی در بخش صنایع 
دستی در قم شناسایی شده است، گفت: حدود 70 رشته 
شغلی از مجموعه 200 رشته شغلی که در کشور شناسایی 
شده است مربوط به استان قم می شود که در انگشتر سازی، 

 منبت کاری و معرق کاری در کشور شاخص هستیم.

مدیرکل میراث فرهنگی استان قم عنوان کرد:

 پذیرش سالانه 50 درصد توریست کشور در قم

 دستفروش های وانتی مواد مخدر در شهر!
گفته می شود: مرتضی طلایی، عضو شورای شهر تهران که ریاست پلیس تهران بزرگ را نیز در سابقه 
خود دارد، پرده از واقعیت دیگری بر می دارد و می گوید که خرده فروشان در پوشش وانت های میوه فروشی 
اقدام به توزیع موادمخدر می کنند. حالا آنهایی که در اصطلاح »کاسب« می نامند و کارشان توزیع موادمخدر 
است، پوشش های متفاوتی برای خود برگزیده اند، از پیک موتوری و پیتزایی گرفته تا دستفروشی و میوه 
فروشی با وانت! آنها هر روز یک شغل را که کمترین توجه را جلب کند و بتوانند با مردم بیشتری به واسطه 
آن در ارتباط باشند، انتخاب می کنند تا مورد شناسایی قرار نگیرند. پوشش های جدید موادفروشان هر روز کار 
مسئولان مبارزه با مواد مخدر را سخت تر از پیش می کند و می طلبد که خود مردم در شناسایی و معرفی این 

افراد به دستگاه های مسئول همکاری کنند. 

حذف انتقاد لاریجانی در بخش های خبری
گفته می شود: اغلب بخش های خبری تلویزیون در رویکردی مشابه، انتقادهای رییس مجلس به عملکرد 
صداوسیما در قبال موضوع برجام را حذف کردند. رییس مجلس شورای اسلامی که در آیین تکریم و معارفه 
رییس صداوسیما که صبح سه شنبه )28 اردیبهشت ماه( در سالن همایش های صداوسیما برگزار شد، حاضر 
شده بود، در سخنرانی خود نسبت به نوع برخورد صداوسیما با موضوع برجام انتقاد کرد. حذف صحبت های 
انتقادی رییس مجلس در حالی صورت گرفت که برخی از این بخش های خبری، با پوشش جزییاتی از این 

صحبت ها حتی شوخی های لاریجانی با معاون سیما را هم پخش کردند.

نظر هاشمی درباره ریاست مجلس خبرگان
گفته می شود: رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره محتمل ترین گزینه برای ریاست مجلس 
خبرگان گفت: در مورد ریاست خبرگان هم هرگونه که نمایندگان خبرگان تصمیم بگیرند، انتخاب خواهد 
شد.  آیت الله هاشمی رفسنجانی ادامه داد: اوّلا فضای خبرگان در آینده با تغییر چند نفر مثل سابق خواهد بود 
که سالی دوبار اجلاس رسمی و در هر اجلاس چند سخنرانی داشتند. در مورد ریاست خبرگان هم هرگونه 
که نمایندگان خبرگان تصمیم بگیرند، انتخاب خواهد شد. من که فعلًا بنا ندارم خودم را برای ریاست مطرح 
کنم. برای اینکه الان در همین جا کار های زیادی داریم. در آنجا نیاز نیست که انسان رئیس باشد و همین که 

در خبرگان باشم، خوب است.

شهرزاد موضوع جلسه مجمع روحانیون!
گفته می شود: محمد علی ابطحی در کانال تلگرامش نوشت: می خواستم وارد جلسه مجمع روحانیون 
بشوم امشب، به نظرم رسید ییهویی رویم رابرگردانم و عکس سلفی با مجمعی ها بگیرم. در جلسه مجمع 
علاوه بر کلی اخبار سیاسی و فرهنگی از سریال شهرزاد تحلیلی دادم. خیلی ها در جلسه مشتری دائمش 
بودند. اقای موسوی لاری هم گزارشی از تلاش جریان امید برای سامان دادن به فراکسیون امید به مدیریت 
اقای عارف داد . به نظر می رسد ریاست عارف بر مجلس آینده در مراحل نهایی است.. بنا به اطلاعاتی که 
دارم، اکثریت جدی نمایندگان با حمایت رهبراصلاحات و بزرگان کشور اجماع جدی پنهان در مورد ریاست 

عارف بر مجلس آینده پیدا کرده اند.

نظر آنجلیناجولی درباره ایران
گفته می شود: آنجلینا جولی از سیاست های دونالد ترامپ نامزد جمهوریخواه انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا انتقاد کرد. او که به عنوان نمایندۀ کمیساریای عالی سازمان ملل در امور پناهندگان در لندن سخن 
می گفت به سخنان ترامپ اشاره کرد و گفت "آمریکا برای تمام مردم جهان ساخته شده که برای آزادی گرد 
هم جمع شده اند، بنابراین شنیدن این حرف ها از زبان کسی که می خواهد رئیس جمهور آمریکا شود سخت 
است". آنجلینا جولی همچنین به بحران پناهندگان سوری اشاره و از کم کاری سازمان ملل و جامعۀ جهانی 
انتقاد کرد. او در سخنانش به این نکته اشاره کرد که "در حال حاضر پاکستان، ترکیه، ایران و اتیوپی بیشترین 
پناهندگان را پذیرفته اند و تمام کشورهای جهان از جمله کشورهای اروپایی باید به این کار مبادرت ورزند". 

این خبر توسط خبرگزاری باشگاه خبرنگاران منتشر شد.

مثلث لاریجانی، عارف و مطهری برای صدر مجلس
گفته می شود: دبیر کل حزب اسلامی ایران زمین با بیان اینکه نمایندگانی در ارتباط با انتخاب ریاست 
مجلس ، وظیفه سنگینی بر عهده دارند،  گفت: نمایندگان قرار است کسی را انتخاب کنند که مجلس دهم 
را مدیریت کند.ابوالقاسم رئوفیان اظهار کرد: با توجه به اینکه مدیریت مجلس شاخصه هایی دارد ، نمایندگان 
مجلس باید در انتخاب رئیس و نواب رئیس ، بررسی های لازم را انجام دهند تا کسانی که دارای شاخصه 
های لازم هستند در این جایگاه قرار بگیرند.وی افزود:  در صورتی که نماینده مجلس بودم رای ام برای ریاست 
مجلس به لاریجانی و برای نواب رئیس به عارف و مطهری بود،  چون این مثلث را ترکیبی مناسبی در صدر 

هیات رئیسه مجلس می دانم. البته دیگر اعضای هیات رئیسه نیز باید افرادی کارآمد و آشنا باشند.

خریدار ساختمان سوهانک کمیته امداد کیست؟
گفته می شود: محمدحسین امید معاون اداری، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم اظهار داشت: یکی 
از دانشگاه های شهر تهران که دارای ساختمان های متعدد و پراکنده در سطح شهر است برای تجمیع 
ساختمان های خود در حال مذاکره با کمیته امداد امام خمینی)ره( و تهاتر این ساختمان ها با ساختمان کمیته 
امداد در منطقه سوهانک است. وی افزود: البته مذاکرات هنوز در مراحل اولیه است و هیچ گونه قیمت گذاری 
برای ساختمان کمیته امداد امام خمینی)ره( نیز صورت نگرفته است.معاون اداری، مالی و مدیریت منابع وزارت 
علوم در پایان گفت: براساس برآوردهای اولیه ارزش مجموعه مورد بحث بسیار کمتر از ارقام مطرح  شده در 

برخی از رسانه های جمعی است.

تکذیب شایعه استعفای وزیر بهداشت
گفته می شود: سخنگوی وزارت بهداشت، شایعه استعفای وزیر بهداشت را از اساس کذب خواند. دکتر 
ایرج حریرچی در پاسخ به شایعاتی مبنی بر استعفای وزیر بهداشت به دلایلی، ضمن تکذیب این موضوع 
گفت: در مدت اخیر شاهد انتشار شایعات بدون مبنای بسیاری بوده ایم و هفته گذشته نیز این شایعه درباره 

رییس سازمان غذا و دارو منتشر شد و اکنون نیز مطالبی را درباره استعفای وزیر بهداشت منتشر کرده اند.

خرید 30 هزار رای در انتخابات مجلس؟!
گفته می شود: حجت الاسلام رضا باقری  بناب نماینده مردم شهرستان بناب در مجلس، در نامه ای 
خطاب به دبیر شورای نگهبان، با انتقاد از ردصلاحیت مینو خالقی نسبت به خرید و فروش ۳0 هزار رای در 

جریان برگزاری انتخابات مجلس دهم در شهرستان بناب اعتراض کرد. 

از  استفاده  با  باید  گفت:  قم  شهردار 
ظرفیت رسانه ها، ظرفیت های شهر قم در 

عرصه بین المللی معرفی شود.
مرتضی سقاییان نژاد در مراسم معارفه 
به  اشاره  با  قم  شهردار  رسانه ای  مشاور 
اهمیت خبررسانی اظهار کرد: روابط عمومی 
از اهمیت بسیاری برخوردار است و در شهر 
قم که یک شهر جهانی بوده این مسؤولیت 
اهمیت زیادی دارد. وی با اشاره به اینکه قم 
در سند چشم انداز شهری جهانی پیش بینی 
شده است، افزود: با توجه به حضور گسترده 
طلاب خارجی در قم، از نظر روابط بین الملل 

باید این شهر هر چه بیشتر تقویت شود.
شهردار قم با اشاره به اینکه اطلاعات 
لازم از ظرفیت های قم باید از طریق رسانه ها 
در عرصه بین المللی ارائه شود، تصریح کرد: 

با روابط عمومی  امیدواریم که در تعامل 
بتوانیم به مقاصد مدنظر دست یابیم.

سقاییان نژاد با اشاره به اینکه اقداماتی در 

عرصه رسانه انجام شده است، خاطرنشان 
کرد: این ارتباطات باید هر چه بیشتر تقویت 
شود و در حوزه رسانه مکتوب نیز وارد عمل 

شویم، امیدواریم که با انسجام این حرکت ها 
بتوانیم این شهر را به جایگاه خود برسانیم.

در این مراسم مشاور شهردار در امور 
رسانه نیز با اشاره به اینکه رسانه ها در دوران 
کنونی بخش جدایی ناپذیر از زندگی مردم 
شده اند، گفت: رسانه ها حکم قلب جامعه 
را دارند و تمام رگ ها و شریان ها از درون 
آنها می گذرد. امیرحسین ذاکری ظفرقندی 
افزود: در دوران معاصر که به عصر اطلاعات 
و جامعه اطلاعاتی و ارتباطی معروف است 
نسل ها  جامعه پذیری  از  عظیمی  بخش 
نفوذ  و  می شود  انجام  رسانه ها  طریق  از 
و تأثیر رسانه تا جایی است که برخی از 
که  باورند  این  بر  ارتباطی  نظریه پردازان 
رسانه ها تعیین کننده اولویت ذهنی و حتی 

رفتاری ما هستند.

دکتر سقائیان نژاد در مراسم معارفه مشاور رسانه ای شهردار قم:

ظرفیت های قم باید در سطح بین المللی معرفی شود

عباس فرساد


